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Kostanjevica brez 
turistične pisarne

Kostanjevica na Krki - Od letošnjega leta je zaprta turistična 
pisarna v Kostanjevici, ki je bila po sklepu občinskega sveta leta 
1999 ustanovljena pri Podjetniškem centru Krško. Taje v rekord
nem času, v mesecu dni, našel prostor v Kostanjevici, priskrbel 
kader in pisarno odprl za jav
nost. Domačini pravijo, daje bi
la tudi odločitev za njeno zaprtje 
sprejeta rekordno, ko je Lea Co
larič, ki je pisarno vodila dve le
ti, odšla na porodniški dopust.
Direktorica Podjetniškega cen
tra Marija Krušič zaprtje argu
mentira s kronologijo nespošto
vanja dogovorov med centrom 
in Občino Krško o drugačni or
ganiziranosti turistične pisarne, 
saj so s sedanjim delovanjem 
kršili zakon. Občina je zadnji 
hip nameravala obstoj pisarne 
reševati v povezavi s Krajevno 
skupnostjo Kostanjevica.

Če vpleteni v situacijo pri
sluhnejo sloganu “Turizem smo 
ljudje”, bodo sedli skupaj, si od
bito povedali, kakšne želje ima kdo, in presodili realne možnosti 
za ponovno delovanje takšnega turističnega servisa, ki bi nadalje
val s promocijo vse bolj obljudene Kostanjevice. Od ljudi je namreč 
odvisno, ali delo teče, in ne od programov, četudi so naj lepše 
napisani.
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Marija Krušič

Bo ravnateljica zaradi dolgih 
prstov “igrala klavir”?

Bizeljsko - Ovadena ravnatel
jica osnovne šole z območja Bre
žic po neuradnih podatkih vodi 
šolo Bizeljsko. Samo v letu 2002 
naj bi si, kot je pokazala policij
ska preiskava, pridobila proti
pravno premoženjsko korist v 
višini najmanj 7,6 milijona SIT.

Trenutno ravnateljica še vedno 
opravlja svoje delo, je povedal 
glavni inšpektor za šolstvo Alojz 
Sirec. O morebitnih disciplinskih 
ukrepih zoper njo bodo odločali 
glede na nadaljnji potek postop
ka, sicer pa je bil šolski inšpekto
rat o zadevi le obveščen in se z 
njo posebej še ne ukvarja. Svet 
zavoda zahteva razrešitev ravna
teljice Vide Najger.

Občina Brežice, je kot “dober 
gospodar” javnega zavoda “šele” 
v začetku junija zahtevala pojas
nila, kako lahko stroški za živila 
na bizeljski šoli presegajo pov
prečne stroške v ostalih šolah v 
občini za skoraj 100 odstotkov.

Župan mag. Andrej Vizjak je 
pojasnil, da bodo glede razrešitve 
ravnateljice pridobili mnenje 
Ministrstva za šolstvo. Župan je 
tudi izrazil pomisleke, da so na 
Bizeljskem postopke izvedli pre
več čustveno. Uprl seje še na slo-

Temne sence na bizeljski stili

vensko ustavo in zakonodajo ter 
opozoril, da dokler krivda ni 
dokazana, v naši državi nihče ni 
kriv. Morda zato, ker je ravnatelji
ca na lokalnih volitvah kandidira

la za svet krajevne skupnosti in 
“simpatizirala” z županovo stran
ko? SDS naj bi se za volilno kam
panjo sestajal prav v tamkajšnji 
šoli. Menda je bilo na šolski račun

v Brežicah kupljenih tudi precej 
rožic, šola bi morala cveteti še po 
strehi, pa izgleda zapuščeno, kot 
da v njej 10 let ni bilo žive duše.

...na strani 3

l POSTANITE NAROČNIK SAVACIASA!

VIU KO POLETNO NA0M0N0

ŽftiiANJI Of
za nove in stare naročnike 

časopisa SAVAGLAS
' PREKO 60 LEPIH NAGRAD

- Zlata verižica Zlatarstva Omerzo Krško v vrednosti 30.000 SIT
-14 bonov v vrednosti 7.000 SIT - Ljudska optika Glasmaher Brežice
- 3 paketi »Vse za udobno spanje na enem mestu«

v vrednosti okrog 20.000 SIT - Lagea spalni studio Krško
- 8 bonov v vrednosti 5.000 SIT - Peko d.d. Tržič

I - 3 kozmetični darilni paketi za ženske - trgovina IZBIRA Brežice 
-1 kozmetični darilni paket za moške - trgovina IZBIRA Brežice
- 3 aranžiranja daril z dodatki v vrednosti 5.000 SIT - Cvetličarna Tina Brežice 
-10 knjižnih nagrad 

| - 20 kaset različnih izvajalcev

Čimprej izpolnite naročilnico ali pokličite 49-91 >255
in sodelovali boste v 

VELIKEM NAGRADNEM ŽREBANJU, 
ki bo 29. avgusta.

Kozmus 
znova blesti

Trst - Brežičan Primož Koz
mus iz Atletskega kluba Fit Bre
žice je prejšnji vikend na medna
rodnem atletskem mitingu v Trstu 
zmagal v metu kladiva z daljavo 
77, 78 m in s tem potrdil dobro 
pripravljenost. Kot je znano, je 
mlad brežiški atlet z rezultatom 
79, 81 m v Pragi dosegel normo 
A za nastop na avgustovskem 
svetovnem prvenstvu v Parizu. Z 
doseženim rezultatom pa je dose
gel tudi normo za olimpijske igre 
prihodnje leto v Grčiji. Cilj letoš
nje sezone je bil zalučati kladivo 
vsaj 80 m daleč, torej do njegove 
izpolnitve ne manjka več veliko.

Na omenjenem tekmovanju pa 
je bila med ženskami uspešna tudi 
brežiška atletinja Lucija Križnik, 
ki je kladivo zalučala 52,67 m in 
se uvrstila na 3. mesto. Sicer pa je 
bila zelo uspešna tudi na nedavnem 
svetovnem mladinskem prvenstvu, 
kjer je osvojila deveto mesto.M.K.

Izvolili romskega 
svetnika

Šentjernej - Romi v Šentjer
neju so minulo nedeljo za svoje
ga občinskega svetnika izvolili 
Silvestra Jurkoviča. Za svet
niško mesto sta se potegovala 
dva kandidata, za Jurkoviča pa 
je po neuradnih podatkih glaso
valo 39 volilnih upravičencev. V 
občini Šentjernej živi okoli 150 
Romov, v volilni imenik pa jih 
je vpisanih 60. Šentjemejska 
občina je ena izmed dvajsetih v 
Sloveniji, ki jim je sprememba 
zakonodaje naložila izvolitev 
romskega svetnika. M.K.

Artičani na 
Škotskem

Edinburg, Škotska - V ko
lidžu George Watson v Edinbur
gu na Škotskem poteka v tem ted
nu 17. mednarodni folklorni festi
val. Na njem poleg tamkajšnje 
domače folklorne skupine sode
lujejo še skupina s Poljske, iz 
Baskije v Španiji ter folkloristi 
Kulturno umetniškega društva 
Oton Župančič Artiče.

Artičani so na Škotskem že 
ves teden, med potovanjem na 
festival so si ogledali Pariz, pri 
povratku si bodo ogledali še zna
menitosti Nemčije. V Artičah jih 
pričakujejo v torek, 29. julija. S.V.

Izredni študij 
v Krškem <s^

S-A4EIAL KRITINE
POOBLAŠČENI MONTER, Kleparstvo *Vrei’, GSM: 041-644-323

- kritine v obliki opeke so najlažje kritine naravnega izgleda ■
- odporne so proti udarcem (toči)
- ne Škripljejo pri temparaturnih spremembah
- v dežju ne ropotajo zaradi svoje oblike
- plošče so v enem kosu od žleba do slemena
- v sklopu prekrivanja izvajajo manjša tesarska dela (izdelava frčad, nadstreškov nad verandami...)

ESTETSKO
LAHKO

TRAJNO
UGODNO

.če želite postati vidni, če želite postati brani, pišite, fotografirajte, oglašujte v našem časopisu... pokiičite 07/4991 250
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Dela za HE Blanca

Priprave na lokacijski načrt
Sevnica - Ministrstvo za okolje je Občino Sevnica pozvalo, naj odda smernice za pripravo lokacijskega načrta elektrarne 
Blanca. Te so se zbirale pri posebni komisiji za spremljanje izgradnje HE Blanca pod vodstvom občinske pravnice Ane 
Gračnar. Zahtevke, ki so jih kot smernice za določitev vplivnega območja elektrarne dale krajevne skupnosti, so na 
izredni seji Občinskega sveta Sevnica potrdili tudi svetniki. S tem lahko ministrstvo nadaljuje priprave na izdelavo državnega 
lokacijskega načrta HE Blanca in popravi tistega za boštanjsko elektrarno, ker je končno sprejeta varianta obvoznice.

Potrjena končna varianta ob
voznice skozi Boštanj ob Savi po 
obstoječi cesti z nivojskim kri
žanjem čez železnico zavezuje 
Ministrstvo za okolje, da čim prej 
pristopi k spremembi oziroma po
pravku lokacijskega načrta za 
boštanjsko hidroelektrarno v de
lu, ki zadeva prvotno traso ob
voznice skozi obrtno cono v nase
lju. To pomeni, da se umakne 15- 
letna rezervacija na teh zemljiščih 
in se jih sprosti za promet oziroma 
drugo namembnost. Kljub dose
ženemu kompromisu so nekateri 
svetniki opozorili, da je bila pr
votno predlagana varianta, ki bi 
šla sicer skozi obrtno cono, boljša 
in je zaradi nasprotovanja Boš- 
tanjčanov tej rešitvi za vedno 
izgubljena priložnost dobiti skozi 
kraj sodobno cestno povezavo.

Vsekakor bo občina bolj pre
vidna pri smernicah za lokacijski 
načrt HE Blanca, je poudaril

župan Kristijan Janc. Ta elek
trarna bo zajemala široko vplivno 
območje od mostu čez Savo v

Andrej Kryžanowski

Sevnici in nizvodno do meje KS 
Blanca s sosednjo občino. Makro 
lokacija strojnice je predvidena

približno 500 metrov od naselja 
Blanca pri izlivu Čanjskega po
toka v Savo, je pri okvirni 
predstavitvi povedal mag. An
drej Kryžanowski, v okviru 
HSE zadolžen za pripravo predin- 
vesticijske faze lokacijskega na
črta HE Blanca.

Pripravljalec lokacijskega na
črta mora upoštevati utemeljene 
smernice o urejanju prostora, ki 
jih da lokalna skupnost, slednja 
bo imela še možnost oblikovati 
pripombe, dokončne tudi ob jav
ni razgrnitvi načrta, ki naj bi bila 
približno čez leto dni. Na izredni 
seji so se svetniki seznanili z zah
tevki, ki so jih doslej oblikovale 
KS Sevnica, Boštanj, Studenec in 
Blanca in zadevajo predvsem ure
janje infrastrukture - vodotokov 
ob Savi, nadomestitev virov pitne 
vode, urejanje cest, mostov in 
brežin reke, ki naj bi po zaključku 
gradnje energetskega objekta os

tale na določenih mestih dostopne 
tudi v rekreativne namene. Pred
videvajo, da bo lokacijski načrt 
HE Blanca upošteval široko 
vplivno območje, na katerem se 
razmere kar zadeva infrastrukturo 
ne smejo poslabšati, ampak iz
boljšati. Na varovanje prostora ob 
Savi opozarjajo tudi podjetniki v 
sevniški obrtni coni, še posebej 
Tanin.

Srečko Ocvirk je v imenu 
odbora za kmetijstvo opozoril,da 
bo z elektrarno Blanca trajno iz
gubljenih 47 ha kmetijskih povr
šin, gradnja pa bo imela vpliv na 
kompleks 183 ha kmetijskih po
vršin. Načrtovalci tehnične doku
mentacije se morajo zato pravo
časno konzultirati še z drugo stro
ko, da bo z uravnavanjem podtal
nice kasneje škodni vpliv na ta 
območja čim manjši.

Branka Dernovšek

Skupen maloobmejni prehod 
Nova Vas-Draše

Slovenija, Posavje - Stalna mešana komisija za izvajanje sporazuma med Slovenijo in 
Hrvaško o obmejnem prometu in sodelovanju (SOPS) se je v Kostelu sestala na 9. zasedan
ju. Dogovorili so se o odprtju novih maloobmejnih prehodov.

Kot je po srečanju povedal 
predsednik slovenskega dela me
šane komisije SOPS Vojko Kuz
ma, so se med.drugim dogovorili 
o vseh podrobnostih za izgradnjo 
treh skupnih maloobmejnih pre
hodov, in sicer za prehode Nova 
Vas-Draše in Rakitovec-Slum na 
ozemlju Slovenije ter Radovica- 
Kašt na hrvaškem ozemlju.

Omenjeni prehodi bodo prvi 
skupni mejni prehodi med drža
vama, v skupno uporabo pa naj 
bi jih dali najkasneje do 31. no

vembra.
Državi načrtujeta še izgradnjo 

podobnega skupnega mejnega 
prehoda Hotiza-Sveti Martin na 
hrvaškem ozemlju, delegaciji pa 
bosta preučili tudi predlog 
hrvaške strani, da bi postavili 
skupni mejni prehod Prezid-Novi 
Kot na hrvaškem ozemlju.

Doslej je odprtih šest maloob
mejnih prehodov; na našem pod
ročju od aprila deluje Stara vas na 
Bizeljskem-Gomji Čemehovec. 
Predvidoma še julija oziroma av

gusta bosta državi odprli še šest 
maloobmejnih prehodov, tudi Pla
nina pri Podbočju-Novo selo 
Žumberačko in Rakovec-Kraj 
Donji. S tem bodo odprti vsi pred
videni maloobmejni prehodi na 
desetini državne meje v brežiški 
in krški občini.

Stalna mešana komisija se bo 
znova sestala predvidoma v dru
gi polovici septembra na Hr
vaškem, kje, pa zaenkrat še ni 
znano.

Suzana Vahtarič

Krški
socialdemokrati 

z novim 
predsednikom
Krško - V Občinskem odbo

ru socialdemokratske stranke 
Krško so izpeljali volilno konfe
renco in za predsednika izvolili 
Staneta Pajka, zaposlenega v 
Radarskem centru na Lisci.

Socialdemokrati Krškega so 
na minulih občinskih volitvah 
dobili 6 odstokov glasov, kar jim 
je prineslo dva sedeža v občin
skem svetu. Rezultat je za polovi
co slabši od predhodnih volitev 
in cilj novega predsednika je, da 
si izboljšajo položaj na naslednjih 
volitvah. B.D.

mnenja, odgovori, popravki...

Sporočilo bralcem!
Bralce vabimo, da .v svojimi mnenji, stališči in komentarji sodelujejo v 
rubriki Mnenja, odgovori in popravki.
Vsi prispevki za rubriko morajo biti opremljeni s polnim imenom in 
naslovom odgovorne fizične osebe < tudi v primeru institucij, organiza
cij, strank, društev,...) in s telefonsko številko, na katerije mogoče preve
riti avtentičnost avtorja.
Na podlagi Zakona o medijih (Ur.l.35/2001) si uredništvo pridržuje 
pravico do objave ali neobjave in krajšanja prispevkov v skladu s svojo 
uredniško politiko in prostorskimi možnostmi. Izjema so odgovori in 
popravki, ki po zakonu ne smejo biti spremenjeni in dopolnjeni.

SGP Posavje Sevnica v 
prisilno poravnavo

SavaGlas, št.83, stran 3

V časopisu SavaGlas je bil 
26.6.2003 objavljen prispevek novi
narke Suzane Vahtarič, kjer je zapisa
la neresnične podatke o meni in o 
dejanskem stanju obravnavanih stva
ri, zato posredujem popravek s svoji
mi pojasnili.

V prispevku “SGP Posavje Sev
nica v prisilno poravnavo" je novi
narka v svojem prispevku v zvezi Z 
menoj zapisala oziroma povzela ne
resnične podatke in prikazala dejan
sko stanje, ki ne ustreza resnici. Dej
stva so drugačna. Novinarka je v 
Članku zapisala, da sem na naroku za 
prisilno poravnavo sodeloval kot dol
žnik SGP Posavja, v resnici sem up
nik, in da me je na direktorskem mes
tu nasledil decembra 2001 g. Budič, 
v resnici me je, ko sem odpovedal po
godbo o zaposlitvi februarja 2001, 
15.4.2001 (datum primopredaje pos

lov) nadomestila ga. Mozer, g. Budič 
pa njo 4.11.2001. Na obravnavi tudi 
nisem ničesar namigoval, kot je zapi
sala novinarka, ampak sem upravitel
ju prisilne poravnave in upravi druž
be SGP Posavje postavljal zelo jasna 
in konkretna vprašanja v zvezi Z na
črtom finančne reorganizacije druž
be, takšni pa so bili tudi njuni odgo
vori, ki so med drugim nesporno potr
dili moje izraženo mnenje, da bi bili 
upniki v primeru stečaja družbe v ce
loti poplačani.

Upniki po priznanju njihovih ter
jatev terjajo 743 milijonov SIT, SGP 
Posavje pa ima do svojih kupcev na 
dan 31.12.2002 nespornih terjatev 
353 milijonov SIT in poslovno nepo
trebnih nepremičnin v vrednosti 350 
milijonov SIT, ki so z načrtom 
finančne reorganizacije družbe pred
videni za prodajo do maja 2004. K 
temu je potrebno prišteti še vrednost 
nepremičnin, ki niso predvidene z na
črtom za prodajo (kamnolom in obrat 
v Boštanju) ter vrednost premičnega

premoženja, gotovih izdelkov in za
log. Tako terjatve in premoženje SGP 
Posavja skupaj bistveno presegajo 
priznane obveznosti te družbe.

V zvezi z izgubami te družbe je 
dejstvo, da je bila ugotovljena izguba 
v letu 1999 skoraj 120 milijonov SIT, 
v letu 2000 pa 9,3 milijona SIT. Iz
gube so bile pokrite iz rezerv in kapi
tala v letu 2001. Večja težava kot to 
pa je bila, ob vrsti drugih v podjetju, 
še nelikvidnost in blokade žiro raču
na, prevelika zaposlenost glede na us
tvarjen promet, poslovno nepotrebna 
sredstva ter apatija zaposlenih. Te 
ugotovitve je potrdila tudi analiza 
poslovanja te družbe v letu 2000 in v 
prvih štirih mesecih leta 2001, ki je 
bila izdelana maja 2001, to je pol leta 
po tem, ko je večinski paket delnic 
družbe kupila družba G1P-0 Posavje. 
Analiza je bila izdelana na 69 straneh 
in je prikazala dejansko stanje v druž
bi in predvidela potrebne ukrepe za 
sanacijo poslovanja. To analizo in 
plan poslovanja so obravnavali vsi 
organi družbe, lastniki, poslovne ban
ke, s katerimi je družba poslovala, in 
vsi večji upniki. Takratna ugotovitev 
vseh je bila, da je mogoče sanacijo 
poslovanja v družbi ob sodelovanju 
upnikov in bank ter izvedbi vseh pred
videnih ukrepov izpeljati v dveh letih, 
kar je bila tudi takratna usmeritev 
lastnikov družbe GIP-O. Današnja 
primerjava rezultatov poslovanja te 
družbe, ki je priznala v postopku 
prisilne poravnave tudi neobstoječe 
in dvomljive obveznosti ter dvomljive 
terjatve odpisala, ustavila izvajanje

del in si s tem prislužila dodatne ne
potrebne obveznosti in znižala pri
hodke, ustavila aktivnosti za odpro
dajo poslovno nepotrebnih sredstev, 
kljub temu kaže, da bi družba sanaci
jo lahko izvedla brez prisilne porav
nave, kaj šele stečaja.

V SGP Posavje sem se zaposlil 
maja 2001 in tam delal približno eno 
leto. Dejstvo je, da sem v tistem času 
v podjetju postoril marsikaj v zvezi s 
planiranimi ukrepi za sanacijo raz
mer oziroma smo jih v večini tudi iz
vedli in pripeljali podjetje v normalno 
poslovanje. Do mojega odhoda iz 
podjetja v sredini leta 2002 smo zago
tovili posle za planirani letni obseg' 
dela in polovico planiranega obsega 
za leto 2003. Družba SGP Posavje je 
od leta 1997 naprej ustvarila vedno 
višji promet od 1,7 milijarde SIT. Za
kaj je podjetje ustvarilo izgubo v letu 
2002, ni ustvarilo planiranih prihod
kov in je sedaj v postopku prisilne po
ravnave, pa je vprašanje za sedanje 
vodstvo družbe Kostak d. d.

Dogodki so si sledili tako, da je 
po razrešitvi Mozerjeve 4.11.2001 kot 
direktorice družbe SGP Posavje vo
denje družbe prevzel g. Budič, ki je 
kot direktor družbe GIP-0 Posavje 
d.o.o. družbi Kostak d.d. v imenu in 
na račun družbe GIP-O Posavje 
d.o.o. priznal škodo, ki naj bi Kostaku 
d.d. nastala zaradi prodaje deleža in 
dokapitalizacije v Togrelu d.o.o. 
družbi OSA 1 (sedaj GIP-O), v višini 
160 milijonov SIT (v resnici bi Kos
tak d.d. ustvaril s tega naslova kapi
talski dobiček v višini 83 milijonov

Kdo od Posavcev dela na 
boštanjski elektrarni?

Maribor, Posavje - Po pogodbi o gradnji jezovne zgradbe 
hidroelektrarne (HE) Boštanj je holding Slovenske elek
trarne (HSE) podpisal še pogodbe o dobavi hidromehan
ske opreme; z ljubljanskim Litostrojem dve pogodbi o 
dobavi turbine, generatorjev in pripadajoče opreme ter žer
javov v strojnici. V pogodbi z Montavarjem iz Maribora 
pa so podizvajalci podjetja iz Posavja. Vrednost doslej od
danih naročil znaša preko 9 milijard SIT, kar predstavlja 
70 odstotkov vrednosti energetskega dela HE Boštanj. Emil 
Polanec, direktor družbe Montavar iz Rogoze pri 
Mariboru, je z Ladislavom Tomšičem iz HSE podpisal 1,3 
milijarde SIT vredno naročilo.

Pogodbena dela zajemajo projektiranje in izdelavo, montažo 
ter preizkušanje naslednje opreme: plavajoče potopne stene, vtočnih 
rešetk, opreme vtočnih zapornic, čistilnega stroja z dvižnim me
hanizmom, hidravličnega žerjava z grabilcem, opremo za čiščenje 
in odvoz naplavin, iztočnih zapornic, portalnega žerjava za njiho
vo dviganje, opremo pomožnih zapornic ter segmentov zapornic z 
zaklopko za remontne plavajoče zapornice.

Pri omenjenem poslu so udeleženi INKOS Krmelj, Preis Sevnica 
in Metalna Senovo. Njihova udeležba na vrednosti celotne pogodbe 
bo 30 odstotna.

Direktor Preisa Anton Markovič je povedal, da so si prizade
vali pridobiti naročilo skozi ponudbo posavskega konzorcija in 
izpostavil še angažiranje sevniškega župana Kristijana Janca ter 
Nika Galeše iz posavskega odbora za hidroelektrarne. Janc in 
sevniški podžupan ter direktor Inkosa Rudi Bec sta tudi prisost
vovala podpisu pogodbe med holdingom in Montavarjem.

Od posavskih gradbincev pa je kot podizvajalec v Gradisovi 
pogodbi za jezovno zgradbo prisotno podjetje RAFAEL iz Sevnice. 
Direktor Rafko Derstvenšek je povedal, da so bili nominirani že 
v fazi ponudbe pri ljubljanskem Gradisu in imajo podpisano part
nersko pogodbo. RAFAEL si prizadeva v posel vključiti čim več 
domačinov. Sodelujejo lokalni prevozniki in strojniki, zapleta pa 
se pri KOP Brežice in SGP Posavje, ki se zaradi notranjih težav še 
nista sposobna opremiti z vsemi potrebnimi certifikati za delo na 
omenjenem objektu. Direktor SGP Posavja Budič pravi, da je si
cer sodeloval na neformalnih pogovorih in si v resnici v tej fazi ne 
obeta sodelovanja na gradbišču elektrarne. Po izglasovani prisilni 
poravnavi za podjetje je 31 delavcev dobilo odločbe o prenehanju 
delovnega razmerja, 40 ljudi so prezaposlili v povezano družbo 
Timi Krško, 20 pa jih ostaja na firmi SGP Posavje.

Žal se zahtevkom v smislu vseh potrebnih atestov ni prilagodi
lo niti podjetje Horizont iz Sevnice z najsodobnejšo betonarno na 
Logu, ki bi sicer zagotovo dobila naročilo. Tako pa seje investitor 
odločil za postavitev dveh lastnih betonarn, dobavitelj materiala 
bo Sava Krško.

Posavski gradbinci se bodo iz negativnih izkušenj na elektrarni 
Boštanj gotovo kaj naučili in se bolje pripravili na gradnjo Blance, 
za katero je kot glavni projektant izbran IBE Ljubljana, podizvaja
lec pa je domače projektantsko podjetje Savaprojekt iz Krškega.

Branka Dernovšek
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SIT), in ta znesek poravnal z odsvo
jitvijo delnic družbe Kostak d.d. in 
družbe SGP Posavje d.d., katerih last
nikje bila družba GIP-O Posavje do.o..

Kostak d.d. je tako postal večinski 
lastnik družbe Posavje d.d.. Posavje 
d.d. je s prihodom g. Budiča odpove
dalo skoraj vse že sklenjene posle v 
vrednosti 1,1 milijarde SIT (šola Slo
venska Bistrica, šola Pišece, objekt 
Strabaga ipd.) in si s tem prislužilo 
najmanj 136,8 milijona SIT pogod
benih kazni. Novih pogodb ni sklenilo 
in je v obdobju prvih štirih mesecev 
letošnjega leta realiziralo le 155 mili
jonov prometa, tak znesek pa je bil v 
preteklosti približno enomesečni pro
met družbe. Ustavilo je aktivnosti za 
prodajo poslovno nepotrebnega ne
premičnega premoženja, saj ni pri
stopilo k izvajanju že sklenjene po
godbe za odprodajo podstrešnih sta
novanj na CKŽ19 v Krškem in reali
zaciji že dogovorjenih rešitev za osta
le prostore v tem objektu ter ni podpi
salo pogodbe zn odprodajo dela pros
torov v dijaškem domu v Brežicah po 
ceni 72.869,00 SIT/m2, sedaj pa jih 
prodaja za manj kot polovico te cene. 
Ocenili so vrednost celotnega nepre
mičnega premoženja družbe na 125 
milijonov SIT (po stanju 31.12.2002 
so ocenili, da je kapital družbe pre
vrednoten za 357 milijonov), sedaj pa 
planirajo samo za poslovno nepotreb
ne nepremičnine iztržiti 350 milijonov 
SIT. Oblikovali so za 355 milijonov 
odpisov, za 145 milijonov popravkov 
kratkoročnih terjatev, za 155 milijo
nov odhodkov obratnih sredstev, za

77 milijonov finančnih odhodkov in 
112 milijonov izrednih odhodkov ter 
povečali za 287 milijonov kratkoroč
nih obveznosti. Na podlagi tega so 
ugotovili izgubo v višini 788 milijo
nov SIT in po pokritju izgube ugoto
vili, da znaša kapital družbe - 243 
milijonov SIT. Ugotovili so, da je iz
guba posledica upada čistih prihod
kov v letu 2002, ki so bili nižji od pla
niranih 375 milijonov (sklenjene po
godbe pa so v tistem obdobju odpo- bi 
vedali) in povečanja stroškov prevred
notenja stalnih in gibljivih sredstev 
(sredstva so sami prevrednotili) in po 
skupščini, na kateri je 15. aprila 2003 
odločal kot večinski lastnik Kostak 
d.d., predlagali uvedbo prisilne po- 
ravnave. (Podatki so povzeti po na
črtu finančne reorganizacije).

Razlika med sedanjim pristopom Pl 
k reševanju zadeve in prejšnjim je to- ki 
rej le v tem, da bodo po sedanjem sce
nariju upniki dobili poplačane svoje 
terjatve v višini 20 odstotkov in da 
bo večina delavcev družbe Posavje 
d.d. ostala na cesti (po planu jih na
meravajo zadržati na delu 16 od 117) 
in da bodo prodali skoraj vse nepre- to 
mičnine in znižali prihodke družbe. 
prejšnji scenarij, ki je sicer zahteval Pr 
hude napore vseh zaposlenih in v ka
terem sem sodeloval nekaj časa tudi tir 
sam, pa je zagotavljal enakomerno P) 
rast prihodkov, razvoj podjetja, po- Pr 
plačilo vseh upnikov (delno s prodajo to 
poslovno nepotrebnih sredstev) v ce- ki 
loti in zadržanje na delu vseh zapos
lenih.

Jože Piltavef
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Ovadena ravnateljica OS Bizeljsko
Krško, Bizeljsko - Kriminalisti Policijske uprave Krško so domnevno zoper ravnateljico OŠ Bizeljsko Vido Najger podali 
kazensko ovadbo zaradi zlorabe položaja ali pravic, neupravičene uporabe denarja ter ponarejanja ali uničenja poslovnih 
listih. Kot je pokazala policijska preiskava, si je z omenjenimi kaznivimi dejanji, storjenimi lani, ravnateljica z bizeljske 
osnovne šole protipravno pridobila premoženjsko korist v višini najmanj 7,6 milijona SIT. Svet zavoda šole zahteva njeno 
razrešitev, občina pa išče rešitev tudi na šolskem ministrstvu.

V isti zadevi so kriminalisti 
Podali kazensko ovadbo tudi zo
per poslovodkinjo trgovine - šlo 
naj bi za Ivanko Babič - zaradi 
utemeljenega suma storitve kaz
nivega dejanja ponarejanja ali 
uničenja poslovnih listin ter po
moči pri kaznivem dejanju zlora
be položaja ali pravic.

Ob začetku leta je na Krajevno 
skupnost Bizeljsko, na občino, 
Policijo in davčno upravo bila po
sredovana anonimka, uperjena 
Proti ravnateljici in tajnici šole. Po 
Bizeljskem so se začele širiti go
vorice, da so ravnateljica in tudi 
njeni družinski člani v trgovini je
mali prehrambne artikle za doma
čo shrambo. Ravnateljica naj bi 
Po govoricah to počela kar nekaj 

: let, menda so se otroške plenice 
j na šolskem računu prvič pojavile 
leta 1993.

PU Krško je na podlagi ano
nimke odprla preiskavo in po šes
tih mesecih posredovala zaključ
ke z omenjenima kazenskima 
ovadbama za domnevne nepravil
nosti, vendar samo za leto 2002.

Svet zavoda šole je 3. julija na 
seji med ostalim izglasoval uved
bo postopka za razrešitev ravna
teljice. Po zapisniku iz dneva kas
neje je razvidno, daje kolektiv že

Župan občine Brežice mag. 
Andrej Vizjak je pojasnil, daje 
seznanjen s kazensko ovadbo, pa 
tudi s sklepom zavoda o pričetku 
postopka za razrešitev ravnatelji
ce. Sklep je svet posredoval ob
čini, da bi ta podala mnenje. Kot 
pravi župan, bi morali po zakonu 
odgovoriti v 20 dneh, v tem času 
pa je po njegovem mnenju skoraj 
nemogoče zbrati občinski svet, da 
se opredeli do nastale situacije, 
saj je zaradi odsotnosti svetnikov 
bila odpovedana že zadnja seja 7. 
julija. Žato je župan sklep o raz
rešitvi odstopil komisiji za man

datna vprašanja, volitve in imeno
vanja, ki bo pridobila mnenje Mi
nistrstva za šolstvo.

Ravnateljica Vida Najger v 
teh dneh ni bila dosegljiva, mo
bilni telefon je sicer aktiven, ven
dar se na drugi strani nihče ne 
oglasi. Njeno mnenje o tej zadevi 
smo pridobili marca in takrat je 
odločno zanikala nepravilnosti, 
jih označila za politično gonjo, 
proti njej naj bi jo uperili tisti, ki 
so proti novi šoli na Bizeljskem, 
in trdila, da bo kriminalistična 
preiskava to pokazala.

Suzana Vahtarič

Vida Najger

glasoval o razrešitvi Vide Naj
ger; od 20 vpisanih v volilni ime
nik je glasovalo 15 članov, vsi so 
se izrekli za razrešitev ravnatelji
ce OŠ Bizeljsko.

Za zlorabo položaja in pravic je po kazenskem zakoniku zagro
žena zaporna kazen do pet let, za pridobitev velike premoženjske 
koristi oziroma povzročene škode s tem dejanjem pa zaporna kazen 
od enega do osmih let. Za neupravičeno uporabo denarja, kije osebi 
zaupana v zvezi z njegovim delom pri opravljanju gospodarske de
javnosti, se kaznuje z denarno kaznijo ali z zaporom do treh let.

Tako ravnateljica kot poslovodkinja trgovine se bosta zagovarja
li tudi za kaznivo dejanje ponarejanja ali uničenja poslovnih listin, 
za katero je predvidena zaporna kazen do dveh let, omenjena trgov
ka pa še za pomoč pri kaznivem dejanju zlorabe položaja ali pravic.

Kostanjeviška turistična pisarna zaprta
Kostanjevica na Krki - Kostanjeviško jamo, Galerijo Božidar Jakac in druge znamenitosti tega dolenjskega bisera letno 
obišče 45 tisoč obiskovalcev. Za koordinacijo prireditev in promocijo mesta je skrbel Turistični informativni center (TIC) 
pod vodstvom Lee Colarič, od letošnjega januarja pa je pisarna zaprta.

Januarja je odšla Lea Colarič 
na porodniški dopust, kar je na 
Prvi pogled razlog za zaprtje pi
sarne in meče slabo luč na Pod
jetniški center Krško in na občin
sko pristojno službo, češ, kako sta 
Popustila zaklenjena vrata TlC-a 
y Kostanjevici. Takšno vprašanje 
Je postavil svetnik Andrej Božič 
tudi na eni od sej občinskega sve
tu. V iskanju pojasnil za zaprtje 
Pisarne se je izkazalo, da je eden 
nd “krivcev” denar oziroma viso
ki stroški za delovanjem pisarne, 
Slavni razlog pa je najbrž ne
pripravljenost za sklenitev novih 
Pogovorov med ljudmi, kijih pra
nem zadeva.

Ko je Colaričeva svojega de
lodajalca, to je Podjetniški center 
Krško, obvestila, da odhaja na 
Porodniški dopust, je ta za pokri
tje omenjene dejavnosti prija

li javno delo in zanj dobil potr
ditev. Občina Krško, kije Podjet- 
tiŠkemu centru pokrivala stroške 
delovanja pisarne, je želela te 
^utejiti in je Krajevni skupnosti 
jKS) Kostanjevica predlagala, da 
b' v svojih prostorih vzporedno 
v°dili še turistično informativno

dejavnost. Zaposleni osebi preko 
javnih del naj bi bila za polovični 
delovni čas mentorica tajnica KS. 
O tem predlogu so se predstavnik 
občine in vodstvo KS pogovarja
li januarja, nakar je pristojni ob
činski oddelek še z dvema dopi
soma prosil za odgovor, ki ga od 
KS ni bilo. Sredstva za delovanje 
pisarne čakajo v proračunu in niso 
šla v druge namene, zagotavljajo 
odgovorni.

Direktorica Podjetniškega 
centra Krško Marija Krušič je 
pojasnila, da je zaprtje TlC-a v 
Kostanjevici posledica nesistem
ske organiziranosti za to dejavnost, 
ki je pravzaprav “na črno” delo
vala pri Podjetniškem centru. Ta 
je bil oktobra leta 1999 z ob
činskim sklepom zadolžen, da pi
sarno v Kostanjevici ustanovi in 
bo pod njegovim okriljem pol le
ta, nato pa se bo pravno formalno 
zadeva uredila v skladu s področ
nimi predpisi in zakoni. Letni 
strošek delovanja pisarne je zna
šal 5 milijonov SIT, ki jih je ob
čina Podjetniškemu centru naka
zovala z večjo, tudi polletno za
mudo in upravni odbor centra je

vse bolj kritiziral takšno organi
ziranost. Člani so menili, da eno 
stroškovno mesto v okviru Pod
jetniškega centra ne rešuje pod-

Andrej Božič

ročja turizma, ki bi se moral ude
janjati pod Zavodom za turizem 
kot krovno organizacijo. Kruši- 
čeva, ki je sodelovala pri izdelavi 
regijskega razvojnega programa, 
je povedala, da so za turizem 
predlagali ustanovitev regio
nalnega menedžmenta z lokalni
mi pisarnami, vendar bi k takšni

organiziranosti morale pristopiti 
vse tri občine, da bi se strošek 
gibal v razumnih mejah. Analizo 
stanja in predvideno organizira
nost je izdelala Tina Savnik iz 
Term Čatež. Krušičeva meni, da 
bi morali odgovorni v občini 
Krško razumeti zaprtje infor
macijske pisarne v Kostanjevici 
kot priložnost, da stvari uredijo 
tako, kot veleva zakonodaja in ne 
kot napol legalni privesek Pod
jetniškega centra. Za pisarno v 
prostorih Turističnega društva 
Kostanjevica ni uporabnega do
voljenja, torej TIČ ni imel obra
tovalnega dovoljenja. Ni imel niti 
svojega žiga in računa, kar je ne
sprejemljivo pri prodaji spomin
kov in storitev. Izdelkov in 
spominkov pa po zakonu Podjet
niški center ne sme tržiti. Kot di
rektorica zaradi kršenja zakono
daje ni bila več pripravljena tve
gati, zato je padla odločitev o 
zaprtju TIČ Kostanjevica, ki je 
pod centrom deloval 37 mesecev. 
Zaprta vrata pisarne so v centru 
nadomestili z bogato turistično 
spletno stranjo.

Branka Dernovšek

Izredni študij organizacije dela že to jesen v Krškem?
^rško - Pred dvema letoma je Občina Krško v sodelovanju z Valvasorjevim raziskovalnim centrom pričela udejanjati 
‘riijekt Univerza jugovzhodne Slovenije. Doslej so v pripravi trije visokošolski strokovni programi, ki bi po nekih ocenah 
'Utegnili slušatelje iz tukajšnjega širšega območja. Najdlje pa so dogovori s Fakulteto za organizacijske vede iz Kranja, 
ri je pripravljena že to šolsko leto v Krškem odpreti oddelek izrednega študija.

Omenjena kranjska fakulteta 
. ostaja 44 let in sodi pod Univer- 

vj« v Mariboru. Izvajajo strokov- 
>n univerzitetni program orga- 

' "riacije dela, menedžmenta ozi- 
r°nia organizacijskih ved. Letos 

, Se Je za oba programa prijavilo 
’a "eko 1000 interesentov, je pove- 

prodekan za študijske zadeve 
ud[ j'Jože Jesenko. Zaradi velikega 

Peresa, saj je mogoče strokovni 
j^gram vpisati s poklicno matu- 

odpirajo možnost izrednega 
^riija po Sloveniji. Fakulteta je 
^ Krškem v sodelovanju z Valva- 
'>rjevim raziskovalnim centrom 

e (rt)ožna odpreti izredni študij že

s šolskim letom 2003/04. Razpi
sali bi visokošolski strokovni pro
gram za 1. in 3. letnik ter vpis na 
univerzitetni program za 3. letnik. 
Za 1. letnik strokovnega progra
ma mora biti vpisanih 60 sluša
teljev, za 3. letnik pa v obeh pro- 

- gramih po 40 slušateljev. Cena 
univerzitetnega programa za 3. in 
4. letnik je skupaj 603.000 SIT, 
brez doplačila slušatelj črpa še 
pravice absolventskega roka. 
Samoplačniki morajo šolnino po
ravnati v šestih obrokih, podjetja 
v treh. Šolnina za dokončanje vi
soko strokovnega programa je 
905.848 SIT, plačljiva je v osmih

obrokih za fizične osebe in v šti
rih za podjetja.

Vršilec dolžnosti direktorja 
Valvasorjevega raziskovalnega 
centra dr.Janez Usenik je pove
dal, da so adaptirane učilnice v 
stari tehniški šoli na razpolago za 
začetek izvajanja visokošolskega 
študija v Krškem. S kranjsko 
fakulteto so se pogovarjali tudi o 
možnostih rednega študija za 
omenjene programe, k čemer 
mora kot financer dati soglasje 
Ministrstvo za šolstvo. Ta se izo
giba dodatnim stroškom zaradi 
omejenega proračuna, zato Svet 
za visoko šolstvo nerad potrjuje

nove programe. V Krškem pa 
imajo pripravljena še dva; tehno
logijo oskrbovalnih sistemov 
nameravajo udejanjiti v samos
tojnem visokošolskem zavodu, 
program logistike sistemov pa naj 
bi se izvajal pod okriljem mari
borske fakultete.

Dr.Usenik, ki se bo s 1.okto
brom redno zaposlil v Valvasor
jevem raziskovalnem centru, za
gotavlja, da se bo maksimalno 
angažiral v doseganju zastav
ljenih ciljev pri postavljanju 
visokošolskega študija v Krškem.

Branka Dernovšek

ANKETA
Ko denarje, a ga ni!

Posamezniki in tudi Zveza potrošnikov Slovenije pričakujejo, da bo 
Nova ljubljanska banka (NLB) komitentom poravnala vso škodo, ki 
nastaja s prehodom na nove osebne račune. Zaradi napak v delovanju 
sistema banke mnogim komitentom ni uspelo priti do svojega denarja v 
trenutku, ko so to želeli. Ljudje so bili v težavah, ko niso mogli plačevati 
s plačilnimi karticami, pojavljale so se tudi napake na računih in 
napačne transakcije. Nekatere menijo, da bi NLB lahko vsaj odpisala 
stroške za vodenje računov. So nevšečnosti občutili tudi Posavci?

Biserka Pavlek, profesorica razrednega 
pouka iz Brežic: Osebno nisem imela izkušenj 
z računi, vem pa, da se ljudje zelo pritožujejo. 
Vsakdo težavo različno občuti, zato bi odškod
nino težko delili. Jaz še nimam nove kartice, 
vse sem lahko urejala še s staro. V banki pa 
tudi nisem čakala na vrsto, saj sem vse uredila 
na avtomatih. Sinje dobil nekaj napačnih izpis
kov, pa tudi oče, a bosta oba še počakala, ker 
so obljubili, da bodo vse uredili.

Tatjana Lekše, cvetličarka iz Krškega;
Strinjam se, da bi banka morala dati od
škodnino vsem tistim, ki zaradi zmešnjave 
pri spremembi računov določenega dne niso 
mogli realizirati svojih načrtov in so utrpeli 
poslovno škodo. V naši in mnogih drugih 
dejavnostih finančno odgovarjaš za napa
ke, storjene strankam. Zakaj bi bilo pri ban
kah drugače?

Radenko Gričar, natakar z Blance: Ra
zumem, da se pri menjavi sistema ob spre
membi bančnih računov lahko tudi kaj zalo
mi. Pri komitentih gotovo obstaja toleranca do 
razumne meje, toda tisti, ki so imeli “nadstan
dardne” nevšečnosti, bi morali dobiti odškod
nino. NLB kot monopolist v domačem 
bančništvu bi se moral še bolj skrbno pripra
viti na menjavo računov, ne pa da je to zanj 
izgovor za prevelik obseg napak.

Milan Požgaj, prodajalec s Kontnega:
Katastrofa. Čakanje. Vrsta. In to ravno sedaj 
poleti, ko vročina še bolj pritiska na beton in 
pločevino. Potem prideš na vrsto, in kaj te 
čaka. Vse narobe. Stanje narobe. Ne veš, kaj 
delajo. Ljudi ni dovolj. Morali bi malo pohi
teti, da bi se to uredilo. Odškodnine ravno ne 
pričakujem, želim pa si, da bi se te vrste in 
računi uredili čimprej. Na zadovoljstvo vseh.

Mala Keber, upokojenka iz Brežic: Ne zdi
se mi, daje tako hudo. Normalno seveda ni, am
pak & se to pojavi samo vsake toliko časa, ne 
prepogosto, ni tako moteče. Moramo to razumeti. 
Malo več bi jih morali takrat namestiti pri oken
cih, da bi se postopki pospešili. Tako pa delajo še 
vedno normalno kot prej, z Istim delovnim časom. 
Tega bi morali podaljšati ali pa zaposliti več ljudi. 
Sicer pa se bo že počasi uredilo.

Zemeljski plin jeseni 
v Brežicah

Brežice - Do kurilne sezone naj bi bil zemeljski plin v 
Brežicah, meni pomočnik direktorja Adriaplina Lojze 
Babič. V gradnji je prva faza omrežja v smeri od starega 
mostu čez Savo po ulici Pod obzidjem do Trnja in drugi 
krak proti bolnišnici. Gre za dve vzporedni liniji, ki bosta 
krožno povezani.

Od Krške vasi do Brežic in po mestu je skupaj 5 km plinovoda, 
od tega po samem mestu okoli 3 km. Edini odsek, kjer še nimajo 
gradbenega dovoljenja, je stari most čez Savo, so pa v fazi pri
dobivanja in Babič pričakuje, da bodo do konca septembra uspeli 
urediti tudi ta odsek trase plinovoda.

Na plin naj bi jeseni priključili velike ogrevalne kotlovnice. Za 
njihovo predelavo je naročena projektna dokumentacija, Komu
nalno stanovanjsko podjetje Brežice, ki je njihov upravljavec, pa 
vodi postopke s pridobivanjem soglasja lastnikov.

Trenutno končujejo z asfaltiranjem ceste na trasi od Boršta do 
Krške vasi, kjer tehnični prevzem napovedujejo konec avgusta. 
Potem bodo plinovod do Krške vasi vključno s Krško vasjo zapli
nili, saj imajo na tem področju že 170 uporabnikov.

Babič še dodaja, da bo Adriaplin letos na grobo asfaltiral tudi 
cesto na plinovodni trasi v Župeči in Račji vasi ter na Borštu. Fino 
plast naj bi končali spomladi prihodnje leto, saj se dogovarjajo z 
Občino Brežice, če bo ta uspela rezervirati sredstva, bi te ceste 
preplastili v celoti. S.V.
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Subvencije za nova delovna mesta
Sevnica - Spomladi je Občinski svet Sevnica sprejel odločitev, da se v okviru proračunskih 
sredstev za dobo enega leta subvencionirajo nova delovna mesta v gospodarstvu. Razpis je 
izšel maja, do prvih dni julija pa je bilo število prijav tolikšno, da je predvidena kvota 
izčrpana in se razpis do nadaljnjega zapira.

Mojca Sešlar iz občinskega 
oddelka za gospodarstvo je pove
dala, da so prejeli 14 vlog deloda
jalcev za skupaj 20 delovnih mest 
oziroma novih zaposlitev. Občina 
bo iz proračuna za te novo zapo
slene eno leto pokrivala pol bru
to plače v višini, kot jo določi de
lodajalec. Za to pomoč gospodar
stvu je bilo v programu razporeje
nih 6 milijonov SIT in vsota za
došča za omenjeno število prijav. 
Po oceni komisije, ki seje dvakrat 
sestala in pregledala vloge prosil
cev, je bil tolikšen odziv na raz
pis tudi zato, ker so lahko pod
jetniki svoje vloge utemeljili brez 
velikih elaboratov. Šteli so raču-

Igor Ilovar, predsednik društva 
ZŠAM Brežice ste pol leta. Kako 
bi ocenili to obdobje?

“Najprej ob stanovskem praz
niku v svojem imenu in imenu 
ZŠAM Brežice čestitam vsem 
voznikom, posebej članom zdru
ženja. Vsem želim delovnih us
pehov, predvsem pa srečno in var
no udeležbo v prometu. V Zdru
ženju je okoli 140 članov, v ob
dobju šestih mesecev pa smo iz
peljali vse zadane akcije. Iz
postavil pa bi učno uro na temo 
Vama udeležba v prometu, ki je 
v vseh osnovnih šolah doživela 
lep odziv, saj smo z nje dobili ve
liko število literarnih in likovnih 
prispevkov. Izbrali smo najboljše 
in za nagrado 16 učencem pode
lili kolesarske čelade. Omenil bi 
še udeležbo na prireditvah na dr
žavni ravni in na Evropskem kon
gresu šoferjev, ki je bil letos v 
Rogaški, ter akcije varovanja pro
meta ob pustovanju v Dobovi in 
Brežicah in ob olimpijskem te
ku.”

Čas počitnic bo hitro minil, za
čele se bodo jesenske akcije.

“Nikakor ne smemo zanemari
ti počitniškega časa, ki nudi vsem 
veliko pasti, tako mladini kot od
raslim. Za varnost v prometu si 
moramo prizadevati ves čas, saj 
smo udeleženci v prometu vsi, od 
pešcev, kolesarjev, motoristov do

novodski podatki iz poslovanja in 
na podlagi teh vizija o razvoju de
javnosti s povečanim obsegom 
zaposlitve.

Na občini sedaj razmišljajo, 
kako dati priložnost subvencioni-

voznikov avtomobilov. Prvi je
senski akciji pa bosta namenjeni 
Vami poti v šolo in Brezhibno vo- 
ziloje varno vozilo.”

Že na volilnem občnem zboru 
ste poudarjali cilje društva. Kate
ri so?

“Trije osnovni; krepitev vloge 
društva v družbi. To pomeni in
tenzivno sodelovanje s šolami, 
policijo, občino, krajevno skup-

Igor Ilovar

nostjo ter včlanjevanje mladih in 
aktivnih članov. Sledi reševanje 
problemov poklicev šofer in avto
mehanik. Pri tem gre najprej za 
spremembo zakonodaje oziroma 
Zakona o cestnem prometu, ki 
določa odvzem kategorije poklic
nemu vozniku, če je naredil 
prekršek v kakšni drugi kategori
ji. Vemo, da imajo poklicni vozni-

rane zaposlitve še za kakšnega 
delodajalca, a bo potrebno do 
možne prerazporeditve denarja v 
proračunskih postavkah počakati 
do rebalansa. Ta bo predvidoma 
v pozni jeseni. B.D.

ki vse kategorije. Žal je teorija 
eno, praksa pa drugo. Zaskrblju
joče je, da sta oba poklica v stag
niranju. Sedaj se sicer to še ne 
odraža, ker so še izučene gene
racije, ki pa bodo odšle. Če se 
mladi v prihodnje za ta poklica 
ne bodo odločali, se bojimo vrze
li, ki bodo nastale. Oba poklica 
moramo popularizirati s predsta
vitvijo mladim, da se bodo odlo
čali za poklicno pot. TUdi s po
močjo dnevov odprtih vrat.”

Kako pa je sicer z reševanjem 
problematike v cestnem prometu? 
Ali je beneficiran staž voznikov še 
v veljavi?

“Eden od ciljev pri reševanju 
problematike v cestnem prometu 
je skupno delovanje med obrtno 
in gospodarsko zbornico, gospo
darskimi interesnimi združenji in 
ZŠAM. Vlogo ZŠAM je potreb
no še krepiti, skupaj smo močnej
ši. Benificiranega staža sicer ni 
več, je pa spremenjen način pla
čevanja pokojninskega zavarova
nja, ki je višje.”

Novo vodstvo na zvezi si je po
stavilo visoke cilje.

“Res, cilji so visoki, uresničit
ve pa bolj počasne. Za uspešno 
skupno nastopanje moramo vzpo
staviti močno interesno združe
nje.”

N. Jenko S.

Mesečno 
“blokiranih” 
več kot 50 

pravnih oseb
Posavje - Po podatkih izva
jalcev plačilnega prometa se 
število pravnih oseb z dospe
limi neporavnanimi obvez
nostmi v letu 2003 v Posavju 
ni bistveno spreminjalo. 
Zmanjšal pa se je povprečni 
dnevni znesek dospelih ne
poravnanih obveznosti. Blo
kade še vedno dušijo posav
sko gospodarstvo.

Povprečni dnevni znesek dos
pelih neporavnanih obveznosti je 
po podatkih Agencije RS za jav
nopravne evidence in storitve Kr
ško v aprilu znašal 185 milijonov 
SIT in se je v primerjavi s prvim 
letošnjim mesecem zmanjšal za 
60 odstotkov.

V prvem četrtletju je bilo 
blokiranih povprečno 55 pravnih 
oseb mesečno, pred letom dni pa 
kar 126. V letu dni seje število 
pravnih oseb v blokadi več kot 
razpolovilo, povprečni znesek ne
poravnanih obveznosti pa je bil 
aprila letos več kot štirikrat nižji 
kot pred letom dni. Podatki po 
opozorilu Agencije RS za javno
pravne evidence in storitve niso 
povsem primerljivi zaradi uki
nitve Agencije za plačilni promet, 
ko so bili neizvršeni sodni sklepi 
in neizvršeni plačilni nalogi vrn
jeni bodisi sodiščem bodisi upni
kom. Banke plačilno nesposob
nim praviloma niso odpirale 
računov, zato njihove obveznosti 
niso bile poravnane, pa tudi ni
kjer evidentirane.

V Posavju so štiri pravne ose
be so imele neporavnane obvez
nosti več kot eno leto, 18 oziro
ma skoraj tretjina od 181 dni do 
enega leta, 12 pravnih oseb pa do 
meseca dni. Kar 26 oziroma 48 
odstotkov pravnih oseb z nepo
ravnanimi obveznostmi je po zad
njih zbranih podatkih odpadlo na 
občino Brežice, kjer so imele 
pravne osebe v povprečju dnevno 
46 milijonov SIT nepokritih ra
čunov. Sledi občina Krško, kjer 
je 22 pravnih oseb imelo v pov
prečju 123 milijonov dnevnih ne
pokritih obveznosti, ter občina 
Sevnica, kjer je 6 pravnih oseb v 
povprečju imelo slabih 16 milijo
nov SIT dnevnih neporavnanih’ 
obveznosti.

V letu 2002 je bilo v Posavju 
15 velikih družb, 22 srednje veli
kih ter večina, kar 839 družb ali 
96 odstotkov, je veljalo za majhne 
družbe.

Suzana Vahtarič

Občinski svet Sevnica je že obravnaval polletno poročilo o 
izvrševanju proračuna in ga potrdil. Likvidnost proračuna je bila 
letos boljša od lanskega obdobja, proračunski uporabniki so svoje 
dvanajstine prejemali brez zamud. Predvideni prihodki sicer niso 
realizirani na vseh postavkah, največja razlika med planom in re
alizacijo je pri prodaji stavbnih zemljišč. Pred dnevi je občina ob
javila javni razpis za prodajo gradbenih parcel v poslovne namene 
na lokaciji Krmelj in Sevnica, pripravljajo pa še nov razpis za druge 
parcele.

13. julij - dan šoferjev in avtomehanikov
Slovenije

Brežice - Letos je minilo 60 let od dogodka leta 1943, ko je bila v Žužemberku ustanovljena 
prva partizanska motorizirana brigada. V spomin na ta dogodek Zveza Združenj šoferjev in 
avtomehanikov (ZŠAM) Slovenije slavi svoj praznik - 13. julij - dan šoferjev in avtomeha
nikov, občani Žužemberka pa so si ga izbrali za svoj občinski praznik. V Zvezi je 51 slovenskih 
ZŠAM, ki so letošnji visoki jubilej proslavila v Žužemberku. Slavnostna govornika sta bila 
Jakob Presečnik, minister za promet RS in Igor Pipan, predsednik Zveze ZŠAM Slovenije. 
Svečanosti se je udeležila tudi delegacija brežiške ZŠAM s predsednikom Igorjem Ilovarjem.

Krožišče nared do jeseni
Trnje - Krožišče v Trnju je končno dobilo asfaltno prevleko. 

Izvajalci imajo po pogodbi do konca septembra še čas, da ga povsem 
dokončajo. Projekt vodi Ministrstvo za promet oziroma Družba RS 
za ceste, ki prispeva 88 milijonov SIT, obveznosti občine Brežice so 
28,5 milijona SIT. Občina je ob gradnji opozorila, da je projektant 
robnike postavil na obstoječ rob starega asfalta, kar je bilo občutno 
premalo za večja vozila. Dosegli so, da so razširili vozišče v smeri 
Dobove ter v smeri pokopališča, zmanjšali premer notranjega kroga 
in tako dobili dodaten prostor. Glede financiranja teh popravkov še ni 
dogovora, saj so izvajalci morali rušiti in popravljati robnike, občina pa 
meni, da je to napaka 
projektanta in da niso 
dolžni kriti teh dodatnih 
del. Neizpolnjena osta
ja še zahteva občine, da 
na širino dosedanjih 
pločnikov predelajo tu
di nove, ki izhajajo iz 
krožišča. Vendar tej, po 
mnenju oddelka za gos
podarske dejavnosti 
smiselni zahtevi še ni 
ugodeno. S.V.

Ena najhujših suš?
Posavje - Posavske občine so od 7. do 18. julija zbirale prijave 

o škodi zaradi suše. Obdelani podatki morajo biti do 1.avgusta 
posredovani Upravi RS za zaščito in reševanje pri Ministrstvu RS 
za obrambo. Nadaljnje ravnanje bo odvisno od novo sprejetega 
sistemskega zakona o posledicah naravnih nesreč, ki naj bi izplačilo 
škode omogočil še letos.

Za Posavje je trenutno znano le okvirno število zbranih vlog. 
Mojca Sešler je pojasnila, da so v Sevnici tako kot leta 2001 zbra
li okrog 800 vlog. V Krškem je Magdalena Krošelj ocenila, da so 
po prvih podatkih prejeli 1050 vlog oziroma okoli 190 manj kot 
pred dvema letoma. Tudi v Brežicah so po ocenah Romana 
Matjašiča prejeli nekaj manj vlog, leta 2001-1366, letos pa okrog 
1200.

Matjašič kot predsednik brežiške občinske komisije za elemen
tarne nesreče in član regijske komisije pričakuje, da bo škoda zaradi 
suše v Posavju večja kot leta 2001 in nasploh ena najhujših doslej. 
Opozarja, da bodo vse ocene začasnega značaja, razen za že 
pospravljene pridelke. Končne ocene škode po suši pa bo, ko bodo 
pridelki pospravljeni, najverjetneje dala regijska komisija. To je 
vlada dopolnila in jo sedaj sestavlja 12 članov, predsednik pa je 
Hrvoje Oršanič z Zavoda za gozdove Brežice. S.V.Krožišče še ni dokončano, vendar se promet 

Že lažje odvija.

ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE 
\&'"7y Območna enota Brežice

Gremo v gozd - po gozdnih 
učnih poteh

Ali poznate gozd?
Koliko pravzaprav poznate naravo svoje okolice?
Da vas ne zanima - lahko to z mirno vestjo in prepričanostjo
priznate?
Bi o gozdu radi izvedeli še kaj več?

Gozdarstvo je zelo zanimiva gospodarska dejavnost. Nekakšna 
mešanica ali medsebojna povezava ekologije, tehnologije in 
ekonomije. V današnjem času tej mešanici lahko dodamo še pravo.

Kljub temu je osnova gozdarstva v poznavanju ekoloških zna
čilnosti gozda kot življenjskega prostora rastlin in živali, ki so seve
da odraz prisotnih ekoloških dejavnikov v prostoru. Z novimi spoz
nanji in ob sodelovanju z lastniki gozdov si širimo obzorja in v pros
tor posegamo vse bolj previdno. Gozd je mnogo namenski prostor.

Gozd in gozdarstvo je bilo vselej privlačno širši javnosti, ki postaja 
tudi vse bolj kritična do raznolikih posegov v okolje in želi biti o njih 
obveščena. O dogajanju v gozdnem proštom išče odgovore pri gozdaijih.

Še posebej so šole zainteresirane za različne oblike sodelovanja 
gozdarstva v izobraževalnih programih. Sodelovanje poteka skozi 
naravoslovne dneve, predavanja, mentorstva, seminarske naloge 
in podobno. Ena od novejših in vse bolj uveljavljenih oblik sode
lovanja s šolami, pa tudi drugimi oblikami javnosti, kot so razna 
društva ali organizacije, je vodenje po gozdnih učnih poteh. Že 
kot samo ime pove, gre za poti skozi določene predele gozdov, na 
katerih je možno obiskovalcem čim bolj nazorno obrazložiti živ
ljenje v in ob gozdu. Ponavadi so gozdne učne poti opremljene s 
priročnimi zgibankami, vodniki in obvestilnimi tablami z osnovni
mi informacijami. Po teh poteh lahko hodite sami, še bolje pa je, 
da vas vodi gozdar, ki vam bo ob posameznih točkah tudi povedal 
še kaj več. Spremstvo, ki ga izvajajo gozdarji Zavoda za gozdove 
Slovenije, je seveda zagotovljeno le za obiske organiziranih skupin.

Natanko pred desetletjem smo v posavskem prostoru pripravili 
prvo takšno gozdno učno pot - Pišečko gozdno pot. Njej so sledile 
nove gozdne učne poti v Posavju; Ressljeva gozdna pot v Kra
kovskem gozdu in po Gorjancih, Pleterska pot okoli Kartuzije Ple
terje, Sromeljska pešpot po pobočjih Orlice, Oglarska pot na Dolah 
pri Litiji, Turistično-zgodovinska gozdna učna pot Svibno blizu 
Radeč in še nekatere. Konec letošnjega maja smo v počastitev 
tradicionalnega Tedna gozdov odprli Loško gozdno pot, ki poteka 
iz Loke pri Zidanem Mostu proti Sv.Lovrencu - botaničnem 
spomeniku rastišča Clusijevega svišča. Načrtujemo tudi gozdno 
učno pot po gozdovih Bohorja.

Ob največjem posavskem in v naravoslovnem pomenu zelo 
pomembnem zavarovanem spomeniku narave Jovsi smo konec junija 
odprli novo gozdno učno pot - Koščevo pot. Poimenovali smo jo po 
ptiču koscu, ki je zelo redko viden ptič, živi pa v Jovsih. Pot poteka 
po poti iz Kapel do obrobja Jovsov, kjer se načrtuje postavitev manjše 
omitološke opazovalnice, namenjene izobraževanju obiskovalcev 
o lokalnem izredno bogatem in pestrem ptičjem svetu. Ob gozdni 
poti je informacijska točka, posvečena gozdovom v okolici Kapel.

Tildi drugod po državi se vsako leto odpre kakšna nova gozdna 
učna pot. Trenutno imamo preko sedemdeset tovrstnih poti v državi. 
Najdaljša pot je dolga okoli 60 km in poteka po gozdovih Ko
čevskega Roga. Namenjena je večdnevnemu obisku.

Po gozdu se vije mnogo različnih poti. Od izobraževalnih do 
rekreativnih. S pripravo teh poti tudi usmerjamo obiskovalce na 
področja, kjer je “kaj videti”, da ne bi hodili po gozdu kar vsevprek 
in motili gozdnega življenja vsepovsod.

Hrvoje Oršanič, univ.dipl.inž.gozd-

Lakirna komora večstranska 
pridobitev

Dobova - Slovenske železnice - centralna delavnica enota Dob#' 
va je pridobila kombinirano lakirno sušilno komoro za bar 
vanje vagonov. Pridobitev ima velik pozitiven ekološki pome1*) 
pomembno pa bo vplivala tudi na širše domače okolje.

Ob naložbi v nabavo nove 
kombinirane sušilne lakirne ko
more, katere dobavitelj je italijan
sko podjetje POLIN, je vodstvo 
družbe strmelo predvsem po iz
polnjevanju ustreznih ekoloških 
zahtev ter zagotovitvi varnosti za
poslenih in zagotovitvi kakovos
ti izdelkov na vseh področjih. Vse 
to bo zagotavljala omenjena ko
mora in tudi za lokalno prebival
stvo je najpomembnejše, da je 
ekološko stoodstotno ustrezna. 
Kot je ob prevzemu komore pove
dal direktor družbe, ki na celot
nem ozemlju Slovenije v šestih 
enotah zaposluje kar 1100 zapo
slenih, od tega jih je 200 v Dobo
vi, Dušan Zičkar. je nova kom
binirana lakirna komora izjemna 
pridobitev za družbo, saj je ko
mora najsodobnejša v Sloveniji in 
ena najsodobnejših na področju 
Evrope in širše. Grajena je po 
najsodobnejših zahtevah evrop
skih ekoloških standardov in ima 
neznaten vpliv na okolje. Celotna

investicija bo vredna okoli 2$ 
milijonov SIT, ob tem so izkoris' 
tili vse razpoložljive možnostiz 
lastnimi kapacitetami, prav tak0 
so pri izgradnji hale, v kateri b” 
komora, in njeni montaži da11 
priložnost domačim pogodbeni1” 
izvajalcem in so izkoristili vs” 
razpoložljive domače potencial”;

Obenem pa ta nova pridobil' 
zagotavlja osnovne pogoje za oj1' 
ranjanje delovnih mest. V njej bod° 
opravljali barvanje večjih vozil tak0 
cestnih kot železniških. Direkt” 
Žičkar je še poudaril, da bo pribo”' 
nja schengenska meja dala temelr 
in bo zagotovila osnovne pogoje 
nova delovna mesta lokalnemu P1”' 
bivalstvu. Tudi sam se zelo zav^f 
ma zato, zagotovil pa je še, da f 
kakor ne razmišljajo o manjšanj”’ 
ampak le o širitvi dejavnosti. Za* 
pa vidijo priložnost prav v sch”” 
genski meji, ki jo je po njegove1” 
mnenju potrebno izkoristiti in si”” 
kar se da hitro, kajti časa je rel” 
tivno malo. K.M.

i
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Opravili zrelostni izpit
Slovenija, Posavje - Počitnice se za dijake, predvsem pa za maturante, lahko začnejo šele s 
spričevalom v roki. Seveda morajo biti v njem zapisane čim lepše ocene. In večini posavskih 
dijakov je to uspelo. Sicer pa se je v Sloveniji med tistimi, ki so splošno maturo opravljali 
prvič, pozitivnega rezultata lahko veselilo 7524 oziroma 88,27 odstotka maturantov. Poklicno 
maturo - letos se je izvajala drugič zapored - pa je med tistimi, ki so jo opravljali prvič in v 
celoti, uspešno opravilo 9055 oziroma 86,25 odstotka kandidatov. Skupaj je v spomladan
skem roku splošno maturo uspešno končalo 7719, poklicno maturo pa 9719 kandidatov.

202 dijaka sta opravljala ma
turo tudi na Gimnaziji Brežice. 
Med njimi je 179 ali 89 odstotkov 
vseh bilo uspešnih. Od 113 gim
nazijcev je maturo uspešno opra
vilo 110 dijakov oziroma 97 
odstotkov, od 58 dijakov ekonom
ske gimnazije jih je uspešno ma
turiralo 47 ali 81 odstotkov.

20kandidatov seje udeležilo še 
maturitetnega tečaja, 13 gaje tudi 
uspešno opravilo, trije so oprav
ljali maturitetni izpit in ga vsi us
pešno opravili, 8 dijakov pa je po-. 
pravljalo ali izboljševalo ocene in 
le dvema je pri tem spodletelo. 
Ravnateljica Stanislava Molan je 
izpostavila uspeh šestih dijakov, 
ki so dosegli 30 ali več točk od 
možnih 34. Ti “zlati maturanti” so 
Nina Fric, Rok Gajski, Tadeja 
Buršič, Vita Majce, Simon Povh 
in Saša Rožman.

Na Ekonomski in trgovski šoli 
Brežice so letos z doseženimi re
zultati izjemno zadovoljni, saj so

imeli kar 97 odstoten uspeh, od 
tega je 8 kandidatov doseglo vseh 
20 točk. Ti “zlati maturanti” so
Jožica Lapuh, Janja Požun, 
Anita Zorko, Larisa Jazbar, 
Mateja Horvat, Simona Bučar, 
David Zalokar in Aleš Erjavec.
Osem kandidatov je zbralo 19 in 
12 kandidatov je doseglo 18 točk.

Najboljša maturantka brežiške 
gimnazije Nina Fric

vsi ti so maturo zaključili z 
odlično oceno. Zelo uspešni so bi
li tudi v programu za odrasle, kjer 
so prav tako dosegli preko 90 
odstotni uspeh.

Na Srednji šoli Krško, kjer 
imajo sicer več različnih progra
mov, predvsem poklicnega izo
braževanja, pa je letos zaključila 
šolanje prva generacija dijakov 
tehniške gimnazije. Od 25 kan
didatov jih je v spomladanskem 
roku k maturi pristopilo 17, us
pešno je zrelostni izpit opravilo 
16 kandidatov, med njimi pa ni 
bilo nobenega “zlatega”. 80 kan
didatov pa je na Srednji šoli 
Krško opravljalo poklicno matu
ro, od tega 54 v rednem progra
mu, preostali v izrednem progra
mu. Dosegli so 80 odstotni uspeh, 
najboljši med njimi z vsemi 20 
točkami in nazivom “zlati matu
rant” pa je Jaka Jurečič.

Karmen Molan, Suzana Vahtarič

Bodo vrtci v prihodnosti prijaznejši?
Slovenija, Posavje -11. julija je državni zbor sprejel novelo zakona o vrtcih. Bistvo dopolnitve 
zakona je v tem, da se poenoti način financiranja, metodologija za izračun cene bivanja in 
s tem višina položnic ter kakovost bivanja v vrtcih po Sloveniji. Novela prinaša večji vpliv 
občin na upravljanje, organiziranje in financiranje (predvsem usklajevanje finančnih pos
tavk) javnih vrtcev, predvideva pa tudi poenotenje pravnih podlag financiranja javnih in 
zasebnih vrtcev. S tem bo onemogočeno, da bi zasebni vrtec prejemal več sredstev od javne
ga glede na plačilno sposobnost staršev.

Lokalne skupnosti bodo smele 
povečati število otrok v oddelku, 
določenem po zakonu, za največ 
dva otroka. Občine bodo po no
vem same odločale, kako obliko
vati oddelke v vrtcu, obenem pa 
bodo dolžne financirati dejavnosti 
in naloge za predšolske otroke, ki 
niso vštete v ceno programa 
(predvsem investicije). Cilj nove
le zakona, ki je bil sprejet leta 
1996, pa je zagotoviti pogoje za 
opravljanje dejavnosti predšolske 
vzgoje ob upoštevanju dejanskih 
zmožnosti občin, katerih proraču
ni morajo ostati v črnih številkah. 
Sprememba zakona tako predla
ga financiranje vzgojitelja in po
močnika vzgojitelja v oddelku s 
sistematizacijo delovnih mest (v 
izrednih razmerah pomagajo štu
dentke preko študentskih servi
sov). Prav tako pa načrtuje sofi
nanciranje plač vzgojiteljev v 
bolnišničnih oddelkih iz prora
čunskih sredstev, kar je novost, saj 
so se doslej tako financirali le 
oddelki v Kliničnem centru. No
vela tudi vključuje natančnejšo 
opredelitev premoženja, ki se

upošteva pri določanju plačil star
šev, omenja pa tudi ostrejše po
sledice neplačevanja in omejuje 
višino položnic za socialno ogro
žene. Novelo so oblikovali Mini
strstvo za šolstvo, znanost in 
šport, predstavniki občin in Skup

nosti vrtcev Slovenije, predlog pa 
je nastal zaradi demografskih 
sprememb in sprememb številnih 
zakonov ter oblik financiranja 
občin.

Mojca Kosem

Ana Kupina, ravnateljica brežiškega 
vrtca Mavrica, pravi, da novela ne bo pri
nesla večjih sprememb kakovosti bivanja 
otrok v vrtcih. Normativ za oblikovanje 
oddelkov se bo namreč znižal za dva 
otroka, predvsem se bo to pokazalo pri 
tri in štiriletnikih. S to spremembo bodo 
vrtci ohranili zaposleni kader in optimal
no izkoristili dodatni prostor, ki se bo 
pojavil z uvedbo devetletke. Kupinova 
podpira novelo, katere izvajanje ne bo 
povzročilo zmanjšanja števila otrok v oddelkih, kar je predvsem 
pomembno za mlade družine, katerih družinski proračuni ne bi 
zmogli povečanja cen. Vodilna v brežiškem vrtcu poudarja, da so 
predlog podprli, ker menijo, daje bolje, da občine poenotijo meto
dologijo za izračun cen, saj se s tem stroški izračunov minimali- 
zirajo. Kupinova še meni, daje poostrovanje rokov za tožbo zara
di neplačevanja položnic in možnost izključitve korak naprej, saj 
jih izkušnje iz prejšnjih let učijo, da se finančna disciplina ob grožnji 
z izključitvijo izboljša. Sicer pa je vesela, da živi v občini, kjer se 
zakonodaja spoštuje.

Drevo za vsako generacijo mizarjev
Sevnica - Na Srednji šoli Sev

nica, ki izobražuje v več progra
mih, je zaključila poklicno izobra
ževanje druga generacija vajen- 
cev mizarjev. Programje obisko
valo 24 dijakov, 19 jih je v junij
skem roku uspešno opravilo za
ključni izpit.
„ Ravnateljica Alenka Balog 
Žuraj pravi, da so se še posebej 
‘zkazali pri praktičnem delu izpk 
In, kjer je bilo veliko odličnih in 
Prav dobrih ocen.

V spomin na šolanje so po po
delitvi spričeval dijaki ob šoli za
sadili drevo cigarovec in to bo po
slej počela vsaka generacija mi
zarjev.

Sprejem za najuspešnejše ekonomsko 
komercialne tehnike

Brežice - Osem maturantov Ekonomske in trgovske šole Brežice je doseglo vseh 20 točk, 
osmim pa je pri preverjanju znanja na poklicni maturi do vseh 20 točk manjkala le ena. 
Teh 16 najuspešnejših je sprejel župan občine Brežice mag. Andrej Vizjak s sodelavkami z 
občinskega oddelka za družbene dejavnosti.

Na Ekonomski in trgovski šoli 
Brežice so imeli 28 odličnjakov, 
še 12 kandidatov je zbralo 18 
točk. Z doseženimi rezultati so iz
jemno zadovoljni, saj so imeli kar 
97 odstoten uspeh. Maturo je 
opravljalo 146 kandidatov, 131 jih 
je uspešno opravilo poklicno ma
turo, le štirje so bili neuspešni, ne
kateri odrasli pa še niso opravljali 
drugega dela mature.

Zupan je v nagovoru mladim 
poudaril, daje znanje tisto, v kar 
bo občina vlagala in kije vpleteno 
tudi v ključne občinske dokumen
te. Poudaril je, da se občina raz
vija v smeri višjega in visokošol
skega izobraževanja in izrazil

Zaključek
šolskega

leta
Krško - V iztekajočem se šol
skem letu je različne pro
grame izobraževanja, delav
nice in tečaje Ljudske uni
verze Krško obiskovalo 2343 
udeležencev v 108 skupinah.

Branka Dernovšek

Ljudska univerza Krško, ki jo 
vodi Bernardka Zorko, ima 
slušatelje iz celotne regije in zu
naj nje. 49 odstotkov vpisanih je 
iz občine Krško, 23 iz Sevnice 
in 22 odstotkov iz Brežic. Večino 
vpisanih predstavljajo ženske, saj 
jih je kar 71 odstotkov. Poleg os
novne šole za odrasle in srednje
šolskih programov je možno vpi
sati dva visokošolska programa - 
to sta upravna in poslovna šola. 
V programih ekonomsko komer
cialni tehnik, gostinski tehnik, 
vzgojitelj predšolskih otrok, šola 
za kuharje in natakarje je v junij
skem roku pristopilo k poklicni 
maturi in zaključnim izpitom 46 
slušateljev in 38 od njih ta preiz
kus znanja uspešno opravilo.

Poleg programov prekvalifi
kacij, ki jih oblikujejo v sodelo
vanju z zavodom za zaposlovan
je in regijskim razvojnim načr
tom, ponujajo še obilico zanimi
vih delavnic in tečajev, s kateri
mi si zainteresirani lahko ne le 
dopolnijo znanje, ampak tudi ka
kovostno izpolnijo prosti čas in 
se razvedrijo.

Lani je bilo veliko zanimanja 
za tečaje tujih jezikov, dobro so 
obiskani tudi tečaji računalništva. 
Direktorica Zorkova ima vizijo 
razvoja Ljudske univerze Krško, 
prilagojene odpiranju v Evropo in 
podprte s sodobno komunikacijo. 
Tako imajo v načrtu za določene 
izobraževalne smeri vpeljati štu
dij na daljavo, že to jesen bodo 
uvedli gradivo v elektronski obli
ki za en predmet.

Šolsko leto 2002/2003 je na 
Ljudski univerzi Krško podajalo 
svoje znanje preko 100 predava
teljev, pestrost ponudbe pro
gramov ostaja tudi v načrtu nove
ga šolskega leta.

Branka Dernovšek

Župan s cvetom najuspešnejših ekonomsko komercialnih matu
rantov
upanje, da jim bosta regija in ob- dijakom in profesorskemu zboru 
čina nudili priložnost za življenje je župan maturantom podelil 
in razvoj po njihovem nadaljnjem knjižne nagrade in z njimi nazdra- 
pridobivanju znanja. Ob čestitkah vil ob kozarčku soka. S.V.

V društvo Ozara, Pisarno za informiranje in svetovanje, se 
vključujejo ljudje s težavami v duševnem zdravju, prav tako se oglasijo 
tisti, ki se znajdejo v stiski. Mnogi izmed njih dobijo podporo, s ka
tero lažje premostijo težave. Ob tem smo priča različnim življenjskim 
zgodbam in izkušnjam. V tokratni številki vam predstavljamo prispe
vek članice skupine za samopomoč.

TEBE NI
Pusti so dnevi in težke so moje noči. 

Čakam te, a tebe ni.
Zakaj nesreča stojiš pred mano, 

da ljubiti ga ne smem.

Pogled na njegove otožne oči boli. 
Moje srce polno je besed, želja.

Vse kar želi on, dala bi mu, 
a vse zaman, ker drugo še vedno ljubi.

Hotenja ta in želje moje prevelike 
ubijajo me, spati mi ne dajo. 

Tavam v temi, ne najdem poti iz nje. 
Sanjam te, da ljubiš me, 

a jutro me v resničnost zbudi.

Veronika

Društvo Ozara, Gubčeva lOa, Brežice, tel.07/49-63-590, vsak 
delavnik od 9. do 15. ure.

Internet naslov: www.ozara.org, e-mail: br@ozara.org

rojstva v porodnišnici brežice

26-letna Zdenka Kopi
na iz Velike vasi pri 
Krškem je 12. julija 
povila prvorojenca. S 
ponosnim očetom 
Matjažem sta štručko, 
ki je ob rojstvu tehtala 
3350 g in merila 52 
cm, poimenovala 
Anej. Mamica je bila 
ob našem obisku na
smejana in srečna in 
ponovila je tisto 
splošno znano resni
co, da kljub težkemu 
porodu pozabiš na 
bolečino takoj, ko 
svojo srečo pestuješ v 
naročju.

Od 6.7. do 20.7.2003
Dečke so rodile: Mojca Pršlja iz Podgračenega, Marija Hudoro- 

vac z Gorice, Rosita Božičnik z Malega Kamna, Meta Lipovž iz 
Krškega, Alenka Volčanjk z Dobrave, Zdenka Kopina iz Velike vasi, 
Blaženka Šinkovec z Jesenic na Dolenjskem, Maja Klemenčič iz 
Brežic, Doroteja Zidar iz Župeče vasi, Lidija Taciga iz Raven pri 
Zdolah, Jelica Mikič-Molan iz Arnovega sela, Andreja Cerjak iz 
Dečnega sela, Katja Vraničar iz Anž in Martina Frigelj z Jesenic na 
Dolenjskem. ^

Deklice so rodile: Petra Ferenčak s Čerine, Amanda Novak s 
Trebeža in Andrejka Malus iz Drenovca.
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Posavska kopališča

Kje se hladimo?
Sevnica, Krško, Brežice - Poletne vročine si mnogi lajšajo v bazenih in na rečnih kopališčih. Marsikdo stežka prizna, da je 
to v socialni stiski izhod v sili. In če ni za morje, vsaj otrokom privoščijo kopanje. V Sevnici in Krškem so aktualni tudi 
bazeni, v Brežicah pa ob kopališkemu raju Term Čatež z visokimi vstopninami postaja iz leta v leto bolj obiskana Krka.

Krka vabi
Brežičani iščejo osvežitev v 

reki Krki, kjer je kar nekaj ure
jenih kopališč. Kopanje je na vseh 
na lastno odgovornost, voda pa po 
analizah v celotni dolžini Krke ni

Oštrbenkovi so letos povečali 
plažo, poglobili rečno korito in 
zagotovili tuš. Pravijo, daje voda 
kljub nizkemu vodostaju in ma
lem pretoku izredno čista. Kopa
lišče je brezplačno, ob koncih ted
na zaračunajo le parkirni prostor,

Plaža na Griču, ki jo obiskujejo domačini, družine in mladi, ob kon
cih tedna pa Zagrebčani in tujci iz Term Čatež.

povsem primerna, fekalno je one
snažena in vsebuje preveč kisika. 
Nevama je lahko ob zaužitju vode.

Trenutno je edino večje in ure
jeno kopališče na Krki Športno 
rekreacijski center Grič, ki deluje 
že tretje leto in obsega 1,5 ha.

Milenka Vizjak iz Brežic: 
Na Krko hodim odkar vem za
se; sem smo hodili že kot otro
ci z družino in tu sem se nau
čila plavati. Hodili smo, ko je 
bilo še staro kopališče. Odkar 
se je plaža začela urejati, sem 
tu vsak dopust. Odlično je, čis
to in urejeno, že to, da sem vse 
dni na tem kopališču, pove 
vse. Letos so zagotovili še tuš, 
družba je odlična, lastniki pa 
zelo prijazni. Odkar je Krka 
poglobljena in povečana plaža, 
je odlično in smo Brežičani 
lahko srečni, da imamo tako 
kopališče.

nudijo pa urejeno in čisto okolje, 
v hišici prodajajo ohlajene napit
ke, v najem ponujajo urejene pro
store za piknik, pripravljajo raz
lične športne igre, letos tudi bali
nanje in spuščanja s kanuji. Izred
no dobro obiskani so tedenski tur
nirji v odbojki, za najboljše pa 
lastniki pripravljajo tudi nagrade. 
Za najmlajše imajo posebna igriš
ča in igrala, letos pa so ponudbo 
še popestrili.

Nekoliko višje po Krki je bilo 
priljubljeno kopališče pod mos
tom in tamkajšnji otok, kjer so le
tos nekateri domačini omejili do
stop in se kopajo le sami in nji
hovi prijatelji. Enako je še neko
liko višje na Krki obratovalo ure
jeno kopališče na Borštu, ki pa za
radi določenih nepravilnosti ni 
več toliko obiskano.

Znamenite Klunove 
Toplice

Priljubljene so tudi Klunove 
Toplice v Bušeči vasi, kjer so ter
malni vrelec poznali že v sred
njem veku in ga leta 1816 zajez
ili grofje Auespergi iz Leskovca 
pri Krškem. Klunovi so bazen 
zgradili 1983. leta za lastne po
trebe in sovaščane, a je sčasoma 
postalo priljubljeno kopališče in 
osvežitev tudi za Brežičane in 
Krčane. Mama Roza Klun, ki s 
pomočjo družine skrbi za bazen,

nikomur ne odreče osvežitve, kopal
ci pa so navajeni, da pustijo prosto
voljni prispevek. Denar namenijo za 
čiščenje. Bazen je pretočen, zato 
vode ne klorirajo, temveč v polet
nem času večkrat tedensko sprazni
jo, očistijo dno in napolnijo s svežo 
vodo, enkrat tedensko pa ga temel
jito zribajo s krtačami. Voda ima 
okoli 27 stopinj Celzija, letos je ime
la celo 29. Ob bazenu je kozolec ter 
prostor za igre in piknike. V polet
nih večerih je bazen romantično os
vetljen s svečami in baklami. Letos 
junija so zaradi visokih temperatur 
imeli velik naval, zdaj v času dopus-

odličnjakom Srednje šole Krško ter 
športnim klubom. Skupno je bilo po
deljenih za 1,5 milijona SIT sezon
skih kart. Dnevna vstopnica pa od
raslega kopalca stane 700 SIT.

Sevniški bazen pod upravljan
jem Komunale letos za kopalce oh
ranja lanske cene vstopnic. Dnevna 
karta za odrasle je 50 SIT cenejša 
od brestaniških sosedov. Čeprav 
voda ni ogrevana, je njena povpreč
na temperatura 27 Celzijevih stopinj. 
Poleg 550 prodanih sezonskih kart 
dnevno prodajo še od 200 do 250 
vstopnic in dnevno se namaka do 
400 kopalcev.

Sevniški bazen

tov je obiskovalcev nekaj manj. V 
bližini je še nekaj toplih vrelcev, ki 
jih uporabljajo krajani.

Vročino hladijo tudi 
bazeni

S kopališčem v Brestanici up
ravlja Zavod Regio, ki je za letošnji 
julij in avgust pripravil dinamični 
program najrazličnejših prireditev na 
bazenu. Z obiskom so zadovoljni, 
letos prvič je voda ogrevana iz Ter
moelektrarne Brestanica, celotnemu 
kolektivu so zato brezplačno razde
lili sezonske karte. Te so podarili še

Želja operativcev, ki dnevno skr
bijo za bazen, je, da bi v doglednem 
času lahko obogatili ponudbo s to
boganom ali kakšnim drugim igra
lom.

Bazen v Krškem upravlja Pla
valni klub, kjer so se odločili za 
najcenejšo dnevno vstopnico. 
Sklenili so, da je razmerje med 
ugodnostjo ogrevane vode in 
neugodno lokacijo ob tovarni pa
pirja vredno 500 SIT za odrasle 
kopalce.

Suzana Vahtarič, 
Branka Dernovšek

Dejan Lesičar iz Sevnice:
“S ponudbo na sevniškem ba
zenu sem zadovoljen. Vse je 
lepo vzdrževano in čisto, voda 
je včasih skoraj pretopla. Vsa
ko leto kupim sezonsko karto, 
ki je glede na ceno dnevne kar
te ugodna. Na bazenu preživim 
veliko časa in všeč mi je, da 
imajo tudi razne igrice, med nji
mi ročni nogomet.

Športna poslastica v Tržišču
Tržišče, Krmelj - Mirenska dolina je osem dni dihala povsem športno in sicer s košarkarskim 
kampom za mladino in otroke, ki ga je organiziral Košarkarski klub (KK) Tržišče.

Pete vaške 
kmečke igre

Kamp je bil namenjen vsem 
otrokom in mladim ne glede na 
njihovo košarkarsko predznanje 
in odzvalo se je okoli 20 mladih 
iz okolice. Popoldneve so začen
jali v športni dvorani OŠ Krmelj, 
kjer so se odvijala zanimiva pre
davanja, igre in tekmovanja. Po 
teoriji je sledila praksa na obnov
ljenem igrišču v Tržišču.

Vsa dogajanja so popestrili tu
di številni gostje iz sveta košarke 
in športa. Prvi dan je mlade obis
kal Dušan Hauptman, legendar
ni Dule, nekdanji košarkar ljub
ljanske Olimpije, danes pa trener 
mlajšega moštva Union Olimpije. 
Mlade so obiskali, poučevali in z 
njimi tudi zaigrali tudi številni 
drugi; Peter Mrvar, kije pri Ko
šarkarskem klubu Krka odgo
voren za statistiko na tekmah, 
nekdanji igralec Krke Samo

Grum, člana Krke Igor Ivaškovič hrani in kondiciji. Za mlado 
in Jure Balažič, glavni trener At- društvo, ki deluje šele leto dni, je 
letskega kluba Sevnica Rafko Pov- bil to prvi počitniški kamp, zatijuje 
he pa je predaval o treningu, pre- pa, da nikakor ni bil zadnji. S.V.

Dušanu Hauptmanu so mladi z veseljem prisluhnili in še raje z njim zaigrali.

Gregovce — Na rekreacij
skem centru Gregovce - Rio 
Grande bodo to soboto, 26. ju
lija, potekale pete vaške kmečke 
igre. Dan bodo začeli športno z 
malim nogometom na travi, 
odbojko na mivki-trojke ter 
vlečenjem vrvi in metanjem 
kamna. Prijave za igre zbirajo na 
dan prireditve med 8. in 9. uro.

V kulturnem programu bo 
tekmovanje mladih harmoni
karjev na frajtonarici (do 15 in 
nad 50 let), gostili bodo Polka 
punce, ansambel Kavalirji s 
Hrvaške ter godbi na pihala 
Loče in Kapele. Za zabavo bo 
skrbel ansambel Mira Klinca. 
Ob hrani in pijači organizator 
obljublja presenečenje večera, 
program pa bo povezovala 
Ciganka Berta.

Izobraževalni tabor “Mladost 
skače čez most”

Krško, Brestanica - V Mladinskem centru (MC) Krško 
pričenjajo z nizom mladinskih izmenjav. Prva je s pomočjo 
sklada Open Society Institute in Erazma potekala minuli 
teden. Krčani so na obisk povabili mlade iz Bajine Bašte v 
Srbiji, iz občine, s katero je Krško pobrateno.

Projekta mladinske izmenjave dobiti denar iz evropskih skladov 
“Mladost skače čez most” seje in iniciativ, namenjenim IV Evro- 
udeležilo 25 mladih v starosti od pi, je poudarila vodja projekta 
15 do 24 let. Tabor je potekal v Petra Grajžl. Meni, da so gostje 
organizaciji MC Krško in ob dobili dovolj informacij, da bodo 
pomoči Kluba posavskih študen- lahko uresničili udejstvovanje v 
tov ter Dijaške skupnosti Posavja, lastni mladinski organizaciji.

Mladi na eni od delavnic

“V sožitju z naravo”
Krška vas - Mladinski center (MC) Brežice je minuli teden 
izvedel tabor “V sožitju z naravo”. Tabor, primeren za 
osnovnošolce, je že poletna stalnica, ki je pri otrocih in 
starših naletela na dober odziv.

Zanj se odločajo predvsem tisti, ki svojih otrok ne želijo poslati 
kam dlje, na Griču pa so se jim lahko pridružili za kakšno urico. 
Dneve so zapolnjevali z delavnicami socialnih veščin, športnimi 
aktivnostmi, kot so plavanje, preizkusi streljanja z lokom, vožnja 
s kanujem, zabavne igre, igre brez meja in še kaj, med drugim tudi 
ustvarjanje izdelkov iz gline, risanje na steklo ali izdelava 
modelčkov raket in letal.

Udeleženci tabora so se udeležili pohoda z okoljevarstvenikom 
in poznavalcem narave Hrvojem Oršaničem, ki jih je poučil o 
gozdovih. Večere so popestrili s predstavitvami dnevnega dogaja
nja; tako so prikazali svoje videnje mode in javnega nastopanja. 
Dopolnjevali pa so ga s plesom in zabavo ob tabornem ognju s 
kitaro v roki. Na tabor se je prijavilo 16 otrok, ki so taborili pod 
nadzorom prostovoljcev. Zanimanje za tabor je bilo veliko, vendar 
vseh otrok, kot je dejala Patricia Čular, žal več niso mogli sprejeti.

Kljub vsemu še ni nič izgubljenega. Počitnice so še pred nami 
in tako bo v zadnjem tednu julija (od 28. julija do 2. avgusta) 
kreativne delavnice organiziral Center za socialno delo Brežice, 
tik pred pričetkom pouka (od 25. do 31. avgusta) pa bosta podoben 
tabor - oratorij - izvedla Župnijski mladinski center in Turistično 
društvo Kapele. S.V.

Mladi so spoznavali delovanje 
mladinskih organizacij v Slove
niji in možnosti vzpostavitve 
takšne organizacije tudi v nji
hovem lokalnem okolju. Namen 
enotedenskega seminarja, ki je 
potekal od 13. do 20. julija v Di
jaškem domu Milke Kerin v 
Krškem in deloma na bazenu 
Brestanica, je bil naučiti zaintere
sirane mlade, kako se organizira
ti, kako izvajati aktivnosti, pri-

Mladi so sodelovali na raz- 
ličnih predavanjih in delavnicah, 
ki so jim bile še posebno zani' 
mive, saj so lahko izrazili svoj0 
kreativnost. Popoldanske in ve' 
čeme ure so bile namenjene pred' 
stavitvi kulture in hrane obeh df' 
žav, zabavi in rekreaciji. V petek 
pa so na Bazenu Brestanica pred
stavili gledališke in glasben0 
delavnice.

Suzana Vahtartf



IZ LOKALNIH SKUPNOSTI
stran 7 SmGlas, 24.7.2003

Arheologi upajo na še kakšno
odkritje

)movo - V okviru Zavoda za kulturno dediščino Ljubljana potekajo na širšem območju 
trnovega arheološka izkopavanja, projekt vodi Gojko Tiča. Na trasi bodoče avtoceste je 

odprtih pet raziskovalnih točk, arheologi pa imajo za raziskave na razpolago 55 delovnih dni.

Pri današnjem krožišču na Dr
novem, ki te dni dobiva zaključno 
podobo, so v 60 letih arheologi 
odkrili znamenite rimske grob
nice, lani pa je Phil Masonpred 
Obrežjem odkril ostanke rim
skega tabora. Veliko odkritje je 
angleškega arheologa, ki živi v 
Sloveniji že več kot desetletje, 
proslavilo med evropskimi kole
gi. Dosedanja odkritja in dejstvo, 
daje tod potekala rimska cesta iz 
Emone v Neviodonum - današnje 
Krško - pri arheologih vzbujajo 
upanje, da se v zemlji skrivajo še 
kakšna pričevanja o mogočnem 
rimskem imperiju, zato je potreb
no območje skrbno pregledati, 
preden bo z novim avtocestnim 
krakom ta možnost za vedno 
izgubljena. Phil Mason sodeluje 
tudi v letošnjih raziskavah in sliši 
se, da je imel pri najdbah več 
sreče kot kolegi na ostalih štirih 
lokacijah, ki do sedaj pravzaprav 
niso odkrili nič vrednejšega. Ki
lometer od krožišča so na treh 
hektarjih odprtih površin struk
ture zaradi obdelovalne zemlje 
uničene. Študentka Mija Topli- 
čanec je povedala, da so si na tej

Študentka Mija Topličanec na eni od raziskovalnih točk

točki sicer obetali prave najdbe. 
Ker jih ni, je kot arheologinja v 
tem primeru, ko bo trasa čez dva 
meseca postala gradbišče avto
ceste, celo zadovoljna, daje tako. 
Ni namreč prijeten občutek, če ne 
moreš zaščititi in za javnost uredi
ti najdišča, ki bi nam in zanam
cem prikazovalo zgodbo visoko 
razvite nekdanje civilizacije.

Sicer pa jim pogodbeni rok z

Družbo za avtoceste, v katerem 
se morajo umakniti s terena, še 
ni potekel in morda se zgodi še 
kakšno presenečenje. Ponavadi 
do odkritij pride na koncu predvi
denih rokov in ta povrnejo izgubl
jeno energijo ob napornem 10- 
umem delavniku pod žgočim son
cem.

Branka Dernovšek

Za brezskrbno 
počitnikovanje

Slovenija, Posavje - Poletje je čas dopustov in potovanj, zato 
je priporočljivo, da si pripravimo potovalne dokumente, če 
nameravamo potovati v tujino z avtomohilom, Klemen Hren 
in Igor Kocjančič iz Informacijskega centra AMZS pa 
opozarjata še na nekatere druge koristne informacije.

Pred odhodom na pot je po
trebno preveriti veljavnost vseh 
dokumentov, osebnih in od avto
mobila. Vsem zavarovanim ose
bam za čas začasnega bivanja v 
eni od evropskih držav (Avstrija, 
Belgija, Hrvaška, Italija, Luksem
burg, Madžarska, Makedonija, 
Nemčija, Nizozemska in Romu
nija) svetujeta, da si pred odho
dom v določeno državo priskrbi
jo obrazec “Potrdilo o pravici do 
zdravstvenih storitev med za
časnim bivanjem v drugi dr
žavi”, ki je dogovorjen z med
državno pogodbo. Če se na do
pust ali potovanje odpravljate z 
avtomobilom, ki ni vaša last ozi
roma v prometnem dovoljenju ni 
zapisano vaše ime - to velja tudi 
za kupljene na leasing - je pripo
ročljivo, da si v eni izmed 
poslovnih enot AMZS ali turis
tičnih pisarn AMD priskrbite do
voljenje za vožnjo tujega vozila 
zunaj republike Slovenije.

V nekaterih državah (Španija, 
Portugalska) in za vse države zu
naj Evrope, zlasti za najem vozi
la, je priporočljivo imeti med
narodno vozniško dovoljenje, ki 
ga lahko dobite v turističnih pisar
nah. Mednarodno vozniško dovo
ljenje (MVD), ki ga izdaja 
AMZS, je prevod nacionalnega 
vozniškega dovoljenja na obraz
cu, ki ga predpisuje dunajska kon
vencija iz leta 1968, zato morate 
imeti s seboj sliko, potni list in 
veljavno slovensko vozniško 
dovoljenje.

Slovenski državljani lahko t z 
osebno izkaznico trenutno potuje
jo v Avstrijo, Italijo, na Hrvaško, 
Madžarsko, v Liechenstein, Švi
co, Francijo. Po ukinitvi vizumov 
za Srbijo in Črno goro lahko slo
venski državljani po novem 
sklepu vstopajo na ozemlje re
publike Črne gore s potnim lis
tom ali samo z osebno izkaznico.

Za vstop v Srbijo pa je še vedno 
potreben potni list.

Če pride do prometne nesreče 
ali okvare vozila, bo v tujini do
brodošla knjižica za mednarod
no touring pomoč. Za člane so 
manjša popravila na cesti ob pred
ložitvi knjižice brezplačna. Knji
žica zagotavlja pomoč in zaščito 
na potovanju v tujini in omogoča 
naslednje ugodnosti: brezplačno 
cestno pomoč, ki jo zagotavljajo 
partnerski klubi v Evropi; prevozi 
v prometni nesreči poškodovane
ga vozila iz tujine do vrednosti 
1000 EUR (obvezna 20% udelež
ba); kritje stroškov za nepredvide
no nočitev do 200 EUR; kritje 
stroškov za prevoz oseb v tujini 
ali za vrnitev iz tujine do vredno
sti 250 EUR; prevoz vozila v tuji
ni do vrednosti 150 EUR; kredit 
za nakup vozovnic za vrnitev v 
Slovenijo z letalom, avtobusom 
ali vlakom; kreditno pismo AIT 
v vrednosti 1000 EUR za nepred
videne izdatke (stroški zdravljen
ja, popravila vozila, nakup re
zervnih delov in podobno).

Če je otrok mlajši od 15 let in 
potuje v tujino brez spremstva 
staršev (ali skrbnika) z drugo ose
bo, je za potovanje potrebno do
voljenje zakonitega zastopnika.

V Avstriji je za vožnjo po avto
cestah in hitrih cestah potrebno 
imeti veljavno vinjeto. V primeru 
izgube ali kraje denarja, doku
mente ali česa drugega, takoj ob
vestite lokalno policijo in vztra
jajte, da sestavijo zapisnik oziro
ma zapišejo vašo izjavo

Kako do prometnih infor
macij?

Pokličite na telefonsko števil
ko 01/ 530-5300 ali 031-64 64-
64 - preko informacijskega cen
tra AMZS boste dobili najnovejše 
informacije.

Jana Marinc

Seminar za klasični 
saksofon

Podsreda - Z nedeljskim uvod
nim koncertom profesorjev medn
arodne šole saksofona seje pričel 
glasbeni seminar za klasični sak
sofon. Na koncertu so se pred
stavili Daniel Gauthier in Dejan 
Prešiček - saksofon, Jang Eun 
Bae - klavir ter Liza Hawlina 
Prešiček - flavta in Nina Prešiček 

klavir.
Seminar klasičnega saksofona 

sodi med programske stalnice 
Glasbenega poletja na gradu Pod
sreda, ki ga izvajajo že od leta 
1995. Izobraževanje bodo zaokro
žili z zaključnim koncertom slu
šateljev 26. julija ob 19. uri. S.V.

“Ognjena”
Kostanjeviška

noč
Kostanjevica na Krki - 
Krajevno Turistično druš
tvo s predsednikom Mate
jem Drobničem je uspešno 
spravilo pod streho čudo
vitega polnočnega ogn
jemeta še eno Kostanjeviš- 
ko noč, tradicionalno pri
reditev, ki vsako leto pri
tegne v mesto veliko obis
kovalcev.

Dogajanje se je pričelo že v 
zgodnjem dopoldnevu s turnirjem 
v odbojki na mivki, na katerega 
se je prijavilo 17 moških in 11 
ženskih ekip. Sledila je kolesar
ska dirka za prvi kriterij dolenjskih 
Benetk, kije bila letos prvič. Zara
di dobrega odziva kolesarjev in 
njihovega navdušenja organizator 
razmišlja, dajo kot stalnico umesti 
v program Kostanjeviške noči. 
Popoldne so se na 12. srečanje 
pustnih skupin Slovenije pred
stavili Korenti iz Markovcev, liški 
Pustje s Primorske, Fašenk iz 
Dobove in domača Šelma.

Odbor Prforcenhausa, ki je 
“poveljeval” na splavu, je letos 
spremljalo manj čolnov kot lani, 
vendar so bili tako duhovito okra
šeni, da gledalci niso pogrešali 
večje flote.

V promenadnem koncertu 
godb na pihala pa so igrale godbe 
iz Šentjerneja, Markovcev, Dobre 
Polja in Kostanjevice, ki jih je 
zvečer nadomestil ansambel Šta
jerskih 7 in dobro razgrel številno 
občinstvo.

Organizacijski odbor se je že 
v pripravah na prireditev zelo po
svetil vprašanju varnosti, da se ne 
bi v okrilju noči ponovil vanda
lizem iz letošnje Čvičkarije, ko je 
bilo narejene precej kulturne 
škode. Kostanjeviška noč na srečo 
za seboj ni pustila drugega kot le
pe spomine in malce razbite 
steklenine. Bi).

Želja veliko več kot dela
Posavje - Študentski servisi v Posavju beležijo veliko 
povpraševanje dijakov in študentov po delu. Del je malo, to pa 
pogojujejo z gospodarsko in ekonomsko močjo regije. Mladi 
so v večji meri že spomladi individualno pisali prošnje in si 
sami priskrbeli poletno zaposlitev. Delovna mesta v podjetjih 
zapolnijo otroci zaposlenih in znanci, šele če kaj ostane, pride 
povpraševanje tudi na servis.

Študentski servis Sevnica po
kriva področje od Krškega do 
Radeč in zdaj beležijo desetkrat 
več dijakov in študentov kot v 
mesecih doslej. Vse potrebe po 
delu sproti oddajo, iščejo pa tudi 
ustrezen kader po želji podjetij in 
obrtnikov v svoji bazi. Dela mla
dim ponujajo na področju cele 
Slovenije, v Sevnici pa je ostala 
le strežba, telefonski marketing 
ter reševanje iz vode, kjer se zah
teva znanje in opravljena licenca.

Študentski servis Posavc de
luje v vseh treh posavskih obči
nah, beležijo veliko povpraševa
nje, ponudba del pa je manjša. 
Mladi iščejo dobro plačana arheo
loška dela, ki bodo kmalu aktual
na na Drnovem, najraje pa imajo 
administrativno delo. Glede na 
minulo leto prevladujejo potrebe 
po gostinskih delih, manj v trgo
vinah, nekaj ponudb je za delo v 
administraciji. Večji iskalec se
zonskih del so Terme Čatež za 
različna pomožna dela na ter
malni rivieri in v hotelih. Podob
no je na bazenu Brestanica. Gle
de na lanske izkušnje pričakujejo

nekaj več ponujenih del v avgustu 
in za študente še septembra.

Študentski servis Maribor ima 
poslovalnici v Brežicah in Kr
škem. Povpraševanje kaže, da bi 
zdaj, ko je konec pouka in študij
skih obveznosti, želeli delati vsi, 
tudi 14-letniki, ki jim zakonodaja 
to prepoveduje. Največ študentov 
skozi celo leto pri njih iščejo Vino 
Brežice d.d., Metalna Senovo 
d.o.o., Duropack Tespack, Vipap 
Videm Krško, Aero papiroti in 
Terme Čatež d.d.. Tako kot po 
državi tudi pri njih prevladuje 
povpraševanje za delo v strežbi 
kjer so potrebe čez vse leto, ven 
dar se po izkušnjah študentskih 
servisov redko katero dekle od
loči za to delo zaradi preteklih 
slabih izkušenj. Nekaj ponudb so 
imeli še za sezonska dela v Vrtna 
riji Čatež ter v Evrosadu Krško.

Delodajalci iščejo predvsem 
študente, češ, da so zrelejši iri od 
govomejši, mladi pa bi radi popri
jeli za vsakršno delo. Študentom 
servis kot ugodnost avansira 
plačila takoj ob izstavitvi računa.

Suzana Vahtarič

Martin Jurečič
“Moje pravilo je lep čevelj 

in dober cviček!”
Cerklje ob Krki - Pod Pekovo prodajalno s trendovskimi 
obuvali v centru Brežic se bohoti topel mrak čevljarske 
delavnice z mešanjem vonjev po čevljih in lepilu. To je 
delavnica Martina Jurečiča, čevljarskega mojstra, kjer 
se v prišleka naseli njegova toplota in razmišljanje o živ
ljenjskih modrostih, ki jih premišljeno razloži. Na zveda
vo vrtanje oči se nasmehne in pojasni: "Veste, v vsakem 
poklicu je najprej človek, potem pride šele poklic, od 
portirja do inženirja. Sistemi niso pomembni, pač pa sti
ki z ljudmi. Ob prvem pogledu moraš ugotoviti, kaj želi
jo. Ljudi moraš obravnavati enako, ne po barvi, veri ali 
strankarski opredelitvi. To moraš imeti v sebi in sprem
ljati vsa dogajanja."

Obrti seje izučil pri mojstrih Francu Zupančiču v Cerkljah in 
Alojzu Božičniku. Delal je najprej v Krškem, pa v Brežicah, kjer 
je že bila mestna delavnica. Po njenem razpadu je šel v Ravne na 
Koroškem k mojstru Šmidu, dobil nato povabilo iz tovarne Klek v 
Zagrebu, ki je bila specialno izvozna tovarna. V Kleku je naredil 
mojstrski izpit, pred tem pa se je prijavil na tečaj v Novem mestu 
in ga opravil z odličnim uspehom.

Martin Jurečič v svoji delavnici

V Zagrebu ste bili skoraj Štiri leta, kaj bi izpostavili iz tega obdobja 
in po Zagrebu?

“Tam sem najprej delal kot mojster pri izdelavi gornjih delov 
čevljev. Povedati moram, da so tudi mojstri pri izdelavi zgolj spod
njih delov, jaz pa sem mojster obojih. Zagreb sem zapustil, ker so 
me hoteli dati v industrijsko šolo, pa iz nekih drugih prepričanj 
nisem želel obiskovati šole. Sledil je dopust, po njem pa sem dobil 
delavnico v Brežicah, kjer sem delal za trgovine in opravljal 
naročila. Bili smo v skupini stanovanjske skupnosti in ker ta poklic 
ni sodil v to skupino, so mi na občini svetovali obrt. Bilo je nekaj 
težav, vendar mi bilo nikoli žal za to odločitev. Ni bilo poti nazaj. 
Moraš se uveljaviti, se potruditi, da te spoznajo in da dobijo ljudje 
zaupanje. Danes ste jih srečali s Hrvaške, Kostanjevice in Krškega.”

Pravite pa, da ste Sli v ta poklic po naključju?
“ Res je, res pa je tudi, da sem ga vzljubil. S tem poklicem je 

kar težko in je bil kar precej poniževalno gledan. Danes čevljarjev 
ni, ker so šli vsi v šole in je izostala praksa. S kravato pa se težko 
uči obrt in tako je še z nekaterimi drugimi poklici. V šolstvo bi 
morali vpeljati stare uveljavljene zakonitosti. Dober čevelj ljudem 
veliko pomeni. So čevljarji, ki so ta poklic opustili, ker moraš biti 
spreten, pri čevlju ne smeš ničesar zatajiti. Sam sem bil pri mnogih 
mojstrih, vsak ima svoj sistem in način dela in to prispeva k znan
ju. Čevljarja vsi rabijo, ker so današnji čevlji tako slabi, da so že 
novi kmalu potrebni popravila, posebej italijanski. Italijani plasti 
papirja, pobarvanega v usnje, prodajajo kot usnjen podplat in 
mojster to hitro ugotovi. Če pa hočeš tudi popravilo dobro naredi
ti, moraš znati izdelati dober čevelj. Pri izdelavi čevljev po naročilu 
ne sme biti niti milimetrske napake, ker je čevelj za stranko ne
uporaben.”

Preizkusili ste se tudi v ortopediji?
“Prakso sem imel v Soči in Celju. To je posebej zahtevno delo, 

ker je treba kopito prilagoditi nogi, zato so čevlji za noge z napa
kami tudi tako dragi. A nikoli nikjer nisem povpraševal po plačilu, 
ker sem vedel, da se bom moral dokazati z delom, delo je dokaz 
norme in s tem delom se da lepo preživeti.”

Drugo vaSe pravilo je - dober cviček in kaj to pomeni?
“Da me poznajo kot pridelovalca cvička in da sem se posvetil 

pridelovanju tistih sort grozdja, iz katerih priteče najboljši cviček, 
pomeni, da na ocenjevanjih dolenjskega posebneža vselej dobim 
za pridelek odličja za visoke kakovosti. Leta 1994 sem si na Med
narodni degustaciji cvička v Gornji Radgoni pridelal L mesto.”

Zanimivo je Se eno vaSe pravilo, ko nočete razmišljati niti govoriti 
o letih.

“Pameten človek živi, dokler hoče. V življenju mora imeti več 
različnih stvari in mora razmišljati, kaj bi spremenil in dopolnil na 
boljše. Mora poslušati in slišati, gledati in videti, mora imeti rad 
ljudi in mladino.”

Tako kot s predanostjo govori o svojem Čevljarskem poklicu, 
glasno z ljubeznijo razmišlja o svojem Piroškem vrhu. vinogradu, 
zidanici in dobri prijateljski druibi. Tja se zadovoljno pride tudi z 
dobro popravljenimi čevlji izpod njegovih mojstrskih rok.

Natja Jenko Sunčič
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notu nem
Janez Klavžar

“Način izražanja moramo 
najti sami!”

Estetika in prefinjenost sta našli svoje mesto v Brežicah v Kregar- 
jevi ulici 64, kjer je dom Janeza Klavžarja in kjer ni ničesar preveč 
in ničesar premalo. Kot na motivih njegovih slik, ki s toplo elegan

co dopolnjujejo pravljičnost doma. Impresija. Ker je on sam impresionist po duši in kot 
pravi, iskanja ni konec. Ob prepletanju misli, tiho zaključim pri sebi, ga tudi ne bo. Ker 
samozadovoljstvo pri Janezu nima kaj iskati. In zato, ker je prišel do spoznanja, da je 
človek zapleteno bitje.

“Sem pravi Krčan, saj sem 
po rojstvu 15.2.1962 v Ljubljani 
tam živel le nekaj mesecev, 
potem sta se starša, oče Ivo in 
mama Ana (še hčerka oziroma 
sestra Janja), vrnila v domači 
kraj in v Krškem sem končal os
novno in srednjo strojno tehni
čno šolo. Risanje, slikarstvo pa 
me je privlačevalo še preden 
sem šel v šolo in je bilo tisto, s 
katerim sem se največkrat za
motil in je bilo v bistvu tudi mo
ja igra. Moj dar je v osnovni šoli 
opazila prof. Cerovškova, me 
spodbujala in me usmerjala. So
deloval sem na šolskih likovnih 
kolonijah, nekaj ustvarjalnega 
premora pa je bilo zaradi drugih 
interesov v srednji šoli. Potem 
sem se včlanil v krški Likovni 
klub Klik, vmes je bila vojska 
in poroka (žena Darinka je 
vzgojiteljica v krškem vrtcu) in 
zgubil sem stik z društvom.”

Kakšno pusto stvar lah
ko s pravim pristopom na
rediš dobro, iz dobre pa 
tudi pusto.

Končal je Višjo šolo za orga
nizacijo dela, se odločil za na
daljevanje študija in si s tem pri
dobil naziv diplomirani ekono
mist. Zaposlil seje v Adrii Bre
žice, najprej v tehnični stroki in 
se nato preusmeril v ekonomske 
vode od financiranja, planiranja 
do nabave. Ko so brežiško Ad- 
rio zaprli, je delo nadaljeval v 
hčerinski firmi, potem dobil de
lo na Ministrstvu za notranje za
deve na Policijski upravi Krško, 
kjer je še danes.

“Ko je pred sedmimi leti spet 
zaživelo društvo, tokrat pod 
imenom Krško Oko, sem se 
včlanil, saj je bilo v začetku pod 
vodstvom predsednice Blandi- 
ne Randič in sedanje predsed

nice Simone Dular ves čas zelo 
aktivno. V društvu sem dobil tudi 
dva odlična mentorja - likovna 
pedagoga Vlada Cedilnika (kom
pozicija, barve) in Apolonijo Si
mon (tehnika risa
nja, akt, portret), 
izobraževanje pa je 
potekalo v organiza
ciji ZKO, današnje
ga krškega sklada.
V veliko veselje so 
mi ekskurzije v mu
zeje, kjer so razstav
ljena dela svetovno 
znanih slikarjev, v 
Italiji, Španiji, Nem
čiji. Tako povsod 
iščeš, iščeš, preko 
del se osebno razvi
jaš in ko določeno 
stvar ali spoznanje 
prerasteš, greš dalje, 
za vse pa je po
treben čas. Prvi naj
ustreznejši in naj
bolj objektivni kritik 
je žena, ki ima zelo 
izostren občutek.”

Spoprijel se je z 
vsemi tehnikami, nikakršne želje 
nima po akrilu, najljubša so mu 
olja, pritegnile so ga ilustracije. 
"Zlasti so me pritegnile risbice za 
plakat in zloženko, ki ju je izdala 
PU Krško in sem njihov avtor. 
Plakat je bil izdelan za božično 
novoletne praznike z akcijo proti 
petardam - odločitev je vaša - in 
šest risb za zloženko z različnimi 
preventivnimi vsebinami v sklo
pu akcije - policija svetuje,” po
jasni svoje delo.

Srečala sem ga na nepreštetih 
odprtjih skupinskih razstav v Po
savju, razstavlja zunaj meja Slo
venije, samostojna bo, ko bo. Ob 
tem pove: “Kakšno pusto stvar 
lahko s pravim pristopom nare
diš dobro, iz dobre pa tudi pusto. 
Sem pa v fazi - če je dobra scena, 
magari je samo stena, lahko naj

deš vsa svoja občutja od igre 
barv do svetlobe, nadgradnja pa 
je notranji občutek, notranje bo
gastvo, ki ga imaš in daš sebe s 
svojo notranjostjo v vseh nian

sah ene barve. Vse je v iskan
ju.”

Pogovoru ves čas sledi sin 
Jakob, ki koraka v četrti razred, 
ima izreden občutek za prostor, 
arhitekturo, grafiko, ima svoj 
slog in ko riše, zadene. Izžare
va, kar ima v sebi. Izžareva to
ploto, ki jo še kako čutita muc 
Puhi in čivava Kiki, ko ju pestu
je in ljubkuje.

Janez odide v atelje svojega 
sveta barv najpogosteje po 22. 
uri, ko zemljo objame mir, ob 
deževnih dneh in praznikih. In 
mimo razmišlja: "Kopirati na
ravo je nesmisel, ker je naredi
la najboljše, v tem najboljšem 
pa moraš iskati svoje najbolj
še.’1

N at ja Jenko Sunčič

100 let Ane Plahuta
Zalog - Stranje pri Zalogu je zaselek pod Bohorjem, ki po cerkveni oblasti spada pod faro 
Zabukovje, posvetno pa v občino Krško oziroma Krajevno skupnost Senovo. Tukaj se je 
17.julija 1903 rodila Ana Plahuta in cerkvene bukve pričajo, da v 250 letih nihče pred njo iz 
teh krajev ni dočakal 100 let. Ana jih je proslavila na svoji domačiji v širokem krogu sosedov 
iz okoliških vasi, s predstavniki različnih društev, ob čestitkah župana in .svojih najdražjih.

Rudi Žveglič iz Zaloga se je 
v imenu sovaščanov že pred me
seci lotil priprav na dostojno obe- 
ležitev visokega jubileja. V akciji 
krajevne skupnosti in občine so 
poasfaltirali dovoz v dolžini 130 
metrov do domačije, na kateri je 
vrsto let držala vse vajeti v rokah 
Ana Plahuta. Pri trinajstih letih 
je morala prevzeti gospodinjstvo 
za družino, saj se je oče smrtno 
ponesrečil, mama pa je ostala 
sama za obdelovanje žemlje. Pre
težko delo jo je tako izčrpalo, da 
je pred smrtjo 13 let nepokretno 
ležala v molitvi, naj že pride ko
nec. Hčerka Ana jo je skrbno 
negovala ne glede na veliko dru
žino, ki si jo je pred tem ustvari
la. Rodila je 10 otrok, štirje so 
umrli ob porodu, šest jih je vzgo
jila v delu in skromnosti. Ko jih 
je pošiljala v šolo k Antonu nad 
Blanco, seveda peš in čez hosto 
6 km v dolino, jo je v zimskem 
času stiskal strah. Otroci pa so ve
selo premagovali to rajžo, se spo
minja hčerka Joži in doda, da še 
danes rada pogleda “tja dol”, če
prav se šola podira.

Ani Plahuta seje večkrat po
drla njena življenjska sestavljan
ka. Dvoje otrok in moža je spre
mila na zadnjo pot. Sinova Tona 
in Lenart sta ostala samska ob 
njej na domačiji, ena hčerka je po
ročena na Velikem Kamnu, druga 
na Reštanju. Pri Jožici na Reš- 
tanju dobiva mama Ana potreb
no oskrbo sedaj, ko je oslabela, 
to pa je le slabe tri mesece. Še lani 
je marsikateri dan preživela na 
njivi, brezdelnega posedanja se s

težavo navaja komaj te dni. Grdo 
pogleda v invalidski voziček, ki 
ga je dobila “za vsak slučaj” in 
se toplo nasmehne, če ji oporo 
ponudita raje hčerka in zet 
Zvonko.

Edina stalnica v Aninem dol
gem življenju sta bila delo in 
zdravje. Le to dvoje je bilo v izo
bilju in oboje je sprejemala kot 
naj večji nebeški dar, da lahko

ljenju. Občinski svetnik Vid Bud
na, znan po skrbi za bohorsko flo
ro, je kot posebej trdoživo “rožo” 
veliko obiskoval tudi Plahutato- 
vo mamo, z globokim spoštovan
jem do njene neupogljive volje, s 
katero je premagovala trpke pre
izkušnje. Pred mesecem dni je na 
sejo Občinskega sveta Krško pri
nesel njeno košarico, polno slast
nih hrušk in povedal, kako se so-

Slavljenka (v sredini), hčerka Jožica, sinova Tona in Lenart ter zet Zvonko

dela, ker je zdrava. V 95. letuje 
bila v bolnišnici zaradi kile, prej 
pa nikoli pri zdravniku in sije hit
ro opomogla. “Je on hodil k me
ni”, se nasmehne slavljenka v 
spominih, saj jo je občasno na 
svojo željo obiskal prijazni zdrav
nik s Planine in spraševal, če uži
va kakšna zelišča, da je tako vi
talna.

Lani je še pletla košare, na sto
tine jih je izdelala v svojem živ-

sedje veselijo njenega visokega 
jubileja.

Kljub visoki starosti pa so tri 
najbolj običajne reči, ki jih je Ana 
Plahuta doživela šele ob 100. 
rojstnem dnevu; prvič je bila pri 
frizerki oziroma je ta prišla k njej 
in jo uredila, še nikoli poprej za 
svoj rojstni dan ni imela torte in 
prvič se je po asfaltu zapeljala 
do hiše v Stranjah.

Branka Dernovšek

Upokojenci v Strassbourg
Dobova - Razočarani prejemniki pokojnin iz nekdanjih jugoslovanskih republik bodo poseg
li po skrajnih ukrepih, da bi prisilili slovensko vlado k izpolnitvi obljub izpred 11 let. “Nismo 
lačni, smo pa prizadeti in užaljeni,” je v imenu štiristo prizadetih posavskih upokojencev na 
sobotnem sestanku v Dobovi povedal njihov predstavnik, 81-letni Anton Supančič.

Takratna vlada jimje leta 1992 
obljubila, da bodo po umiritvi 
razmer na Hrvaškem enako ob
ravnavani kot ostali upokojenci v 
Sloveniji. Ker pa se to ni zgodi
lo, so leta 1997 zopet povzdignili 
glas, naslavljali so prošnje na raz
na ministrstva, odgovora pa pona
vadi ni bilo. Obrnili so se tudi na 
takratnega varuha človekovih 
pravic Bizjaka, ki pa ni mogel 
storiti veliko. Nazadnje so posla
li pismo sedanjemu ministru za

80 let gasilstva
Krška vas - Prostovoljno gasilsko društvo (PGD) Krška vas je 80. obletnico delovanja obeležilo z medruštvenim gasilskim 
tekmovanjem, manjšo proslavo s podelitvijo priznanj članom in veselico. Vse moči usmerjajo v zbiranje sredstev za novo 
gasilsko vozilo.

Tekmovanje “Vaja s hidran
tom - mokra vaja” so izvedli po 
novih pravilih tekmovalnih disci
plin. Udeležilo se ga je sedem 
desetin iz društev Gasilske zveze 
Brežice, najuspešnejše so bile 
ekipe PGD Bukošek, nato Spod
nja Pirošica in Spodnja Pohanca, 
ki so prejele pokale, priznanja za 
tekmovanje pa so si prislužile še 
ekipe Veliki Obrež, Krška vas, 
Skopice in Obrežje, je pojasnil 
poveljnik PGD Krška vas Jože 
Kranjec. Pokale in priznanja so 
podelili ob kulturnem programu. 
Priznanja za uspešno meddruš
tveno sodelovanje a so izročili 
PGD Skopice, Cerklje in Pirošica, 
Krajevni skupnosti Krška vas in 
domačemu Aktivu kmečkih žena, 
ki vedno pomaga ob gasilskih pri
reditvah.

Za dolgoletno delo so podelili 
priznanja članom za 10,20,30 in

50 let ter večer nadaljevali z ve
selico ob ansamblu Tonija De-

Mlajši gasilci in člani do 30 let so ponosni na opravljeno izobraževanje.

želana. Predsednik Dušan Prah 
je v govoru izpostavil, daje druš
tvo nastalo pred 80 leti, ob 
nesreči, ko je ogenj uničil dve 
domačiji, pa krajani niso mogli 
pomagati. Zato so istega leta 
ustanovili gasilsko društvo, ki se 
danes ponaša z urejenim domom 
in okoli 90 člani z mladimi gasil
ci.

Leta 2005 po programu ob
činske gasilske zveze upajo na 
novo kombinirano gasilsko vozi
lo z vso pripadajočo opremo. 
Vrednost vozila bo okoli 13 mili
jonov SIT, 40 odstotkov morajo 
prispevati sami in zato je bila prL 
reditev namenjena tudi do
brodelni akciji. Doslej so skupaj 
zbrali 2 milijona SIT.

Suzana Vahtarič

Anton Supančič

delo, družino in socialne zadeve 
Vladu Dimovskemu, a po do
brem letu še niso prejeli odgovo
ra. Pa tudi poslanske skupine v 
parlamentu si niso vzele časa, da 
bi jim prisluhnile. Zato so se sedaj 
odločili, da poiščejo pravico v 
Strassbourgu na Evropskem so

dišču za človekove pravice. Na 
naj višjo instanco v Evropi, ki jim 
še lahko prtmaga, bodo predvido
ma naslednji teden naslovili proš
njo, naj opozori slovensko vlado 
na omenjeni problem. Prošnji pa 
bodo priložili še podpise priza
detih Posavcev. Odgovor iz Fran
cije pričakujejo čez tri mesece.

Upokojenci pravijo, da so ena
ko vplačevali v socialno zavaro
vanje kot ostali slovenski zapos
leni, vsaj do leta 1985, kasneje pa 
še več, vendar že 12 let prejemajo 
tudi do 100 odstotkov nižje po
kojnine, vsa ta leta so bili prikraj
šani tudi za regrese. Stroški živ
ljenja pa so v Sloveniji občutno 
višji kot na Hrvaškem ali še nižje 
na jugu. Kot primer korektnega 
urejanja takšnih zadev so navedli 
Nemčijo, kjer so že nekaj let po 
združitvi izenačili pokojnine 
vzhodnih in zahodnih Nemcev.

Mojca Kosem

Tekmovanje v hitrostnem
vozlanju

Blanca - V okviru praznika Krajevne skupnosti (KS) Blanca je 
potekalo že tradicionalno gasilsko tekmovanje v hitrostnem vezanju 
vozlov, ki se ga je udeležilo 7 ekip Prostovoljnih gasilskih društev 
(PGD) iz občine Sevnica in sicer Trnovec, Zabukovje, Sevnica in z 
dvema ekipama - moško in žensko - še Boštanj, Poklek in Blanca. 
Zmagala je ekipa PGD Boštanj pred Poklekom in Blanco.

V drugem delu tekmovanja so se pomerili še posamezniki. Za 
tekmovanje seje prijavilo 18 gasilcev. Tekmovalci so vezali tri vo
zle; dvojno reševalno zanko- zavarovano, enojno reševalno zanko in 
navezo za dvig sekirice. V tem deluje zmagal Matjaž Vrisk iz PGD 
Boštanj, druga je bila Barbi Zalašček, PGD Boštanj, tretji pa Mitja 
Strojanšek, PGD Poklek. Ob zaključku tekmovanja so podelili tudi 
priznanja, pokale in nagrade. K.M.
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Citroen C3 Pluriel 1.6i 16V SensoDrive
Citroenov C3 je prav pred krat

kim dobil zanimivo izpeljanko, ki 
ponuja možnost različnih preo
brazb. To je C3 Pluriel, ki pred
stavlja večstransko uporabno vo-

ljažnika, ponuja pa tudi možnost 
umika strehe v prtljažnik in od
stranitev strešnih lokov. Te mora
mo žal pustiti doma, saj so tako 
veliki, da ne gredo v prtljažnik ali

voljo tudi posebno pokrivalo, s 
katerim lahko zasilno pokrijemo 
avtomobilček v primeru dežja, a 
z njim ne smemo voziti. Veliko 
uporabnega in vetrnega torej.

Sicer je C3 Pluriel lahko tudi 
povsem običajen avtomobilček. 
Ponuja dva udobna sedeža spre
daj in nekoliko manj udobno, a 
še vedno uporabno zadnjo klop. 
Oprema, ki jo ponuja, je že v os
novni ceni, težki tri milijone SIT, 
bogata; od električne strehe, do

smo močnejšega. To je 1.6 litrski 
stroj, ki ponuja 110 konjskih moči 
in robotizirani menjalnik, imen
ovan SensoDrive. Kombinacija, 
prirejena udobju, ponuja tudi 
možnost uporabe v ročnem na
činu.

Uporaba kombiniranega avto
mobilčka, kot je Pluriel, je pri
merna predvsem za ljudi, ki se ne 
vozijo prav veliko. Čeprav je Plu
riel dobro narejen in je njegova 
streha kakovostna, zna biti hrup

žilo. Lahko je običajna limuzina, 
kabriolet ali celo spider. Ponuja 
sicer tudi možnost preobrazbe v 
pick-up, ki pa ni uporabna, saj 
tako ni dovoljeno voziti (registr
ska tablica ni vidna).

Pluriel je narejen na osnovi 
malega C3, ki so ga prav zaradi 
preobrazbe močno ojačali v spod
njem delu in mu na zgornji del 
dodali zgolj montažne dele. Stre
ha, ki je narejena iz kakovostne
ga večplastnega platna, je elek
trično pomična do pokrova prt-

kam drugam v avto. Citroen po
nuja tudi posebna “nosila” za loke 
in nekakšne ovitke, v katerih jih

Motor:
- linijski štirivaljnik, 16 ventilov
- prostornina: 1587 cm3
- največjamoč: 110KM(80kW)
- navor; 147 Nm pri 4000/min.

klimatske naprave in avtoradia, 
elektrike za stekla in daljinskega 
zaklepanja do varnostnih blazin. 

Motorja sta dva. Preizkusili

shranimo, ne da bi podrgnili bar
vo. Če se odločimo za odstrani
tev vseh strešnih delov, imamo na

Zmogljivosti:
- naj višja hitrost 192 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 10,7 s
- poraba po podatkih proizvajal
ca: 5,2/6,5/8,61/100 km
- testno povprečje: 8,41/100 km

pri večjih hitrostih nekoliko mo
teč, če je vožnja daljša.

Po drugi strani je vožnja z 
vetrom v laseh zelo prijetna, kom
binacije, kijih Pluriel ponuja, pa 
prijetne in uporabne.

Če imate garažo, lahko streho 
tudi popolnoma odstranite in po
letje uživate v polni meri! Cena 
takega užitka sploh ni visoka.

Aleksander Krebelj

Derma Art D.O.O.

LASERSKI KABINET
Trajno lasersko odstranjevanje kapilar, 
poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)

Enostavno
V tem letnem času se postavlja veliko vprašanj glede 

poraščenosti in seveda o postopkih čim hitrejše rešitve tega proble
ma. Pri tem bi želela dodati, da je ta problem v očeh lastnika ali 
lastnice dlačic seveda veliko večji, kot je v resnici.

Toda če problem obstaja, gaje potrebno odpraviti.
Začasni načini odstranjevanja dlačic so:
- britje
- puljenje
- voskanje
Edini trajni način je laserska odstranitev.
Če imate do odhoda na morje vsaj še dvajset dni časa, se še 

vedno lahko odločite za laserski poseg. Če pa ste že tik pred odho
dom na plažo, je seveda željo težje uresničiti, ni pa nemogoče. 
Uporabimo pač najbolj razširjeno in največkrat preizkušeno 
metodo. Moteče dlačice enostavno pobrijemo. Pri tem je najbolj 
pomembno, da izberemo pravo britvico, ki odstrani dlako čim bližje 
koži in pazimo, da ne poškodujemo povrhnjice. Sicer pa je danes 
izbira dobrih britev velika in dostopna skoraj povsod.

Pri tem je potrebno poudariti, da med ljudmi vlada zmotno mnen
je, ki je zelo zakoreninjeno in sicer, da z britjem pospešujemo in 
širimo rast že tako motečih dlačic. Strokovnjaki, ki se ukvarjajo 
s tem problemom, so prepričani, da ni' strokovno znanstvene ra
zlage za to. Z britjem ne posegamo v koren dlake in podkožja, 
saj odstranimo le njen zunanji - vrhnji del. Z britjem ni mogoče niti 
razmnožiti niti ojačati dlačnih foliklov - korenov. Število dlak je 
po britju nespremenjeno. Če še vedno dvomite, lahko dlake eno
stavno preštejete pred britjem in po večkratnem britju štetje pono
vite. Sliši se smešno, pa vendar je to trden dokaz, ki izpodbija 
zakoreninjeno zmotno prepričanje. To najbolje vedo tisti, ki se 
bojujejo s premajhno poraščenostjo - plešavostjo. Saj veste, da 
število las ni nič večje, če jih postrižete ali celo pobrijete, v kar so 
se prepričali mnogi, ki se bojujejo z začetki plešavosti.

Tudi če se kasneje odločite za lasesko odstranitev motečih 
dlačic, predhodno britje ni ovira. Kot smo že omenili, z britjem 
ne posegate v podkožje, laserski žarek pa uničuje dlačne folikle 
prav v podkožju.

Daniela Truden, www.dermaart.si
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Videofil vam v poletnih dneh ponuja malce spremembe - nekaj ne 
tako novih, zato pa nič manj dobrih in zabavnih filmov. Uživajte ob njih!

ZA SOVRAŽNIKOVO ČRTO/ 
Behind Enemy Lines

Poročnik Chris Bumett (Owen Wilson) je 
vrhunski pomorski aviatik, ki ga muči geopoliti
ka na trhlih nogah. “Opazujemo, ne vojskujemo 
se,” pravi admiralu Reigartu (Gene Hackman), ki 
meni, da se Bumet še ni naučil, kaj v resnici pome
ni biti vojak. Med rutinsko izvidniško misijo Bur- 
net fotografira nekaj, česar ne bi smel videti nihče, 
zato ga sestrelijo. Ujet za sovražnikovo črto si 
prizadeva preživeti neusmiljen pregon brezštevil
nih sovražnikovih enot. Ker se čas izteka, Reigart 
sprejme težko odločitev in tvega svojo kariero za 
reševalno misijo, da bi rešil življenje enega vojaka

MEHIKANKA / The Mexican
Jerry Welbach (Brad Pitt) je majhna zguba ki 

v dani situaciji nima izbire; opraviti mora nalogo 
za mafijskega šefa ki mu je obljubil, da ga bo 
ubil, če mu spodleti. Po drugi strani pa njegovo 
temperamentno in zahtevno dekle Samantha 
(Julia Roberts) grozi, da ga bo pustila in se prese
lila v Las Vegas, če se bo odpravil v Mehiko, da 
bi prišel do čudovite, ročno izdelane stare pištole, 
imenovane Mehikanka. V bizarnem toku dogod
kov je Jerryjeva veza ubita pištola ukradena, Sa- 
mantho pa ima za talko plačani morilec.
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ŠTEVILKE ZA UMOR / 
Murder By Numbers

Sandra Bullock še nikoli ni bila tako izvirna in 
pomembna kot je v vlogi preiskovalke oddelka 
za umore. V konfliktu s svojimi problemi in vode
na z lastnimi instinkti išče storilce okrutnega 
zločina. Sledovi vodijo v eno smer, niz dokazov 
pa je preveč prepričljiv, da bi ti lahko bili resnični. 
Ryan Gosling in Michael Pitt se sijajno znajdeta 
v vlogah dveh bogatih mladeničev, ki naredita 
načrt in izvedeta popoln umor. Njun plan, kako 
ostati nedolžen, je izvrsten, a z majhno napako, 
nista namreč računala na Cassie Mayweather.

Rubriko je pripravila:
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

za lepši videz

Garra rufa - zdravljenje 
luskavice oziroma psoriaze

O luskavici ali psoriazi sem v tej rubriki že pisala. Vendar se 
raziskovanja o tej kar precej razširjeni bolezni še nadaljujejo.

Tokrat bom opisala terapijo s pomočjo rib garra rufa, ki jo izvaja
jo v Rafaela centru v Kranju.

Ribe Garra rufa izvirajo iz Turčije, točneje iz anatolske 
reg|je Kangal. Tamkajšnje prebivalstvo je že pred mnogimi leti 
ugotovilo, da masaža z garra rufa ribami ugodno vpliva na zdravo, 
pa tudi na obolelo kožo.

Garra rufa je komaj 8 gramov težka ribica. Nima zob, zato so 
njeni ugrizi na kožo prijetni. Masaža z ribami garra rufa poteka v 
kopalni kadi, kjer je voda ogreta na temperaturo 35 do 37 stopinj 
Celzija. Ribe se instinktivno odločijo, katere dele obolele kože 
bodo začele čistiti.
Kaj se dogaja med kopeljo?
- zaradi visoke temperature imajo ribe povišano presnovo in zato 
se pojavi lastnost grizenja (lakota);
- ribam človeška koža služi kot nadomestek njihovega pomanjkan
ja beljakovin;
- ribice garra rufa čistijo rane in izločajo sekret;
- presežno odmrlo kožo ribe pojedo kos za kosom;
- zdravila oddajajo vonjave skozi kožo, kar ribe odganja;
- med terapijo ne sme pacient piti alkohola, ker to odganja ribe;
- pred kopeljo naj ne bi uporabljala kortizonska in podobna mazila, 
kožo bi bilo potrebno na kuro pripraviti z vazelinom.

Pacienti, ki so terapijo že preiskusili, so z rezulati zelo zadovoljni. 
Komentar gospoda iz Ljubljane, ki je terapijo preiskusil: „Prvič 

po dvajsetih letih sem začutil, daje to bolezen mogoče obvladati."

Viri: povzeto iz članka strokovne revije Dermanova

Lep pozdrav do prihodnjič,
Alenka Dirnbek 

www.alenkinstudio.com, tel.st.:07/49-61-775

moda
Ob vseh informacijah in modnih napotkih za to sezono, pred

vsem zdaj, ko se pripravljate na sezonsko razprodajo, pravzaprav 
vse modne napotke že imate, zato tokrat omenjamo eno od oseb
nosti iz modnega sveta. Svet mode je namreč zelo širok in ima 
ogromno zanimivih področij; kmalu bomo že začeli razmišljati o 
modi za naslednjo sezono.

Ime vam bo gotovo najbolj 
znano po parfumu ali kakšni 
kozmetiki. Gre namreč za zelo 
znano in priznano “kraljico 
kašmira” LAURO BIAGIOTTI, 
zdaj 60 let staro modno obliko
valko, kije še vedno aktivna. Ni 
znana le po svojih parfumih, 
kozmetiki in modnih dodatkih, 
temveč se začne njena zgodba 
veliko prej. Laura je bila rojena 
v Rimu v Italiji, kjer še danes 
živi. Njena kariera se je pričela 
v modnem ateljeju njene ma
tere, ko je bila stara 19 let. Izde
lovali so kolekcije za takrat že 
znane modne oblikovalce. Šele 

dobro je začela, ko je njena mati hudo zbolelain je morala prevzeli 
posel s 23 leti, predvsem pa je 
v prvi vrsti skrbela za izvozne 
kolekcije. Leta 1972 je naredila 
svojo prvo in zelo uspešno ko
lekcijo, najbolj zanimivo pa je, 
daje, ne glede na to, da ni znala 
ne šivati in ne risati, postala 
neverjetna oblikovalka. Kljub 
manjkajočemu znanju je znala 
razložiti, kaj želi. Njen slog so 
udobnost nošenja, mirna ele
ganca, material je kašmir ter 
nežne “creme” barve. Znana je 
postala po moških sakojih v 70 
letih ter širokih hlačah (t.i.
“turške hlače”) in širokih krilih, 
predvsem pa po uporabi kaš
mira ter čisto svojega in sebi 
zvestega sloga. Kasneje ji je 
uspelo tudi na področju kozme
tike, dodatkov in parfumov z njenim imenom.

Potrebno je poudariti, da je res posebna. In zdaj, ko poznate 
njeno zgodbo, še predstavitev ene izmed njenih kolekcij za 
naslednjo sezono (na fotografiji).

Lea Šinko Štraus
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HOROSKOP
OVEM

Pred vami je dolgo vroče poletje, vi pa samo nerga
te in imate vsega dovolj. S tem si lahko nakopljete 
samo veliko zamero. Začnite pozitivno razmišljati in 
prikličite vse tisto, kar se vam je zgodilo dobrega. 
Življenje bo tako lepše.

BIK
Vaše telo potrebuje več energije, zato se velikokrat 

odpravite v naravo ali se začnite ukvarjati s športom. 
V odnosu s partnerjem bo prišlo do nekaterih spre
memb, ki vas bodo še dodatno osrečile.

DVO JCKA
Težave, ki vas čakajo, so v veliki meri neodvisne 

od vas, zato se boste morali z njimi sprijazniti. Denarja 
ne boste imeli na pretek, zato bodite bolj varčni. Nova 
ljubezen je na obzorju.

RAK
V drugi polovici tedna boste nenavadno zapravlji

vi. Za oblačila in parfume boste porabili precejšnje 
vsote denarja, zaradi česar lahko padete v resno fi
nančno krizo. Ne pozabite, da potrebujete denar tudi 
po počitnicah.

LEV
Do partnerja boste nezaupljivi, potem pa boste le 

ugotovili, daje vse tako kot prej in da so vaša sumni
čenja neutemeljena. Vajin odnos bo postal bolj odkrit 
in pristen. Samski boste bežali od doma.

DEVICA
Imeli boste srečo z denarjem in presenečeni boste, 

da boste nekatere stvari tako zlahka dosegli. Ker boste 
precej razmišljali o drugih stvareh, v zasebnem živ
ljenju ne bo šlo vse tako gladko.

TEHTMICA
Pri delu boste marljivi, zato bodo tudi rezultati dob

ri. Prizadeti pa boste zaradi tega, ker boste imeli ob
čutek, da nadrejeni vašega dela ne opazijo. Dopust 
vam bo pomagal, da boste prebrodili manjšo krizo 
glede samozaupanja.

ŠKORPIJOH
Kar nekaj težav se kaže pri uresničevanju novih 

poti. Tudi tokrat bo zmagal vaš prirojen občutek za 
preživetje. Čustvena zmeda je kar velika, tokrat upo
rabljajte razum. Prepustite se toku življenja.

STRELEC
Bodite previdni pri svojih izjavah in napravite vse, 

kar je v vaši moči, da se odnosi ne bodo še naprej 
slabšali. Nekdo neprestano misli na vas in vam to na 
nenavaden način tudi izraža. Odločitev je pred vami.

KOZOROG
Potrebovali boste več sproščanja, ki pa naj ne bo 

le poležavanje v postelji. Fizična aktivnost vam bo 
koristila. Združite prijetno s koristnim in se odpravi
te v sveže sence gozdov v bližnje planine. Pazite na 
prehrano.

VODNAR
Večino stvari boste morali urediti sami, nikar se 

ne zanašajte na posrednike. Počitnice z družino in 
prijatelji vam bodo povrnile energijo, tako da se boste 
na delo vrnili polni delovnega zagona. Pazite na 
zdravje. RIBI

Dolgoletne ljubezenske zveze bodo zašle v krizo 
in počutili se boste brezvoljno, brez energije. Razu
meli ne boste niti samih sebe. Odgovorov na vprašanja 
ne boste našli, ker je v vas preveč kaosa. Raje se spro
stite in uživajte.

na Dolenjskem, 
v Beli krajini in Posavju

m: .

nagradna križanka

Nagrade

Nagrade, ki jih poklanja časopis 
SavaGlas za pravilno rešitev, 
prejmejo:

1. nagrada-, 
knjižna nagrada 
Ivanka Voglar,
C. 4. julija 60, 8270 Krško

2. nagrada - 
zgoščenka 
Katarina Šantej,
Florjanska 117, 8290 Sevnica

3. nagrada - 
kasetav
Ivan Zveglič,
Delavska 7, 8281 Senovo

Pravilna rešitev prejšnje nagradne 
križanke v vodoravnih vrsticah se 
glasi:

ZADAR, AMARO, PIKA, 
OLOVO, VRATAR, BOGA
TAŠ, ZALA, EDUKACIJA, IN, 
LOBUS, TA, AMATI, EKA- 
RIT, SEN, LAKOLITI, ITI- 
LOS, PAZ, CECA, ANIMOSO, 
ARAS, MINOMET.

Rešitev nagradne križanke 
pošljite do petka, 1.8.2003, 
na naslov:

Uredništvo časopisa SavaGlas, 
Trg izgnancev 12,8250 Brežice s 
pripisom “Nagradna križanka”.

Za pravilno rešitev bomo 
upoštevali rešitev cele križanke, 
ne le gesla!

Fotokopij ne upoštevamo!

Kino servis Brežice
Četrtek, 24.7., ob 19. uri Frka v bajti, komedija, ob 21. uri Čar- 

lijevi angelčki 2, akcija; petek, 25.7., ob 19. uri Frka v bajti, ob 21. 
uri Čarlijevi angelčki 2; sobota, 26.7., ob 19. uri Pravkar poročena, 
romantična komedija, ob 21. uri Čarlijevi angelčki 2; nedelja, 27.7., 
ob 19. uri Pravkar poročena, ob 21. uri Čarlijevi angelčki 2; četrtek, 
31.7., ob 19. uri Besno maščevanje, akcija, ob 21. uri Identiteta, 
triler; petek, 1.8., ob 19. uri Besno maščevanje, ob 21. uri Identite
ta; sobota 2.8., ob 19. uri Besno maščevanje, ob 21. uri Jedro, ZF 
akcija; nedelja, 3.8., ob 19. uri Besno maščevanje, ob 21. uri Jedro; 
četrtek, 7.8., ob 19. uri Agent Coddy Banks, akcijska komedija, ob 
21. uri Ljubezen v mesečini, drama.

Kulturni dom Krško
Petek, 25.7., ob 19.30 Božje mesto, triler drama, ob 21.30 Lovec 

na sanje, grozljivka; sobota, 26.7., ob 19.30 Identiteta, triler, ob 21.30 
Lovec na sanje; nedelja, 27.7., ob 20. uri Božje mesto; petek, 1.8., 
ob 19. uri Agent Coddy Banks, akcijska komedija, ob 21. uri Do 
groba, akcijska kriminalka; sobota, 2.8., ob 19. uri Pravkar 
poročena, romantična komedija, ob 21. uri Prehitri in predrzni, 
akcijska kriminalka; nedelja, 3.8., ob 20. uri Prehitri in predrzni.

KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica

novosti knjižnice brežice

.****-• m* #*"*«*»

' i

sili
>. .

50 M< 'iii - &

. M

*A0/0 SlAJnm Ml, 9.0.0 , tMAMJI P9I JtliAM 
AfVVtffV TUŠ H. S240 iMAMJt Uti JSUAM

vohava, rov arr it to, trimo, nt) uti no 
www. uomtTAjnm-vALSi

V poletnih dneh lahko izkoristite priložnost in si vzamete čas 
za stvari, za katere vam med letom pogosto zmanjka časa. Eno 
takšnih poletnih “opravil” je branje. Zato pohitite v knjižnico, kjer 
bo vsakdo gotovo našel kaj zase. Tokrat smo za vas izbrali naslednje 
novosti.

Zakaj so nastale mumije? Kako so gradili piramide? Čemu 
skrivnostni napisi na sarkofagih? Odgovore na vprašanja in še 
mnogo več ponuja knjiga za mladino Mumije in piramide.

V knjigi Povežite se z ljudmi! avtor razlaga vprašanja vodenja 
na temelju življenjsko pomembnih načel, kot so razvoj voditeljev, 
kako se povežemo z ljudmi in kako od njih dobimo najboljše. Če 
želite, da bo vaš voditeljski vpliv v družini, poslu in v prostem 
času bolj ploden in izrazitejši, to knjigo zagotovo preberite! Da bi 
postali bolj pozorni na svoje sanje, se naučili o njih razmišljati in 
da bi na temelju teh spoznanj osebnostno napredovali, preberite 
knjigo Umevanje sanj. Sanje so namreč skrivnost le dotlej, dokler 
jih ne prepoznate in razvozlate. Spoznavanje sanj je hkrati spozna
vanje samega sebe, ukvarjanje s sanjami pa ena od bližnjic oseb
nostnega razvoja. Duhovito napisana knjiga Morski portreti je 
namenjena tistim, ki se z masko in plavutmi, pa tudi s “pravo” 
potapljaško opremo spustijo v morje predvsem zato, da bi pod 
morsko gladino čim več videli in doživeli. Erich von Daniken 
razširja meje znanega in v knjigi Nazca ponuja osupljive dokaze, 
da so naš planet v davni preteklosti že obiskala zunajzemeljska 
bitja. Skrivnostne podobe in neskončne črte v okolici Nazce v 
Peruju so polne ugank, zapeljive in tudi srhljive. Danikenova od
kritja pa nam ponujajo rešitev ene največjih ugank človeštva.

Roman Puščavska roža opisuje nenavadno potovanje 
puščavske nomadke. Waris Dirie, danes uspešna manekenka in 
model ter ambasadorka Organizacije združenih narodov za člove
kove pravice, pripoveduje svojo nenavadno življenjsko zgodbo. 
Rojena v tradicionalni somalijski družini plemenskih narodov je 
ostala nepismena, pri petih letih je preživela obrezovanje in pri 
dvanajstih, izčrpana od vsega hudega, je ovita le v raztrgan kos 
tkanine pobegnila pred vnaprej dogovorjeno poroko s starejšim 
moškim. Njena pretresljiva zgodba se nadaljuje v Mogadišu in 
Londonu, kjer seje zaposlila najprej kot čistilka pri svojem stricu 
veleposlaniku, nato pa se je povzpela na modne brvi kot uspešna 
manekenka in iskan model. Zadeta od življepja je iskrena pripo
ved o zasvojenosti, saj nam razodeva, zakaj se zdijo droge tako 
mikavne, osvetli pa tudi nekatere vzroke za predajanje omami. 
VVatsonova s hladnokrvno in duhovito prozo spretno zlaga 
privlačno pripoved o travmi in prizadevanju za ozdravitev, pripo
ved, v kateri prepoznamo vsakdanje more.

Novosti najdete na domači strani Knjižnice Brežice (http:// 
www.bre.sik.siA. v rubriki Novosti Knjižnice Brežice, ki bo v pro
gramu Radia Brežice in Radia Sevnica v petek, 25. julija, ter na 
oglasni deski v Knjižnici Brežice.

Sabina Strmecki, univ.dip.bibl.
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Da bi bilo takšnih rojstev še več
Brežice - Društvo likovnikov Brežice in Javni sklad RS za kulturne dejavnosti, območna 
izpostava (JSRS KD, 01) Brežice sta v prostorih NLB Podružnice Posavje Krško - poslo
valnica II Brežice odprla razstavo olj tihožitij in pejsažev 17 udeležencev likovnega tečaja, 
ki ga je vodil likovni pedagog in mojster te tehnike Vlado Cedilnik. Namestnik vodje skla
da Franci Kene je izrazil veselje, da želijo likovniki doseči več, jim obljubil pomoč sklada 
tudi v prihodnosti, ob čestitki pa izrazil željo, da bi bilo takšnih rojstev še več.

Tečaj, ki je potekal od januar
ja do aprila 2003, je iz tedna v 
teden prinašal več dela in s tem 
tudi več vedenj in znanj, tako da 
je bilo ob koncu tečaja vedno več 
in boljših slikarskih del, skoraj 40 
oljem pa je do konca julija dala 
prijazno domovanje v svojih pro
storih banka. In če je nekoč nek
do dejal, da slika ni vredna, če je 
nihče ne vidi, kot je še rekel ob 
odprtju namestnik vodje brežiš
kega sklada Franci Kene, bodo 
tihožitja in pejsaži v isti meri tudi 
prijetna popestritev vsem usluž
bencem in uporabnikom banke.

Predsednica društva Milena 
Gramc je seznanila, daje v druš
tvu nekaj novih članov, vsem sli
kanje in risanje pomeni neomaj
no zadovoljstvo, tisti, ki obvlada 
različne tehnike, lahko z likovnim 
izražanjem doživi novo razsež
nost. To je bila tudi priložnost, da 
se je v imenu udeležencev zah
valila Vladu Cedilniku, saj jih je 
na tečaju seznanil z nastankom

Slavka Klemenčič, Nevenka Ruškovič, Vladka Sumrek in Marinka Oštir

oziroma gradnjo slike - kompo
zicijo, tehniko slikanja, s pripra
vo in nanašanjem oljnih barv ter 
ob tem še z umetnostjo gledanja, 
česar so se tudi naučili. Tako so 
odkrivali lepote v stvareh, ki se

drugim zdijo nepomembne. Zato 
je razstava še toliko lepša.

K pestrosti dogodka sta prispe
vali tudi učenki Glasbene šole 
Brežice Maja in Katarina Žičkar.

N. Jenko S.

Razstava, posvečena spominu na 
kiparja Vladimirja Štovička

Krško - Javni sklad RS za kulturne dejavnosti, območna izposta
va (JSRS KD, OI) Krško je z Društvom likovnikov Krško Oko ob 
dnevu društva v galeriji Krško pripravila odprtje pregledne razstave 
slik članov društva v spomin na kiparja in medaljerja Vladimirja 
Štovička. Lepo in razgibano razstavo 32 slikarskih del je z glasbenim 
programom bogato popestrila Kristina Lovšin (na fotografiji).

Vodja krškega sklada Tatjana Avsec je prisotne, naklonjene umet
nosti, seznanila, da je ta poletni čas (26.junij) vsako leto rezerviran 
počastitvi spomina na rojstvo njihovega velikana Štovička. Za Krško 
Oko, kije leto dni starejše in že sedem let zelo aktivno pri organiza
ciji razstav ter nenehnim izobraževanju, si na skladu želijo, da bi 
tudi v prihodnosti prostor napolnjevali s tolikšno pozitivno energijo. 
Predsednica društva Simona Dular pa je ob pozdravu in dobrodošlici 
obljubila uspešno ustvarjanje mestnih vedut in naravnih lepot širšega 
Posavja tudi v prihodnje. N. J.S.

Čompe na 
gradu

Brestanica - Na najstarejšem 
srednjeveškem gradu v državi 
poteka od 20. junija do 9. septem
bra prireditev “Poletje na gradu 
Rajhenburg”. V programu sta se 
doslej predstavila Posavski oktet 
in Nika Vipotnik s koncertom 
Ježkovih šansonov. Med 11 kul
turnimi dogodki, ki jim bomo 
priča to poletje, so nastopile tudi 
Compe, ki igrajo “sodobno cirku- 
santsko muziko”. So zabavljaški 
orkester, sestavljen iz umetnikov 
z vseh vetrov. Med njimi je naj
bolj znano ime igralca Janeza 
Škofa, ki se spoprime tudi z 
diatonično harmoniko, Neža Zi- 
naič - violina, Breda Krumpak 
- alt saksofon, Silvo Zupančič - 
kitara, Marjan Stanič - bobni, 
tolkala ter Žiga Saksida - alt/bari
ton, saksofon. Njihov koncert je 
za razumevanje potrebno doži
veti, saj so enostavno - prijetno 
drugačni. S.V.

Jazzovski večer
Podsreda - Poletne vikende na gradu Podsreda bogati Kozjanski 

park s programom “Glasbenega poletja”. Tokrat se je predstavila 
zasedba mladih perspektivnih domačih glasbenikov v okviru Jazz 
kvarteta s standardnim jazzovskim programom. Jazz kvartet sestav
ljajo Matej Hotko - kontrabas, Rok Lopatič - klavir, Lovro Ravbar 
- saksofon in Janez Gabrič - bobni. Gre za izvajalce, ki so pred krat
kim ali pa ravno v tem času zaključujejo svoj študij na znanih glasbe
nih ustanovah v svetu od New Yorka, Rotterdama in Gradca in jim 
tovrstne predstavitve predstavljajo utrjevanje slovesa dobrih glasbe
nikov v slovenskem kulturnem prostoru. S.V.

napovedi

30. julij
Podsreda - Glasbeno poletje na gradu, Festival Brežice, Aka- 

demie stare hudby, Češka, ob 20‘. uri, grad

2. avgust
Artiče - “Ples združuje narode”, gostovanje folklorne skupine 

iz Francije, Prosvetni dom

6. avgust
Podsreda - Glasbeno poletje na gradu, Festival Brežice, Akade- 

mia muzyczna W Krakovvie, Poljska, ob 20. uri, grad

Prijateljstvo 

bogati kulturo
Brežice - Koncert Slovenske

ga okteta je organiziral Posavski 
oktet. Grad je odmeval od narod
nih pesmi v priredbi tujih in naših 
avtoijev ter slovenskih ljudskih 
pesmi. Oba okteta veže prijatelj
stvo z nekaterimi člani, vez med 
oktetoma pa je tudi domačin Jan
ko Volčanjšek. V Slovenskem 
oktetu ob njem basira še Matej 
Voje, prvi tenor sta Andrej Ro
paš in Vladimir Čadež, drugi te
nor Janez Triler in Rajko Me- 
serko, baritonista Jože Vidic in 
Primož Dekleva, umetniški vod
ja pa je dr. Mirko Cuderman.

Pomlajen Slovenki oktet kon
certira od leta 1996, sicer pa ko
renine vlečejo iz leta 1951. Takrat 
je bil Slovenski oktet ustanovljen 
z namenom, da dvigne slovensko 
pesem na najvišjo raven in jo 
ponese tudi slovenskim izseljen 
cem v Ameriko. Kasneje so se z 
gostovanji usmerili še v druge 
države in na druge celine, veliko 
pa so nastopali tudi doma. Trenut 
no pa se Slovenski oktet mudi na 
54. dubrovniških poletnih igrah, 
ki potekajo od 10. julija do 25. 
avgusta. V glasbenem delu festi
vala naj bi nastopili med ostalimi 
slovenski umetniki. S.V.

Iluzije
izgubljenega

časa
Sevnica - Društvo Trg in vod
ja sevniške Turistično infor
mativne pisarne Zoran Zelič 
sta pod okriljem Zveze kul
turnih društev Sevničanom 
zavrtela čas nazaj za stoletje 
in razkrila grad v nekdanji 
bleščavi, oblečen v viniko in 
dišečo glicinijo.

V atriju sevniškega gradu so 
se na velikem platnu zvrstile prvič 
javno predvajane fotografije iz 
zasebnih zbirk, ki so razkrile po
dobo zadnje lastnice grofice Ma
tilde von Arko Zinneberg, njene
ga življenjskega sopotnika konje
niškega majoija Arturja Traenk- 
la, hčerke Kitty in bogato oprem
ljenih grajskih soban. Grofica 
Matilda, sorodnica Habsburža
nov in hčerka razvpitega avstrij
skega kanclerja Metternicha, je 
sevniški grad s posestvom kupila 
leta 1910, da bi se v tukajšnjo sa
moto zatekla kot nekakšna črna 
ovca najvišjega plemstva, ker si 
je dovolila za svoj stan neprimer
no ljubezen, ki je ni mogla okro
nati s poroko. Kot bogati dedinji 
pa ji je položaj dopuščal, da je 
grad opremila z vsem bliščem, 
negovala čudoviti park in svojima 
najdražjima posvečala iskreno 
ljubezen brez spon protokola vi
soke družbe. Hčerka Kitty se je 
po okolici potepala na osličku in 
“kradla” krompir iz svinjskega 
kotla, mož pa na hrbtu lipicancev. 
Grofici Matildi sreča ni bila na
menjena, saj je oba zgodaj izgu
bila. Njuni balzamirani trupli je 
dala shraniti v Lutrovo klet, kjer 
so povojni krsti odprli in pokradli 
dragocenosti. Grofica tega več ni 
doživela, umrla je sredi druge 
svetovne vojne v Italiji in tako 
tudi ni bila priča ropanju sevniš
kega gradu po letu 1945, ko seje 
na njem nahajalo še vse bogastvo.

Številne fotografije, pričevan
ja in zgodovinsko gradivo, ki so 
ga člani društva Trg ter Zoran 
Zelič zbrali, je lahko v veliko 
pomoč pri nadaljnjem urejanju 
gradu. Ta se sistematično obnav
lja od šestdesetih let in zdaj je na 
vrsti še grajski park, za katerega 
je Zavod za spomeniško varstvo 
že naredil zasnovo, upoštevajoč 
njegovo nekdanjo ureditev.

Branka Dernovšek

Festival Bežice: Akadema 
in še Evromreža

Brežice - Na Festivalu Brežice so v sklopu Akademe minuli 
teden potekali mednarodni mojstrski tečaji ter glasbene 
počitnice, minulo soboto pa so v viteški dvorani brežiškega 
gradu pripravili zaključna koncerta.

Mojstrski tečaji so potekali za baročno petje, kljunasto flavto, 
traverso, violo de gamba, baročno violončelo in umetnost nasto
panja. Udeleženci so bili iz Slovenije, Avstrije, s Češke in iz Ital
ije. Mednarodni mojstrski tečaji udeležencem omogočajo delo z 
najuglednejšimi mednarodnimi pedagogi in najvišjo kakovost pou
ka, najboljšim pa ponujajo tudi koncerte v različnih državah v 
okviru mednarodne izmenjave mladih talentov festivala Evromreža.

Koncerti Evromreže bodo potekali od 29. julija do 17. avgusta 
na devetih lokacijah, tudi na gradovih Rajhenburg, Sevnica in 
Pišece.

Poleg mednarodnih mojstrskih tečajev je Skupina Festival 
Brežice pripravila še glasbene delavnice pod imenom “Glasbene 
počitnice”, in sicer muziciranje z orffovim instrumentarijem in 
komorno muziciranje. V okviru izobraževalnega dela festivala pa 
seje zaključila tudi delavnica z naslovom “Glasba na terenu”, stro
kovno terensko-raziskovalno delo ob koncertih festivala Klasikaa. 
Delavnica je ponudila možnost študentom, da pod strokovnim 
vodstvom naredijo prve samostojne korake v glasbeno-publicis- 
tično delo. S.V.

Poletna šola
Krško - S koncertom ansambla rogov in “Zborom lovcev iz opere 

C.M. von Webra Čarostrelec” v Dvorani v parku v Krškem so mladi 
glasbeniki zaključili drugo mednarodno poletno šolo za rog, ki jo je 
organizirala Glasbena šola Krško. Na koncertu so nastopili s tehtnim 
programom vsi udeleženci šole, dijaki in študenti iz Italije in Slovenije.

Seminarja so se udeležili predvsem zaradi eminentnih predavatel
jev Mahira Kalmika - turškega hornista, ki trenutno deluje in živi v 
Frankfurtu, ter doma
čina Boštjana Li
povška, dobitnika 
mnogih nagrad na 
mednarodnih tekmo
vanjih. Kot študentje 
prejel Prešernovo na
grado, leta 2001 pa je 
zmagal na medna
rodnem tekmovanju 
v Citta di Porcia v Ita
liji. Kot solist nasto
pa z domačimi in tuji
mi orkestri, s kateri
mi je tudi posnel kon
certe W. A.Mozarta in 
R.Straussa. Oba pre
davatelja že dlje časa 
zelo uspešno sodelu
jeta in skupaj nasto
pata z evropskimi or
kestri. Kakovost tovr
stnega izobraževanja 
in izvrstnih preda
vateljev zagotavlja še 
večji interes za or
ganiziranje in izvaja
nje poletnih šol v pri
hodnjem letu. E.K.

Prof. Boštjan Lipovšek (desno) in udeleženec 
seminarja Andrej Žust

Poiskal jih je haiku
Zavratec - Literarno društvo Žarek Brežice je polletno sezono zaključilo z učno uro “Haiku 
delavnica Beli lokvanj”, ki jo je pripravil njen član Rudi Stopar. Delavnico so v društvu 
uvrstili v letni delovni načrt, nanjo pa so povabili tudi že priznane pisce haikujev s Hrvaške 
in iz Slovenije.

Za pomoč na delavnici je Stopar 
udeležencem pripravil tudi skripto z 
osnovami haiku poezije ter za pomoč 
nanjo povabil še goste - dr. Vladimir 
ja Devideja, akademika in prof. 
matematike, ki je naj večji poznava
lec japonske umetnosti v Evropi in

je edini dobitnik nagrade za japon
sko kulturo, podeljuje pa jo japonska 
princeza. Dr. Devide ima za haikuje 
tudi vse svetovne nagrade, ki obsto
jajo, in je avtor sedemnajstih mate
matičnih knjig in prav tolikih knjig 
iz japonske umetnosti. Ob njem so

bili še njegovi učenci s Hrvaške - 
doktorji Duško Mata, Zdravko 
Kurnik, Boris Nazansky in mizar
ski mojster Branko Romich ter iz 
Slovenije Alenka Zorman, pater dr. 
Karl Gržan z Razborja, avtor de
vetih knjig, in Jožica Krhen, uči
teljica, slikarka in pesnica, slednja sta 
tudi postala člana brežiškega Žarka.

Po predavanju dr. Devideja so 
člani spoznali osnove haikuja in 
začutili, kaj je haiku, ki je pesniška 
zvrst, stvar, delo ali pisanje, ki nikoli 
ne razočara. Posledica delavnice je 
bilo zadovoljstvo nad novim spo 
znanjem, saj so se udeleženci morali 
spoprijeti s pisanjem haikujev. Po iz
javah tistih, ki že nekaj časa pišejo 
haikuje, pa so začetni haikuji ude
ležencev dobri, kajti doživeti trenut 
ki so našli pesnike. Z drugimi be
sedami - haiku mora poiskati tebe.

Srečanje je bilo tudi priložnost, da 
so nazdravili Devidejevi nagradi za 
življenjsko delo in doktoratu patra 
Karla Gržana. N. J.S.
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atletika

Naši na mladinskem SP
Montreal - Na svetovnem atletskem prvenstvu za mlajše mla

dince (do 17 let) v Kanadi so bili med Slovenci tudi trije Brežičani. 
Lucjja Križnik (Fit Brežice) je bila v metu kladiva deveta (53,72), 
Maja Petan (Fit Brežice) pa je bila med 25 sedmerobojkami sedem
najsta (4434 točk). Rok Deržanič (Fit Brežice) zaradi poškodbe 
ni končal tekmovanja v mnogoboju, na 110 m ovire pa je s časom 
15,09 dosegel državni rekord za svojo starostno skupino. M.K.

speedway

rokomet

Dokaz, da rokomet v Dobovi še kako živi!
Izola, Koper - Letošnjega 11. mednarodnega rokometnega festivala Eurofest so se udeležili 
tudi rokometni klubi in društva iz vseh treh posavskih občin, med njimi je bila zelo uspešna 
in tudi najbolj številna ekipa Moškega rokometnega društva Dobova (MRD). Ekipa 
dobovskih kadetov se je ob koncu veselila zmage. Letošnji Eurofest je gostil kar 156 ekip s 
treh celin (Afrika, Azija in Evropa) in ga lahko imenujemo tudi kot nekakšno neuradno

Zmagovalna kadetska ekipa MRD Dobova

klubsko prvenstvo sveta.

MRD Dobova je nastopilo v 
treh različnih kategorijah; starejši 
dečki (1988 in mlajši), kadeti 
(1986 in mlajši) in mladinci (1984 
in mlajši). Starejši dečki so pod 
vodstvom Damjana Radanoviča 
igrali v skupini “A”, njihovi nas
protniki so bili vrstniki RD Izola, 
MŠK Povžska (SVK), ŠSKH Za- 
rubova (Češka) in RK Trsat (HR). 
Osvojili so 3. mesto in se žal niso 
uvrstili v nadaljnji krog tekmova
nja. Medtem pa sta obe ostali eki
pi pod vodstvom Alana Krajnca 
dosegli vrhunske rezultate. Kade
ti so v svoji skupini gladko pre
magovali vse nasprotnike; RK 
Borac Banja Luka z 19:13, HC BW 
Feldkirch (AUT) z 17:10, Estenze 
(ITA) z 18:11 in Cimos Koper s 
13:6 ter se uvrstili v polfinale, kjer 
so s svojo igro navdušili polno 
dvorano v Izoli in premagali RK 
Badel Zagreb z 20:10. V finalu pa 
so gladko premagali še vrstnike iz 
Sevnice s 16:10 in zasluženo os
vojili 1. mesto. V tej zmagovalni 
ekipi so nastopili Matija Kolarič, 
Franci Čanžar, Klemen Cehte, 
Ivo Kovačič, Rok Kovačič, Ro
man Krošelj, Jernej Žerjav, Si
mon Petan, Marko Blažinč, Dar
ko Kramar, Dejan Kramar, Jaka 
Zagode in Matej Majcen. Po oce
ni treneija Alana Kranjca pa gre 
posebna pohvala kapetanu Fran

ciju Čanžarju ter odličnemu strel
cu Klemenu Cehtetu.

Uspeh kadetov pa so dopolnili 
tudi mladinci, ki so osvojili 
3.mesto. Prav gotovo bi bil uspeh 
mladincev še večji, če se ne bi ka
detske in mladinske tekme več
krat igrale istočasno, kajti večina 
igralcev iz kadetske ekipe igra 
tudi pri mladincih. Klub temu so 
v društvu zelo zadovoljni, saj so 
lanskima dvema medaljama (sre
brni in bronasti) tokrat dodali še 
zlato in bron. V MRD Dobova se 
zavedajo, da se v mlajših katego
rijah igra vrhunski rokomet in da 
bodo ti igralci z naslednjim letom

že nosilci članske ekipe, tako da 
se za prihodnost rokometa v 
Dobovi resnično ni bati.

ples
Luka Vodlan pri 
županu

Krško - Župan občine Krško 
Franci Bogovič je pripravil sprejem 
za mladega in nadarjenega plesalca 
Posavskega plesnega kluba Lukec 
Krško Luko Vodlana. V enournem 
razgovoru z županom je Luka s svo
jim treneijem in očetom Dušanom 
povedal, kako se je v zadnjem času 
pripravljal na letošnje svetovno 
prvenstvo in kako je doživel osvojitev 
prve medalje na naj višjem tekmovan
ju. Po sproščenem pogovoru sta žu
pana seznanila z načrti mladega ple
salca, ki bo skupaj s svojo plesalko 
Amadejo Plevel naslednje leto 
(2004) naskakoval naj višji naslov na 
državnem prvenstvu v kombinaciji 
desetih plesov in nastopil tudi na 
svetovnem prvenstvu v kombinaciji 
desetih plesov. Seveda pa bo poskušal 
obraniti še letošnji uspeh v stepu solo, 
ko je postal državni prvak, na sve
tovnem prvenstvu pa želi “požlaht- 
niti” letošnji bron.

Župan Bogovič je Luki in PPK 
Lukec Krško izrekel čestitke za od
lične rezultate, kijih dosegajo, Luki 
pa je podaril sezonsko vstopnico za 
bazen Brestanica in obljubil finančno 
pomoč za nadaljnje delo.

plavanje
“Veronika” miting

Kamnik - Plavalnega mitinga “Veronika” se je udeležilo kar 
407 plavalcev iz vseh slovenskih klubov, med njimi tudi deset pla
valcev krškega Celulozarja. Najbolje seje odrezal Jaroslav Kovačič 
z 2. mestom na 100 m hrbtno v absolutni konkurenci, medtem ko 
je bil Jaka KramarŠič v isti disciplini tretji med mlajšimi dečki. Z 
uvrstitvami med najboljših deset so se izkazali še Jernej Omerzel 
(100 m hrbtno), Sara Hojski (100 m delfin), Nina Andrijaševič 
(100 m prosto) ter Dolores Žičkar in Maja Marušič (100 m prsno).

Vladimir Kevo, vodja od
prave na svetovno atletsko 
prvenstvo za mlajše mladince 
v Kanadi:

“Lucija Križnik je izpol
nila pričakovanja. Njena uvr
stitev je sploh najboljša slo
venska uvrstitev na prven
stvu, njen nastop bi ocenil kot 
zelo zrel. Maja Petan je nas
topila po pričakovanjih, v 
mnogoboju malenkost slabše 
od pričakovanj. To gre pripisati 
predvsem slabim vremenskim 
razmeram, njena uvrstitev pa

je dokaj realen rezultat. Rok 
Deržanič si je v mnogoboju 
po šesti disciplini mnogobo
ja poškodoval hrbet, po
škodba se je nato preselila 
tudi v levo nogo. Nov državni 
rekord na 110 m z ovirami pa 
kaže, da gre za perspektivne
ga atleta, pred njim je še dol
ga pot.”

Lucija Križnik

nogomet
Trenirajo naprej

Krško - Članska ekipa NK 
Krško Posavje je 7. julija pod vod
stvom domačega trenerja Iztoka 
Kapušina začela s treningi za 
naslednjo tekmovalno sezono, ki 
se bo pričela že 10. avgusta. Na 
prvem zboru je bilo prisotnih 21 
igralcev. Jedro ekipe sestavljajo 
domači igralci, ki so bili v klubu 
že v minuli sezoni, priključilo pa 
seje tudi kar nekaj igralcev, ki so 
končali nastopanje v mladinski 
kategoriji.

Sicer pa so dogovorjene že tudi 
prijateljske tekme, ki naj bi jih 
odigrali do začetka prvenstva. 
Prav gotovo bo najatraktivnejša 1/ 
16 NZS, v kateri se bosta srečali 
ekipi NK Krško Posavje in Mari
bor Pivovarna Laško. Srečanje je 
bilo predvideno 30. julija, ker pa 
ima na ta dan Maribor prvo kval
ifikacijsko tekmo za ligo prvakov 
z zagrebškim Dinamom, sta se 
kluba dogovorila, da bosta njuno 
srečanje odigrala 3. septembra v 
Krškem.

gimnastika

Začele so s 
pripravami

Krško - Z mesecem julijem 
so selekcijske telovadke Gimnas
tičnega društva RA IN Krško pro
grama A in Al pričele z rednimi 
letnimi pripravami na jesenski 
del tekmovalne sezone 2003. 
Redne treninge izvajajo vsak 
delavnik med 17. in 20. uro v te
lovadnici OŠ Jurij Dalmatin 
Krško. V času poletnih počitnic 
bodo tako opravile 40 treningov 
ali 120 ur treninga, ki je namen
jen predvsem metodičnemu 
učenju novih elementov in prvin 
ter njihovih kombinacij po posa
meznih orodjih ter utrjevanju že 
izoblikovanih sestavov.

V času od 3. do 9. avgusta 
2003 pa bo najmlajša selekcija 
A-programa opravila še tedenske 
poletne priprave v Piranu, ki 
bodo že sedme zaporedne polet' 
ne gimnastične priprave v OS 
Cirila Kosmača v Piranu.

Meka speedwaya zlata za Adamsa, usodna za Diymla
Krško - Avto moto društvo (AMD) Krško se je še enkrat predstavilo z vrhunsko organizacijo tokrat najprestižnejše 
svetovne dirke v speedwayu - Speedway Grand prix za Veliko nagrado Slovenije. Peta letošnja tovrstna preizkušnja je 
rostregla z izjemnimi nastopi, ki so jemali sapo, odličnimi predstavami kar treh Slovencev in bila obeležena tudi s padci. 
Najhuje se je končalo za češkega voznika Lukasa Drymla, ki je utrpel poškodbe čeljusti in obraza. Zmage pa se je veselil 
Avstralec Leigh Adams.

Že sam uvod v veliko dirko so 
ljubitelji speedwaya spremljali z 
velikim navdušenjem, posebno, 
ker so že v prvih Startih nastopili 
vsi trije Slovenci. Najprej doma
čin Izak Šantej, nato pa sta že v 
drugi vožnji sledila aktualni dr
žavni prvak Matej Žagar in še 
drugi domači voznik,-ki je doživel 
ognjeni krst na največji dirki, De-

ja avstralskemu vozniku Leighu 
Adamsu, 2. mesto je po napetem 
finalnem dvoboju z zmagovalcem 
osvojil Danec Nicki Pedersen, 
tretji pa je bil Britanec Scott Nic- 
holls. Matej Žagarje bil na kon
cu šestnajsti, Izak Šantej sedem
najsti, Denis Štojs pa štiriindvaj
seti. Dokaz več, da ima tudi Slo
venija voznike svetovnega forma-

Zmagovalna trojica krške Grand prix dirke: tretje uvrščeni Britanec 
Scott Nicholls, zmagovalec Avstralec Leigh Adams in drugi Danec 
Nicki Pedersen.

Zadovoljen domači navijač s šopkom posavskih mladenk...

nis Štojs. Nihče od njih ni razo
čaral, še posebno pa seje izkazal 
Žagar, ki je v svojih prvih dveh 
štartih celo zmagal. Šantej in Ža
gar sta nastopila na povabilo or
ganizatorjev, Štojs pa je dobil pri
ložnost zaradi odpovedi kar petih 
voznikov svetovnega razreda, ki 
jih v Krškem ni bilo zaradi poš
kodb.

Napete vožnje, ki so si sledile, 
so ob koncu prinesle največ vesel-

ta, in predvsem dokaz več, da je 
Krško resnično meka speedwaya, 
saj je tudi najboljšim voznikom 
sveta Krško zelo pri srcu.

Po petih dirkah v skupnem se
števku vodi Šved Tony Rickard- 
sson z 89 točkami, tokrat je bil 
peti, enako število točk pa ima po 
tokratnem 2. mestu tudi Nicki 
Pedersen. Zmagovalec krške dir
ke Leigh Adams je tretji z 78 
točkami. K.M. ... in “bujen" šopek angleških navijačic.

Henrik Omerzu, trener 
Petanove in Deržaniča, ki
je prav tako potoval v Kana
do, je njune nastope ocenil 
takole: “Namen našega nas
topa v Kanadi je bil nabiranje 
izkušenj, saj sta oba še mla
da atleta. Posebej Rok, ki je 
bil najmlajši med tekmo
valci in bo edini nastopil v 
Maroku na svetovnem pr
venstvu čez dve leti. Pose
bej me je razveselil njegov 
državni rekord v ovirah, tudi 
v skoku v višino je bil odli
čen, četrti, žal pa mu je po
škodba hrbta preprečila do
bro uvrstitev še v ostalih dis
ciplinah mnogoboja. Maja 
je naredila v mnogoboju na
paki v skokih v višino in dal
jino, kar je posledica neizku
šenosti in treme, vendar je 17. 
mesto čisto spodobno. Ž nje
nim tekom na 100 m z ovirami 
sem zelo zadovoljen, saj je le 
za dve stotinki zaostala za 
svojim osebnim rekordom.”

i



KRONIKA
Sava Glas, 24.7.2003

Strele zanetile požare
Rogačice, Spodnje Vodale - Strela so pred dvema tednoma v občini Sevnica zanetile dva 
požara. Zagorelo je na ostrešju stanovanjske hiše v Spodnjih Vodalah, v Rogačicah pa je 
ogenj uničil hlev in ostrešje hiše. Na obeh koncih je zagorelo skoraj sočasno, s polurnim 
zamikom, ognjene zublje pa je krotilo 50 gasilcev.
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Usodnega dne nekaj pred de
seto zvečer, ko so strele silovito 
sekale po vasi Rogačice, je Ne
venko Mislaj vrgel pokonci dim 
in vonj po zažganem. Pograbila 
je osem in tri-letna sinova, ju 
spravila iz hiše in videla plamene 
na strehi hleva, prizidka in stano
vanjske hiše. Kot patronažna me
dicinska sestra je vajena zbranega 
ukrepanja, zato je takoj zavrtela 
telefon in po klicu na pomoč o 
požaru obvestila še moža Staneta, 
zaposlenega v sevniškem Taninu.

Dežurni gasilec v Sevnici je od 
poklicne enote v Krškem sprejel 
obvestilo o požaru v Rogačicah 
ob 21.49 in čez pet minut je prva 
cisterna z ekipo, v kateri je bil 
podpoveljnik PGD Sevnica Dra
go Žnidaršič, odbrzela na kraj 
dogodka. Poveljnik Robert Ore
šek je iz Sevnice usmerjal gasils
ko akcijo in na pomoč poklical še 
gasilce od Primoža in iz Boštanja, 
gasilci s Telč pa so se samoinicia
tivno znašli v Rogačicah. Kot je 
povedal Drago Žnidaršič, so na 
pogorišču našli vse vaščane Ro- 
gačic, prihajali so tudi iz sosed
njih Telč, v upanju, da lahko kaj 
pomagajo, in v strahu, da se požar 
ne bi širil. Vas je namreč tesno

Zaradi strele je ta dan za
gorelo že nekaj po 16. uri tudi 
na vikend hiši v Ribnici na Do
lenjskem. Zaradi udara strele 
v električno omarico je prišlo 
do požara, ki je uničil električ
no omarico in povzročil za 
okoli 100.000 SIT škode. Po
žar je z gasilnim aparatom 
lokaliziral bližnji sosed, gasi
lo pa je tudi 36 gasilcev PGD 
Velika Dolina in Obrežje s tre
mi cisternami. Dežurni elektri
čarje poskrbel za zavarovanje 
omarice.

stisnjena skupaj in zubelj je že 
lizal tram sosedove parne. Ogenj 
je Mislajevim povsem uničil 
hlev, iz katerega je vaščanom in 
gasilcem uspelo rešiti vso živino 
- dva prašiča in pet glav govedi. 
Iz hleva seje ogenj razširil na pri
zidek, kjer je zgorelo ostrešje, in

od tam še na stanovanjsko hišo, 
kjer je ostrešje obgorelo v tolikšni 
meri, da ga bo potrebno v celoti 
zamenjati. Ogenj je poškodoval 
podstrešne zidove in fasado. Mis- 
lajevi so se v novo hišo preselili 
pred dvema letoma in letos, po 
štirih letih odrekanja, prvič načr
tovali dopust na morju. Nevenko 
polijejo solze, saj je bilo morje 
pravzaprav načrtovano zaradi

zdravja njunega triletnika. Sedaj 
dopust odpade, saj bo treba tople 
poletne dni izkoristiti za obnovo 
pogorišča.

Oba imata obilo pohvalnih be
sed za gasilce in za sosede, ki so 
takoj naslednji dan pomagali pri 
čiščenju in odvozu uničenega

materiala. Stane Mislaj se tolaži, 
daje imel domačijo zavarovano, 
a zato pogled na “zapuščino” og
njene strele ni nič manj boleč.

Pol ure po začetku požara v Ro
gačicah je zaradi strele zagorela še 
lesena hiša v Spodnjih Vodalah, 
kamor so šli gasit iz društev 
Tržišče in Krmelj. Ogenj je obžgal 
del ostrešja in lesenega stropa.

Branka Dernovšek

Strela je povzročila težave tudi 17. julija v Selah pri Dobovi, kjer je 
okoli 21. ure udarila v stanovanjsko hišo oz. ostrešje hiše. Sreča v 
nesreči je bila, da ni zanetila požara. Strela je poškodovala del strehe 
in ostrešja ter del električne napeljave, vendar posredovanje gasilcev 
ni bilo potrebno. So pa kljub temu člani PGD Sela pregledali podstrešje 
in lastniku pomagali prekriti streho. Lastnik ima kljub temu za okoli 
200.000 SIT škode. Istočasno je udar strele povzročil tudi izpad 20 
KV daljnovoda Dobova, zato je bil slabo uro brez električne energije 
vzhodni del občine Brežice, ko je bil električni tok priključen na vseh, 
razen na treh trafo postajah, kjer so ostali brez elektrike še ponoči.

Previdno v in ob vodi
Posavje, Slovenija - Četudi je vodna osvežitev v vročih polet
nih dneh več kot prijetna, ne smemo pozabiti na osnovne var
nostne ukrepe tudi sami, še zlasti na divjih kopališčih, v 
gramoznicah, jezerih, rekah. Povsod tam, kjer se kopamo na 
lastno odgovornost in Kjer v bližini ni usposobljenih reševalcev. 
Staršem in vzgojiteljem velja opozorilo, naj budno pazijo na 
otroke, ki se igrajo ob vodi, pa čeprav je ta plitva.

V Zakonu o varstvu pred uto
pitvami je zapisano, da morajo 
lastniki objektov, pri katerih ob- 
staja nevarnost utopitve, upošte- 
vati ukrepe za ustrezno varstvo 
Pred njimi, še zlasti je pomemb- 
na označitev kopališč, urejen do
stop in izstop iz vode, neoviran 
dostop za reševalce in reševalna 
vozila, označitev in primerno za- 
varovana nevarna mesta, ozna
čitev nevarnih mest za skakanje 
v vodo, namestitev opozorilnih 
Napisov, predpisana reševalna 
°Prema in sredstva za prvo po
moč.

Kopanje je dovoljeno le na 
godnih površinah, namenjenih 
kopanju, ki morajo biti ločene od

vodnih površin, namenjenih 
športnim in prostočasnim dejav
nostim. Ločitev mora biti fizična 
ali označena z vidnimi, med se
boj povezanimi plovki. V morju 
pa morajo biti kopalci v mejah 
150-metrskega pasu od obale, če 
ni določeno drugače.

Če opazite, da se nekdo utap
lja, ne skačite brezglavo za njim 
v vodo. Če niste dober plavalec, 
bo vaš pogum lahko zaman, reše
valci pa bodo morali namesto ene 
osebe reševati dve. Utapljajo
čemu lahko življenje reši že vaš 
klic na Center za obveščanje 
(112) ali na policijo (113), na 
morju pa lahko pokličete tudi 
Upravo RS za pomorstvo. S.V.

Čas dopustov je 

čas tatvin
Posavje, 21. - Policijsko po

ročilo za minuli konec tedna kaže, 
da je čas dopustov res čas tatvin. 
Neznanec je na silo vstopil v sta
novanjsko hišo na Mrzli planini- 
in odnesel denarnico z dokumenti 
in nekaj denaija, skupaj za okoli 
20.000 SIT. Minuli konec tedna je 
bilo v času, ko lastnikov ni bilo do
ma, vlomljeno tudi v stanovanjsko 
hišo na Obrežju. Neznanec je na 
silo vstopil skozi balkonska vrata 
ter odnesel več manjših predme
tov in denar v skupni vrednosti 
okoli 70.000 SIT.

V gostinskem lokalu v Sobenji 
vasi se je nepridiprav oskrbel z 
denarjem iz blagajne ter več za
vojčki cigaret, povzročil je za 
okoli 40.000 SIT škode.

Ponoči je bilo vlomljeno tudi 
v prostore bara ob tržnici v Kr
škem. Vlomilec je odnesel za 
okoli 60.000 SIT cigaret, nekaj 
pijače in denar iz blagajne.

Na bencinskem servisu na 
Obrežje pa so ugotovili, da so 
neznanci iz prodajnih polic odtujili 
večje število različnih parfumov in 
tehničnih artiklov v skupni vred
nosti okoli 60.000 SIT.

20-minutni obisk brežiškega 
pokopališča je botroval razbiti ši
pi na avtomobilu ter izginutju 
jakne in ženske torbice na zad
njem sedežu. Oškodovanka je os
tala brez dokumentov, mobilnega 
telefona, bančne kartice in nekaj 
denarja. Škoda je ocenjena na 
približno 150.000 SIT.

Nasveti za naključne reševalce iz vode
Utapljajočemu se je potrebno približati s hrbtne strani in ga 

Nagrabiti na primer za lase. Če se utapljajoči oklene reševalca, za 
slednjega ni drugega izhoda, kot da se potopi in se tako reši smrto
nosnega prijema. Vendar reševanje predstavlja velikanski telesni 
napor. Utapljajočemu je bolje vreči vrv ali vejo, kot skočiti v vodo, 
da bi ga rešili. Junaštvo je lahko pogubno tako za utapljajočega 
kot za reševalca.

Če vam reševanje uspe, takoj začnite z oživljanjem. Nemudoma 
Pokličite zdravnika in odstranite vse nadležneže. Z oživljanjem ne 
Prenehajte prehitro! Le zdravnik lahko ugotovi smrt. Ko ste utop
ljenca spravili k zavesti, poiščite še zdravstveno oskrbo.

Zavrela 
bratovska kri

Krško - Kriminalisti poli
cijske uprave Krško so 11 .juli
ja odredili pridržanje za 38-let- 
nega S.C. iz okolice Krškega 
in sicer zaradi suma storitve 
kaznivega dejanja poskusa 
umora. Z zbiranjem obvestil in 
ogledom kraja dejanja so nam
reč ugotovili, da je tega dne 
okoli 3. ure zjutraj prišlo do 
prepira med S.C. in njegovim 
bratom. Med prepirom naj bi 
brat vzel v roke nož in S.C. ga 
porezal po roki. Med nadalj
njim prerivanjem naj bi S.C. 
uspelo bratu nož iztrgati iz ro
ke in z njim večkrat zabosti 
brata v predel prsi. Poškodo
vani je bil odpeljan v brežiško 
bolnišnico in je zunaj življenj
ske nevarnosti. S.C. so s ka
zensko ovadbo zaradi utemel
jenega suma storitve kaznive
ga dejanja poskusa umora 
privedli k preiskovalnemu 
sodniku Okrožnega sodišča v 
Krškem, ki je odredil pripor.

Znana

kompas po pravnih labirintih

Stavbna pravica
Vprašanje:

Zanima me, kako se pridobi stavbna 
pravica.

K. L. iz Brežic

Odgovor:
Stavbna pravica omogoča, da pride do različnega lastninskega 

položaja na zemljišču in na njenem zglajenem objektu. To pomeni 
pravico imeti v lasti zgrajeno stavbo na tujem zemljišču. Stavbna pravi
ca ne sme trajati več kot devetindevetdeset let in je prenosljiva. Za 
prenos stavbne pravice se smiselno uporabljajo določila, ki veljajo za 
prenos lastninske pravice.

Pravni temelj za nastanek stavbne pravice je lahko samo pogodba. 
Ustanovitev stavbne pravice na podlagi zakona ali sodne odločbe 
zaradi narave stavbne pravice ne pride v poštev. Bistveni element 
stavbne pravice je torej voljno soglasje lastnika zemljišča za nastanek 
stavbne pravice.

Ustanovitev stavbne pravice
Podlaga za pridobitev stavbne pravice je veljavna pogodba o ustano

vitvi stavbne pravice. Sam nastanek stavbne pravice pa je vezan na 
vpis v zemljiško knjigo. Zemljiškoknjižni vpis se opravi na podlagi 
listine, ki vsebuje zemljiškoknjižno dovoljenje lastnika zemljišča, da 
soglaša z ustanovitvijo stavbne pravice, kot posebne oblike omejitve 
na njegovem zemljišču.

identiteta
trupla

Krško - Urad kriminalistične 
policije Policijske uprave Krško 
je sporočil, da so ugotovili identi
teto trupla, najdenega 16. junija 
na Trški Gori. Moško truplo je bi
lo ob odkritju že močno spremen
jeno. Ker pri mrliškem pregledu 
trupla ni bilo moč ugotoviti vzro
ka smrti in identitete, je bila na 
podlagi odredbe Okrožnega so
dišča v Krškem na Inštitutu za 
sodno medicino v Ljubljani 
opravljena sodna obdukcija. Stro
kovnjaki so ugotovili, da ni šlo za 
nasilno smrt.

V centru za forenzične preis
kave v Ljubljani pa so s preiska
vami ugotovili, da gre za truplo 
57-letnega Stanka Colnerja, ki 
je nazadnje stanoval na Cesti 4. 
julija v Krškem. Pokojni je bil 
pogrešan od novembra lani in je 
bilo za njim razpisano iskanje. O 
okoliščinah najdbe trupla in vzro
ku smrti še ne poročajo.

Znova je treslo
Cerklje ob Krki - Seizmo

grafi državne mreže potresnih 
opazovalnic so 16. julija nekaj 
minut pred 7. uro zjutraj zabele
žili šibek potresni sunek. Po prvih 
podatkih je bilo žarišče potresa 80 
km vzhodno od Ljubljane v bliži
ni Cerkelj ob Krki. Preliminarno 
ocenjena magnituda potresa je bi
la 1,1, intenziteta v nadžariščnem 
območju pa ni presegla IV. stop
nje po evropski potresni lestvici. 
Potres so čutili posamezni prebi
valci Cerkelj ob Krki in Pirošice. 
Slednji ga tokrat niso občutili tako 
močno, kot niz treh potresnih sun
kov od 22. do 24. junija, ko je bila 
preliminarno ocenjena magnitu
da potresa od 1,7 do 2,5. Takrat 
je bobnelo z zemlje in zamajalo 
lestence, tokrat pa so ga čutili le 
posamezniki.

Vsebina pogodbe o ustanovitvi stavbne pravice
Pogodba o ustanovitvi stavbne pravice mora imeti vsebino, ki jo 

določa stvamopravni zakonik. Pogodba o ustanovitvi stavbne pravi
ce more vsebovati ime lastnika nepremičnine, zemljiškoknjižno ozna
ko nepremičnine, natančen opis stavbne pravice, čas trajanja stavbne 
pravice in nadomestilo, ki ga mora plačati imetnik stavbne pravice 
lastniku nepremičnine. Pravni posel, na podlagi katerega se ustanovi 
stavbna pravica, ne sme vsebovati razveznega pogoja in tudi ne 
bodočega negotovega dejstva.

Prenehanje stavbne pravice
Stavbna pravica preneha z izbrisom iz zemljiške knjige. Izbris 

stavbne pravice se lahko zahteva po poteku časa, za katerega je bila 
stavbna pravica ustanovljena. Lahko tudi predčasno preneha, vendar 
se morata v tem primeru imetnik stavbne pravice in lastnik 
nepremičnine sporazumeti. Stavbna pravica lahko preneha tudi 
predčasno, če imetnik stavbne pravice ne plačuje nadomestila ali če 
izvaja stavbno pravico preko dogovorjenega obsega. Sodišče ob prene
hanju stavbne pravice določi primemo nadomestilo, ki ga mora plačati 
lastnik nepremičnine imetniku stavbne pravice, ki pa ne sme biti 
manjše od polovice povečanja tržne vrednosti nepremičnine.

Tatvine mobilnih telefonov
Posavje - Na območju PU Krško je bilo letos ugotovljeno 
večje število tatvin mobilnih telefonskih aparatov. Največ 
so jih zabeležili v gostinskih lokalih (v času odhoda na stra
nišče), v šolah, v trgovinah, na kopaliških plažah ter iz vozil, 
kjer so bili mobilni telefoni puščeni na vidnem mestu.

Storilci v takšnih primerih praviloma pred dejanjem opazujejo ose
bo in izberejo najbolj primeren trenutek, opozarja Urad kriminalis
tične policije PU Krško. Zadošča že krajša odsotnost oškodovanca 
ali trenutek, ko oškodovanec odmakne pogled od mobilnega telefona.

Policija svetuje, kako preprečiti tatvino ali storilca odvrniti od 
namere:
- na vlakih in avtobusih ne puščajte telefona brez nadzora;
- torbica, kovček in podobno, v katerem je telefon, naj bo vedno zaprta;
- mobilnih telefonov ne puščajte na vidnem mestu v vozilu, pa tudi ne 
v gostinskih lokalih, kopališčih, na plažah;
- pri sprehodih pazite na osebno prtljago in jo nosite čimbolj ob telesu;
- na varno mesto shranite vse pomembne podatke o vašem mobilnem 
telefonskem aparatu;
- ne razkazujte mobilnega telefona v družbi nepoznanih oseb.

Skupni imenovalec vseh opozoril je: “Nikoli ne puščajte mobil
nega telefona brez nadzora!” Enako velja tudi za ostalo prenosno 
tehnično opremo, kot so video kamere, CD in MP3 predvajalniki in 
podobno.

Če se tatvine vseeno zgodi, jo je potrebno čimprej prijaviti na 
policiji, obvestiti pa je potrebno tudi mobilnega operaterja telefon
skega aparata. Na policijskih postajah je mogoče dobite tudi posebne 
kartončke, na katere lahko lastniki vpišejo vse pomembnejše podatke 
o telefonu, kar bo ob morebitni tatvini v veliko pomoč pri iskanju.

Ponovno odkrili ilegalce
Bizeljsko, 17. - Policisti so ustavili 24-letnega voznika kombini

ranega vozila Z.B. s Hrvaške in v vozilu odkrili 21 državljanov Kitaj
ske in 4 državljane Turčije, v večini starih okoli 20 let.

Ugotovili so, da so državno mejo prečkali ilegalno zunaj mejnega 
prehoda. Z.B. so pridržali in ga zaradi utemeljenega suma storitve 
kaznivega dejanja prepovedanega prehoda čez državno mejo s kazen
sko ovadbo privedli k preiskovalnemu sodniku Okrožnega sodišča v 
Krškem. Voznik je ostal v priporu, tujce pa so vrnili na Hrvaško.

Popravek
SavaGlas, št. 84, stran 13

V vodilu članka “Ko ne pije, je 
dober človek?’ se nam je v prvi stavek 
prikradla napaka Stavek pravilno glasi 
- Na okrožnem državnem sodišču je 
bil zaradi kaznivih dejanj nasilništva 
hude telesne poškodbe in ogrožanja z 
nevarnim orodjem obsojen 47-letni 
Dušan Ivačič z Blance - in ne na 
okrožnem državnem tožilstvu, kot smo 
pomotoma zapisali.

Uredništvo
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lesnina

v mesecu juliju
ob nakupu spalnice ali mladinske sobe
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M V/Ai mm VAM NUDIMO NAjV/et I
VELIKA IZBIRA SEDEŽNIH GARNITUR 

Z DODATNIM 5% POPUSTOM

TIPSKE KUHINJE ZE ZA NEVERJETNIH 59.900 SIT 

MLADINSKE SOBE ŽE OD 49.990 SIT

OKULISTIČNA AMBULANTA

SHNCMrifntefcMa 
Tak 862820

KRŠKO. Dalmatinova I 
Tal. 43 22 812

monjolnioo , uoophc ccnc im nizki §t*o6«imenjalnico r

:pene?t HOTEL SPEMIC 
KRŠKO

Tel 07 14903-800*»*odkup in prodaja deviz.
^ ugodni devizni tečaji, 

količinski popusti 
^sprejemamo naročila za

delnice, vzajemne sklade (domače in tuje)
UGODNA MENJAVA HRVAŠKIH KUN

HTC. Trg svobode 11 j 
SEVNICA 

Tel: 07 I 8141 S80

GOSTILNA
PIZZERIA

Tel.: 07/499-25-00 

GSM: 041-624-596

^ Cesta prvih borcev 15

attmuluep 8250 Brežice

BARVI, LAKI, LKPILA, MEŠANJE VSEH VRST BARV
NOVOtV MEŠANJE FASADNIH BARV IN tUJKATNIH AKRILNIH OMETOV

HUMEK
Marina in Jožef Prosenik
Ul. bratov Gerjovič 32, 8257 Dobova

'Kamnoseštvo
Telefon: /3£\ Faks:

107/4905900 VjP 07/4905910

NAGROBNIKI 
STOPNICE IN TLAKI 

KAMNITA GALANTERIJA 
OKENSKE POLICE

Marjan JakSa s.p.,CKŽ 65. 8270 Krško

VRATA ZA VAŠ DOM
v

MIZARSTVO ŠKOFLJANEC
Cnla ivolmdc 33, 8250llltl-ŽICI

Tel.: 07/49 93 620, Tel./fax: 07/49 93 621 
l.-mall: mlzarstvo.skofljanccMol.nct

Mostec 6, Dobova, tel.: +386 (0)7 49 92 400 
Krško, tel.: + 386 (0)7 48 80 390

MaIkh jnc, Radia JfmžiV c. 
Radia Sia nk.a

IN ( ASOIMSA SAVAt.TAS
i n n on O/ a o o i 754

Sava avto d.o.o. Sevnica, TEHNIČNI PREBLEDI
Dolenji Šoštanj 60a, 8294 Šoštanj AVTO TRGOVINA
tehniin?pregledi: 07181-63.330 VULKANIZERSTVO
trgovina in sarvis: 07/81-63-320 SERVIS

Trgovina Tel.: 07/492-55-55

€klROPA ST ERM ECKI j EVA 17, 
8270 Krško

OD 7. DO 20. |UUjA UGODNI NAKUPI 
OB GOTOVINSKEM PLAČILU 30-40% ZN l?-AN j E 
DOLOČENIH ARTIKLOV POLETNEGA IN 
ZIMSKEGA BLAGA NA KILOGRAM

-izdelm fetmfij ii
V« digitalnih m1[iev

ROŽMAN
dc metriki!! povem

LAMUm.4 16.BREŽICE 
tel.'07 4 4 90 260
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Nvkiftii pohtiii izbiri:
U Polo že m 1.980.000 SIT ali 
2.) Polo basts in tiendline z 

brezplačno klimo in 
električnim paketom =

Radanovič Brežice <Lo.o
Černelčev* ulica 5, Tei: (07) 49 92 ISO

P« (07) 49 92 1728250 Brežice

PC MG
mnlmiin eiNtnivauii cntrii i« Neto oomeAutvo

NE ZAMUDITE PRIJAVE NA 
DELAVNICO "KAIZEN stalne izboljšave"

Čas izvedbe: september 2003 
Razlog: pot do večje produktivnosti

Filozofija Kaizen je omogočila povečanje produktivnosti 
in konkurenčne sposobnosti

Podjetjem, kot so BOSCH, FAG, DAIMLERCHRYSLER..

INFO: Razvojni center Brežice, Trg izgnancev 2 
Brežice, tel: 07/49-90-680.

Partnerji:
Občina Brežice, Ljudska univerza Krško, 

Gospodarska zbornica OZ Posavje, 
Območna obrtna zbornica Brežice

Projekt "Vključitev stalnih izboljšav v mikro in mala podjetja" 
sofinancira Pospeševalni center za malo gospodarstvo.

Delavnica je za mikro in mala podjetja brezplačna!

Fakulteta za organizacijske vede Kranj in Valvasorjev raziskovalni center Krško

VABITA V ŠTUDIJSKEM LETU 2003/2004 K VPISU NA IZREDNI ŠTUDU
v 1. in 3. letnik visokošolskega strokovnega študijskega programa

ORGANIZACUA IN MANAGEMENT
ter v 3. letnik univerzitetnega študijskega programa ORGANIZACIJA DELA 

PREDAVANJA BODO V KRŠKEM.
Informacije in zbiranje prijav do 5. 9. 2003 na sedežu 

Valvasorjevega raziskovalnega centra Krško, CKŽ 23, od ponedeljka do peika med 8. in 15. uro.

Tel.: 07/49-03-720, 031-471-006, e-mail: valvasor-ric@siol.net

RADIO REŽICE
88,7 in 95,9 MHz

J
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prejeli smo...

Strokovna ekskurzija 
Društva “Škrija”

Društvo za delo na domu “Škri- 
a ” je v sodelovanju s Podjetniškim 
'entrom Krško organiziralo stro
kovno ekskurzijo v Škofjo Loko, ki je 
»vpadala s prireditvijo “Teden po
stelja na loškem ”, Pridrutile so se 
xam tudi članice Društva za razvoj 
'»detelja Kapele. V Škofji Loki smo 
1dopoldan na Mestnem trgu ogledali 
Ptnico kmetijskih pridelkov in izdel
av, ki jo Društvo za razvoj podetelja 
Ssje te tretje leto zapored organi- 
‘ra enkrat mesečno v vseh štirih 
1bčinskih središčih na Škofjeloškem 
Škofja Loka, Gorenja vas- Poljane, 
Stezniki in Žiri). Na trinici so se 
'fedstavili Društvo za razvoj sloven- 
kega podetelja, Društvo za razvoj 
»detelja Resje, Zavod za turizem 
Blegoš, Kmetijsko gozdarski zavod 
'ranj, Razvojna agencija Sora z 
-delki blagovne znamke Dedek Jaka 
1 Babica Jerca - Naravni izdelki iz 
kojjeloških hribov, blagovna znamke 
oroške - Dobrote izpod Pece ter 
lagovne znamke Savinjske doline - 
atvica solčavske in flosarske rihte. 
W tako so na trtnici sodelovali ro- 
°delci s klekljanimi čipkami in draž- 
°škimi kruhki ter gospodinje s pe
vskimi in mlečnimi izdelki, izdelki 
l sadja, mesninami in medom. Na de
lnici v organizaciji Razvojne agen
ti* (RA) Sora so nam njihove stro- 
°vne sodelavke predstavile pristop 
razvoju podetelja na škofjeloškem 
°d začetkov razvojnega dela na po
velju, pristopa k razvoju dopol- 
'Inih dejavnosti na kmetijah, skup- 

blagovne znamke do trienja pro- 
1‘ktov s podetelja. Začetki segajo v 
to 1991, ko je bil sprejet program 
‘Zvoja dopolnilnih dejavnosti na 
netijah in ko sta s skupnim delom 
"ičeli Kmetijsko svetovalna slutba 
Upravna enota Škofja Loka. Pro

dam in kasneje njegovo izvedbo so 
odprle vse štiri občine na Škofjeloš- 
■m: Škofja Loka, Gorenja vas-Pol- 
lne, Železniki in Žiri. Kasneje so Se 
ktivnostim priključile še Lokalna 
'ristična organizacija, RA Sora in 
ruštvo Resje. Gospa Tatjana Boga
ti k RA Sora je predstavila skupno

blagovno znamko, Dedek Jaka in Ba
bica Jerca - Naravni izdelki iz škof
jeloških hribov. Blagovni znamki sta 
registrirani pri RA Sora Škofja Loka, 
uporabljajo pa jo nosilci z območij 
vseh štirih občin. Pogoji za vključitev 
v blagovno znamko so predpisani s 
pravilnikom, velik poudarek je na na
činu izdelave, poreklu osnovne suro
vine in na kakovosti izdelkov, ki so 
pod stalno kontrolo. Trenutno pod 
skupno blagovno znamki trti te ok
rog trideset malih proizvodnih enot, 
večinoma kmetij. V okviru delavnice 
smo vsi prisotni imeli prilotnost iz 
prve roke dobiti odgovore na svoja 
vprašanja in izmenjati izkušnje. Na 
Škofjeloškem so namreč današnji re
zultati plod desetletnega dela. Po 
končani delavnici je sledil voden og
led Škofje Loke in kosilo na turistični 
kmetiji. Na kmetiji Matic, ki ima regi
strirano dopolnilno dejavnost pre
delave in stiskanja sadja, smo si 
ogledali njihove proizvodne prostore, 
pripravili pa so nam tudi degustacijo 
suhega sadja in sokov, Vsi, ki so teleli, 
so imeli motnost nakupa jabolčnih 
krhljev, kisa in soka. Ob povratku smo 
si ogledali še Tavčarjev dvorec v na
selju Visoko, zaključek poti pa smo 
sklenili na Otočcu, kjer je potekala 
prireditev Cvetje 2003. S prikazom 
lončarjenja in prodajo svojih izdelkov 
je na prireditvi sodeloval tudi član 
Društva “Škrija ” Alojz Krian.

Anita Radkovič

Koncert Mihaele 
Komočar

Vukovar - v našem spominu mes
to umorjenih, pregnanih. Danes je 
mesto ljudi, ki obnavljajo porušene 
domove, še mnogo tetje pa porušene 
odnose s tistimi, ki so jih prizadeli, ki 
so jim v vojnem brezumju ubili naj- 
bližje. V njem tivi 24.0b0 prebival
cev (sami govorijo o 12.000 Hrvatih 
in prav toliko Srbih) z bolečimi spo
mini, ki jim megli razmišljanje, čuten
je do tistih “drugih, ki so krivi ” in so 
njihovi sosedje.

V napol porušenem muzeju, pol
nem spominov na tiste dogodke, ki bi 
vendarle morali biti poduk, da se

\
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SAVAG1L4S - časopis za širšo posavsko deželo 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 

Tel.: 07-49-91-254,07-49-91-250 
Fax.: 07-49-91-253

Elektronska pošta: komerciala@radio-brezice.si

Naročam/o časopis SANAGLAS
line in priimek____________ _____________________

Podjetje(naziv in naslov) 

Davčna številka podjetja

Zavezanec za DDV_____

Kraj _______._________

Ulica

Datum

Poštna št._

Telefon__

Podpis__

število izvodov

Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 210 SIT na izvod. 
Naročniško razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic 
Jaročnine je možen samo pred novim obračunskim obdobjem. ^

podobna zgodba ne ponovi, prebiram 
zapise, ki me mrazijo, ker so seme 
poglabljanja sovraštva, novih smrti. 
Sle, samo z besedami ne bomo pre
rasli sporov. Poiskati je potrebno go
vorico, ki prerašča besedo, ki posta
ja pesem - glasba. Ta nagovori, pred
vsem pa drami k svetlobi misli in ču
tenja.

Prav k temu je bila povabljena 
Mihaela Komočar z Mrtvic pri Kr
škem, študentka solo petja na Glas
beni akademiji v Zagrebu, ki s šte
vilnimi najvišjimi ocenami na 
domačih in mednarodnih tekmovan
jih (pred nedavnim prvo mesto na tek
movanju v Dubrovniku) vedno znova 
potrjuje kakovost svojega glasbene
ga izraza. Za mlado sopranistko je 
bilo povabilo na tradicionalni tri
dnevni Vukovarski glasbeni festival 
nemalo priznanje, saj je bila med 
skrbno izbranimi tujimi gosti, ob njej 
je bil povabljen le še znani pianist 
Peter Lang iz Avstrije.

V sredo, 2. julija, je nastopila kot 
gostja drugega večera ob spremljavi 
čembalista Krešimirja Hasa iz Osije
ka v pretresljivem okolju porušenega 
dvorca Eltz na obrežju Donave. Vu- 
kovarčani so stopali med ruševine 
dvorca kot v svetišče lastne bolečine 
in hrepenenja, da bi tam, nekje globo
ko v sebi, lahko preraščali ranjeno 
preteklost. Interpretacija spevov J. 
Downlanda je prebujala globoka 
čutenja in ob koncu izzvala gromko 
navdušenje. Mihaela Komočar je za 
posladek dodala izjemno zahtevno 
delo J. S. Bacha.

Vukovarski golob miru je bil ob 
šopku cvetja tisti simbolni dar, ki ga 
je Mihaela prejela od organizatorjev 
festivala v imenu domačinov trpečega 
mesta.

Karel Gržan

Strokovna ekskurzija
Člani društva vinogradnikov Ve

liki Trn smo se v organizaciji Turis
tične agencije Boom udeležili stro
kovne ekskurzije. Vodil nas je gospod
Milan Brecelj.

Pot nas je vodila v Hrvaško Za
gorje. V Velikem Trgovištu smo imeli 
okusno malico, v Sv. Križu pa nas je v 
svojem čudovitem vinogradu sprejel 
gospod Željko Petrovečki, kjer so pri
pravili degustacijo njegovih odličnih 
vin. Nato smo si V Kumrovcu ogle
dali muzej na prostem in si vzeli čas 
zxi dobro in obilno kosilo.

Z velikim zanimanjem smo si ogle
dali repnice pri Najgerjevih v Brezo
vici na Bizeljskem, nato pa še šam
panjsko klet pri Isteničevih. Po ogle
du kratkega filma smo degustirali tri 
vrste penine, kar nekaj vinogradnikov 
pa je odprlo steklenico penine s sab
ljo.

Ves čas smo se prijetno družili, 
peli, oglasila se je tudi harmonika. 
Poučno ekskurzijo smo prijetno za
ključili v gostišču Lekše na velikem 
Trnu pri “naši” gospe Zinki. Udele
ženci smo bili z ekskurzijo zelo za
dovoljni, videli smo veliko lepega, tu
di novega, veselo smo se družili; to 
pa je bil tudi naš namen.

Zdenka Žičkar

Agencija Utrinek
je agencija za ženitveno 

posredovanje moških in žensk iz cele Slovenije 

za resno zvezo ali prijateljevanje.

Če ste osamljeni pokliate, da skupaj poiščemo partnerja za 

vaša življenjsko pot. Tei. štev.: 01/750-31-59 ali 040-791-515.

mali oglasi
Prodam VW Polo Clasic 1,6, let
nik 96/97, kovinsko zelene barve. 
Avto je lepo ohranjen, garažiran 
in od prvega lastnika.
Pokličite 041-436-418.

Prodam Daevvoo Tico, letnik ’97, 
prva registracija '98, s prevože
nimi 40.000 km. Avto je lepo 
ohranjen, garažiran in od prvega 
lastnika.
Pokličite 07/49-21-604.

Prodam starinsko žensko kolo z 
lesenimi ročaji, potrebno temel
jite obnove.
Pokličite 031 -444-563 popoldne.

Kupim moped Tomos APN 6, let
nik izdelave od ’90 do ’95, lahko 
je tudi neregistriran. Kupim tudi 
traktor Zetor 50-11 oz. katerikoli 
traktor do 50 KM, ter 3-tonsko 
traktorsko kiper-prikolico. 
Pokličite 041-290-302 
ali 041-219-361.

Prodam nakladalko SIP Pionir 20 
ter sušilno napravo za krmo tip 
Vihar. Stroja sta v zelo dobrem 
stanju.
Pokličite 031-528-437.

Po ugodni ceni prodam kozliče. 
Prodam tudi prašiče, težke okoli

150 kg.
Pokličite 041-968-915.

Prodam dve kravi. Pokličite na 
številko 07/49-56-205.

Prodam več 100-kg prašičev, 
krmljenih z domačo hrano, cena 
po dogovoru.
Pokličite 041-813-095.

V najem vzamem kozolec ali 
manjšo halo, dolžine 15 m, širine 
10 m, zunaj naselja, na lahko do
stopnem mestu.
Pokličite 041-509-171.

Prodam parcelo v Mrzlavi vasi, 
ob potoku, v izmeri treh arov, z 
manjšim objektom, potrebnim 
obnove.
Pokličite 00385-1-6678-036.
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12. julija sta minili dve leti, 
odkar smo izgubili našo drago

PAVLO VOLCANSEK
iz Brežic.

Zahvaljujemo se vsem, ki se je spoštljivo spominjate, 
postojite ob njenem grobu in ji prižigate svečke.

Vsi njeni

Rezultati dodatnega 
nagradnega žrebanja 
za nove in stare 
naročnike SavaGlasa
Sezonske vstopnice za bazen 
v Brestanici so prejeli:

Vida ŠPEHAR
Slovenska vas 7
8261 Jesenice na Dolenjskem

Miran OMERZEL
Pavlova vas 70a 
8255 Pišece

Jelko URH
Presladol 44 
8280 Brestanica

Veliko nagradno žrebanje za 
ostale bogate nagrade bo 
29.avgusta v programu Radia 
Brežice in Radia Sevnica.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega moža, očeta, starega ata, dedija, 

brata, svaka, strica in botra

ANTONA ČERNOGE
s Stolovnika pri Brestanici

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so darovali cvetje, sveče in za svete maše, nam denarno 
pomagali, izrekli sožalje ter nas v teh težkih trenutkih tolažili in spodbujali. Posebno zahvalo smo 
dolžni dr. Janji Zorko s Senovega, osebju Internega oddelka Bolnišnice Brežice za lajšanje bolečin 
v zadnjih dneh njegovega življenja, g. župniku za obiske na domu in lepo opravljen cerkveni 
obred, pogrebnikom, pevcem iz Koprivnice, g. Jankoviču za zaigrano Tišino, cvetličarni Viktorija 
iz Sevnice, gostilni Pohle, nekdanjim sodelavkam iz podjetja Mercator Krško ter vsem delavcem 
iz podjetja Duropack.

Za posebno pozornost in pomoč se zahvaljujemo Miri Bahčič, vsem Čemogovim in Vidi Lesjak. 
Zahvaljujemo se tudi vsem, ki so nam kakorkoli pomagali, pa jih nismo posebej imenovali. Vsem 
še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

. Direktor: Damijan Korošec
Odgovorna urednica: Lidija Kostevc 

Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 240 tolarjev.
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 

Vodja komerciale: Simona Gerjevič; telefon: 07 / 4991 250 - Elektronska pošta: simona.getjevic@radio-brezice.si 
Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: Medijski centar Glas Slavonije d.d., Osijek, Hrvatske Republike 20

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.
Število tiskanih izvodov: 5.000

Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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špranje in okenca posavcev

Breda Dušic Gornik: “Lokalni mediji smo pred velikimi
preizkušnjami!”

Na vprašanje, če je Artičanka 
in tipična dvojčica, na Artičanko 
hudomušno odgovori, daje to od
visno, s katerega zornega kota 
gledaš in da je iz vasice Trebež 
pod Artičami, za zračno dvojčico 
pa da bi lahko čisto držalo, se pa 
v to ne poglablja in na te reči ne 
da veliko. “Pred 39 leti sem za
čela življenje tipične poljske dek
lice, ker sem z mamo veliko hodi
la po polju in živim z lepimi spo
mini. Sedaj v Novem mestu vi
dim, kaj je podeželska šola, kjer 
se za šolo v Artičah čisto drugače 
živi. Bila sem aktivna na vseh 
možnih področjih v osnovni šoli 
in gimnaziji, ki jih ima kraj - od 
športa, kulture, folklore, mladin
ske organizacije, brigad do osta
lih dogodkov v krajevni skupno
sti. Osnovnošolci smo v šolo ho
dili 3 kilometre in veliko dlje ča
sa, kot je bilo treba. Sprva dolga 
pot je postajala vedno krajša in 
seje oddaljen svet bolj in bolj zo
ževal. Današnji otroci so zaradi 
avtomobilov za marsikaj prikraj
šani. V brežiški gimnaziji sem ves 
čas pisala, saj sem se šla mladega 
novinarja že v Artičah, ko smo 
povabili Milana Jazbeca kot štu
denta novinarstva, in nekaj let 
urejala glasilo, ki smo ga izda
jali.”

Breda je Milana v gimnazij
skih letih v celoti nasledila, saj je

na Radiu Brežice vsa leta urejeva
la mladinsko oddajo ter bila anga
žirana zunaj gimnazijskih klopi. 
Zanimala sojo družbena dogajan
ja in življenje ljudi, hotela je biti 
zraven in delati. “To mi je bilo pi
sano na kožo in mi dajalo smisel, 
vsi mali delčki so naredili celoto

in potem kar nisem razmišljala o 
drugem kot o novinarstvu. Ne bi 
se nič drugače odločila, le kakšno 
svojo lastnost bi spremenila. Bila 
bi bolj komolčarska in brezobzir
na, a kot človek najbrž ne bi bila 
zadovoljna s podobo v ogledalu.” 

Razred odličnjakov, ki so se 
trudili za ocene, za družabnost pa 
bolj malo, je po maturi zamenja
la s FSPN, današnjo Fakulteto za 
družbene vede (FDV), in jo kon
čala z diplomsko nalogo “Sejem 
kot sredstvo ekonomske propa
gande”, ker seje hotela preizkusi
ti v ekonomski propagandi, da bi 
si pustila odprta vrata za prilož

nosti v službi, ki jih je kar nekaj 
bilo. “Pa se nisem odločila, ker 
potem ne bi nikoli delala v novi
narstvu. Pri Dolenjskem listu pa 
so me že čakali, ker sem kot Tito
va štipendistka zadnji dve leti štu
dija že hodila k njim na prakso.”

V Dolenjskem listu je urejala 
gospodarsko stran, danes ureja 
kmetijsko in piše tudi gospodar
ske teme. Pokrivala je območje 
brežiške in krške občine in se s 
pokrivanjem preselila v Belo 
Krajino.

“Menjava mi je všeč in je iz
ziv. Moraš se truditi in iskati nova 
znanstva in informatorje, s tem pa 
aktiviraš možgane in ne zapadeš 
v stereotipno delovanje, spoznaš 
več, razširiš obzorje, zaznaš raz
like med ljudmi, postaneš bolj 
bogat in izveš za ustrezne pri
stope.”

Živi v Novem mestu, ima se 
za Posavko, ker je lokal patriot, a 
si je z menjavo lokalnih področij 
v novinarstvu pridobila veliko 
več in pravi, daje Posavje z Belo 
Krajino vred - vse njeno. Z novi
narstvom tudi kar nadaljuje. "Ra
da imam lokalni časopis in pisan
je o “malih” ljudeh. Na terenu od
krijemo marsikakšnega zanimi
vega človeka, ki je prava zaklad
nica, sicer o njih ne bi nihče pi
sal. Rada jih imam in niso nepo
membni. Res ne odkrivamo sve

tovnih afer in nacionalnih tem, ži
vi pa na tem majhnem prostoru 
veliko “drugače zanimivih” ljudi. 
Smo pa lokalni mediji pred veliki
mi preizkušnjami. Ljudi, o katerih 
pišemo, srečujemo vsak dan, kli
čejo in grozijo, nehvaležno je pi
sanje o kakšni odkriti nepravilno
sti kakšnega direktorja, ko te po
tem dve leti namerno spregleda.” 

Z možem Milanom (računal
niški programer v Revozu, po ro
du iz Gradca), 12-letnim Mihom 
(že od vrtca govori, da bo novi
nar, rad bere in piše) in 6-letno Ni
ko gredo radi v majhno zidanico 
v Beli Krajini, kjer se zatekajo v 
naravo, pa tudi kaj majhnega po
naredijo. Pomembno ji je, daje z 
otrokoma, ker je prepričana, da ni 
dovolj, da jih umiješ in daš spat, 
ima željo po hoji v zeleni naravi 
in ji nikakor ni cilj prispeti na vrh 
Triglava, zanjo je najlepše Jadran
sko morje, čeravno je videla tudi 
kako drugo; tam iščejo zanimive 
točke in obžaluje težko uresničlji
vo skupno družinsko kosilo. Ve
selje do ljudskih običajev si je 
Breda v domačem kraju izpolnje
vala še deset let po zaposlitvi v 
Dolenjskem listu in pove: ”Ni fra
za, resnično ne naredim nikoli 
tistega, česar ne želim, da bi kdo 
meni.”

N at j a Jenko Sunčič

S čarovnijami do patenta Piknik Sožitja
Sevnica - Niko Fric mlajši iz Sevnice ima registrirano de
javnost aranžerstva iz balonov, s katero je pričel pred peti
mi leti in jo razvil tako, da mu doma ni enakega. Tudi v 
svetu ne, saj je na balonarskih tekmovanjih osvojil vse 
najvišje možne naslove. Ob tem je razvil še edinstveni sistem 
vezanja balonov, ki ga je patentiral v Sloveniji, za zaščito v 
svetu pa se pogovarja z ameriškim podjetjem.

Otroška strast s poskusi pre
prostih čarovnij je Nika zapelja
la pri odločitvi, s čim se bo poleg 
pomoči v družinski gostilni še uk
varjal. Prehodil je najrazličnejša 
usposabljanja, potrebna za poklic 
čarovnika in se pri tem srečal s 
triki, v katerih se uporabljajo ba
loni. Pred petimi leti seje pričel 
intenzivno posvečati balonarstvu, 
z ženo Renato sta naredila šolo 
za dekoraterje z zaključnim izpi-

tenta v svetu.
Niko Fric je na tekmovanjih 

osvojil vse možne nagrade tega 
poklica v svetu. Letos je zmagal 
na tekmovanju v Chicagu z Žab
jim kraljem, za katerega je pora
bil 400 balonov in 9 ur dela. Pr
vak je bil tudi na tekmovanjih v 
Belgiji. Prislužil sije naziva The 
Iron Latex Man Challenge in Eu- 
ropean Balloon-Tvvister.

Sedaj se bo v glavnem posve-

Niko Fric ob nagrajeni lokomotivi iz balonov v Belgiji

tom v Budimpešti. Njegova firma 
Magic Niko d.o.o. je danes eks
kluzivni dobavitelj ameriških balo
nov iz posebno kakovostnega latek
sa, saj so le takšni primerni za nje
gove mojstrovine in predvsem var
no delo z njimi. Dekoracije z baloni 
se namreč v Sloveniji vse bolj uvel
javljajo prav po njegovi zaslugi.

Ob nenehnem učenju in razvi
janju spretnosti je odkril možnost 
povezave balonov v obe smeri, 
kar je v svetovnem balonarstvu 
novost, zato jo je patentno zašči
til. Z ameriškim partnerjem ureja
ta še zadnje posle za zaščito pa-

čal izobraževanju drugih, saj ga 
vabijo na seminarje o dekorativni 
uporabi balonov z vseh koncev 
sveta, celo iz dalnjega Singapurja. 
Pred dnevi je odpotoval v avstrij
ski Linz kot častni gost festivala 
uličnih artistov, kjer je izdeloval 
veliko skulpturo iz balonov in 
obiskal otroke v bolnišnici, sedaj 
pa se mudi na svetovnem kongre
su čarovnikov v Haagu.

Po vrnitvi domov se bo ob na
črtih, kijih ima z dekoraterstvom, 
posvetil še vodenju družinske gos
tilne sredi Sevnice, ki mu jo je zau
pal oče ob odhodu v pokoj. B.D.

Nagrada za najboljši trio
Števerjan - Prvi konec tedna v juliju je potekal že 33.festival na- 

rodno-zabavne glasbe v Števerjanu v zamejski Italiji. Letos se gaje 
udeležilo 28 ansamblov iz vse Slovenije. V petek in soboto je potekal 
predizbor za finalni del v nedeljo, kamor seje uvrstilo 14 ansamblov. 
Med njimi je bil tudi posavski ansambel Jerneja Kolarja iz Dolenje 
vasi pri Artičah, ki je osvojil nagrado strokovne žirije za najboljši 
trio. Nastopili so s skladbo “Zapuščena”, za katero je glasbo napisal 
Jernej sam, besedilo pa Jožica Vogrinc iz Pesjega pri Krškem.

Zavratec - Člani Sožitja Sevnica, društva za pomoč osebam z 
motnjami v duševnem razvoju, smo se zbrali na pikniku ob ribniku 
Loke v Zavratcu. Bilo je zares veselo. Ob zvokih dobre glasbe in še 
boljše pevke smo se vsi, od najmlajšega do naj starejšega, zavrteli. 
Dobrega razpoloženja ni skalil niti dež, ki nam je dvakrat ponagajal.

Imeli smo srečolov, obiskal nas je čarovnik Brane, kije res nekaj 
posebnega, saj je čaral tako dobro, da so bile vse srečke “polne”, 
vsaka je zadela in tudi dobitki so bili zelo lepi. Seveda gre zahvala 
vsem sevniškim podjetjem in obrtnikom, ki so se odzvali prošnji 
Izvršnega odbora (10) Sožitja ter s svojimi prispevki omogočili, daje 
bil piknik še lepši in slajši.

Udeležilo se gaje 80 članov, nekateri so bili na takšhem srečanju 
prvič in zatrdili so, da še pridejo.

Vabilu so se odzvali tudi Majda Sečen in Franci Kos s Centra za 
socialno delo ter ravnatelj Osnovne šole Ana Gale Sevnica Franc Novšak.

SavaGto, 24.7.200

Ta glavni “cestar” v državi, družba SCT Ljubljana in Cestno 
podjetje Novo mesto, ki sta doslej v nekaj projektih solidno sode- j 
lovala, sta se morala hudo sporeči, saj Ljubljančani za avtocesto 
Krška vas - Obrežje ne bi od Dolenjcev kupovali niti asfalta. Baje 
je sporna njegova kakovost. Žal takšno mnenje podpira tudi pred
stavnik investitorja Dars. V prestolnici najbrž mislijo, da so Do
lenjce s tem, ko so jim zaščitili cviček, odpravili in jih ni treba 
“pripustiti” še h kakšnemu drugemu državnemu projektu.

Da je bila krška j j« 
speedwayska 
dirka zares ve
likega formata, 
dokazuje tudi 
domači 
navdušenec - 
obsežnega for
mata, ki je poleg 
navijanja budno 
spremljal doga
janje na tri
bunah in mu niti 
na misel ni 
prišel sprehod 
po stezi, kot se je 
to zgodilo na 
nedavni dirki 
Formule L

V Brezju pri Sevnici (za 
nepoučene - to je tisti zaselek 
Droianja, kjer se dogodi, da 

človek pade v 1300-litrski sod 
vina, pa ne utone, ampak se 

potolče in morajo zato, da ga 
spravijo ven, sod razbiti) še 
veljajo načela solidarnosti.

Takole so oni dan, “ko je 
sonce ko zlodej peklo ” pri 

Pinozatovih “vkup” stopili 
sorodniki, sosedje, prijatelji in 
znanci in kot bi mignil prekrili 

streho hiše. Brez odvečne 
avtomatizacije, ročno; tako, 

da so si opeko podajali iz roke 
v roko in oblikovali živo verigo.

Pariški zmaji na Razborju
Lisca nad Sevnico - Pred dnevi je pozornost obiskovalcev 
947 m visoke Lisce pritegnila nogometna tekma evforičnih 
mladih nogometašev in njihovih navijačev, ki so se spod
bujali in ob neuspelih žogobrcarskih potezah preklinjali 
zdaj v slovenščini zdaj v francoščini. Izkazalo se je, da 
moči merijo mladi z Razborja in njihovi francoski vrst' 
niki, imenovani Pariški zmaji.

Zgodba sega štiri leta nazaj, ko so mladi Razborčani sklenili: 
da pogledajo malo izza razborskega plota in se razgledajo po svetu. 
Pri tem jim je na pomoč priskočil pater Karel Gržan (pred krat
kim je doktoriral iz književnosti in literarnih ved) in s pomočjo 
razborske rojakinje Antonije Sime, nekdaj Vreskove, ki živi v 
Franciji, so mladi Razborčani uživali gostoljubje Pariza. Šimčeva 
je prevzela organizacijo njihovega bivanja v Franciji, jih vodila po 
njej ter jim priskrbela tudi karte za ogled nogometne tekme.
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Sedaj so mladi Parižani obisk vrnili. Prišli so kot nogometna 
ekipa “Pariški zmaji”, kije bila ustanovljena marca lani in seje it 
lani pomerila na mednarodnem turnirju v Ljubljani. Skupina šteje 
16 članov, starost je od 15 do 25 let, v njej pa igrata tudi Danijel ifl 
Kati Šime. Ker je bilo Slovencev premalo za ekipo, so vanja 
vključili tudi Francoze. Po tem, ko so odigrali prijateljsko tekmo t 
Razborčani, ki so jim pripravili tudi piknik, so se dan kasneje i'a 
stadionu Ilirije v Ljubljani pomerili z ekipo 16 U, nato pa še v 
Domžalah z izseljeniško skupino Slovenija v svetu. Tlidi sicer st* 
njihovo potovanje omogočili izseljeniška skupina Slovenija v svet11 
in Adria Airways iz Pariza ter seveda gostoljubni Razborčani, pa' 
ter Karel in sestre Antonije Šime, ki živijo v domačem kraju.

Mlade Pariške zmaje je na njihovem pohodu po slovenski dežel1 
spremljala Eva Sutlič, predsednica društva Slovenci v Parizu.

Nada Černič CvetanovS* f


